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Štafeta mladosti krenila na pot 

Velika pot 
ljubezni in zvestobe Titu 

V nedeljo je iz Novega Sada krenila na pot štafeta 
mladosti. Slavja, ki se ga je udeležilo okrog 150.000 
prebivalcev Vojvodine ter številni ugledni gostje, je preve-
vala velika ljubezen mladih in njihova ter naša skupna 
želja, da bi tovariš Tito čimprej ozdravel. 

V poslanici tovarišu Titu, ki jo nosi štafeta mladosti, je 
med drugim zapisano, da je v letošnjo štafeto mladosti 
zlito vse tisto, kar smo dosegli s skupnimi močmi, naše 
bratstvo in enotnost, naša ljubezen do Tita, ljubezen, ki je 
ni mogoče izraziti z besedami. 

Predsednik pokrajinske konference SZDL Vojvodine, 
Dušan Popovič je v govoru zbrani množici med drugim 
poudaril, da so nam Titova beseda — beseda zavesti 
človeštva, njegov ugled iskrenega prijatelja vsega, kar je 
miroljubnega in svobodoljubnega, njegova podpora — 
podpora prekaljenega in neomajnega borca nujno potrebni 
prav danes, ko svet pretresa globoka kriza mednarodnih 
odnosov. 

„S teboj, tovariš Tito", je dejal Dušan Popovič, „smo 
svojo domovino spremenili v simbol svobode, socializma 
in neuvrščenosti. Štafeta mladosti, ki je krenila danes na 
pot z novosadskega Trga svobode, je izraz trajnega spošto-
vanja in predanosti revolucionarjev, bojevnikov, gradi-
teljev socializma, samoupravljalcev, mladih in najmlajših 
pripadnikov domovine bratstva in enotnosti, da bodo vse 
naše sposobnosti in trdna volja, da bo naš človeški ponos 
in dostojanstvo tudi v prihodnje vodilo v nadaljnjem raz-
cvetu takšne, tvoje in naše Jugoslavije. Ti, mi in Jugosla-
vija smo bili eno v najstrašnejših trenutkih naše zgodovine, 
zgodovine narodov in narodnosti Jugoslavije, in bomo 
vedno ostali eno v boju za zgodovinske interese delavskega 
razreda, svoboden razvoj in razcvet vseh narodnosti naše 
lepe in bogate države! 

Naj letošnja štafeta mladosti na svoji veliki poti ljubezni 
| in zvestobe Titu povsod prenaša njegovo misel in 
sporočila. Naj po vsej državi izraža našo enotnost in 
pripravljenost, da bodo nadaljevali pot naše revolucije, ki 
jo je začrtal Tito. Naj dan mladosti vedno nosi titovski 
pomen svoboae, socializma, samoupravljanja, neodvisnosti 
in neuvrščenosti, naj bo praznik, ki spodbuja mlade k 
ulenju, delu in boju s Titom v srcu, mislih in v neuničljivem 
hotenju, da je treba kljub vsemu zmagati!'' 

Rudnik Hgnita Velenje 

2e vefi kot milijon ton lignita 
Velenjski rudarji so prejšnjo sredo, 19. aprila, v dopoldanskih 

urah nakopali prvi milijonti ton lignita v tem letu. Uspeh obeta ne 
samo izpolnitev letnega proizvodnega načrta (4,7 milijona ton), 
pač pa tudi njegovo prekoračitev. 
Sicer so v velenjskem premogovniku do srede, 25. marca v 68 

delavnikih in 2 tretjinah nakopali 1,082,700 ton lignita, s čimer so 
dosegli 23 % letnega proizvodnega načrta. V poprečju so letos 

' nakopali dnevno 15.767 ton premoga. 
Proizvodni dosežki so toliko pomembnejši, saj se v zadnjem 

(asu srečujejo velenjski rudarji s precejšnjimi težavami pri 
prestavitvi mehanizacije in zaradi kmanitega vložka na Dowty 
plošči. 
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V teh dneh se mladinske 
i tidpt intenzivno pripravljajo 

občinski kviz Tito — 
rincija — mir. 2e ustaljeni 
i tekmovanja poteka letos 
temo Trideset let samo-

avljanja in ima svoj namen 
iiobraievanju mlade 

Sindikalni posvet v Velenju 

0 uresničevanju 
ustalitvenih ukrepov 

V Velenju je bil pred dnevi 
celodnevni posvet o uresniče-
vanju politike gospodarske 
stabilizacije, ki ga je pripravil 
medobčinski svet zveze sindi-
katov Slovenije Celje 

Tovrstna delovna srečanja 
pripravljajo namenom, da bi 
podrobneje analizirali ukrepe 
za ustalitev gospodarskih gi-
banj in ocenili njihovo ure-
sničevanje. Posebno pozor-
nost so namenili zlasti ure-
sničevanju dogovora o raz-
porejanju dohodka v letu 
1980 in poteku obravnav za-
ključnih računov ter spreje-
manju planskih dokumentov. 
Ob ocenjevanju značilnosti 
gospodarstva v občinah celj-
ske regije, so opozorili na te-

žave. s katerimi se srečujejo 
posamezne delovne organi-
zacije. Med njimi je nekaj ta-
kih. ki so poslovanje v lan-
skem letu zaključile z izguba-
mi. Podatki službe družbene-
ga knjigovodstva kažejo, da so 
izgube v celjski regiji v letu 
1979 dosegle skupno vrednost 
200 milijonov dinarjev. Precej 
je tudi delovnih in temeljnih 
organizacij, katerih proiz-
vodnja je odvisna od uvoza 
surovin, zato jim le-teh pri-
manjkuje. 

Del razprave je bil name-
njen uresničevanju sistema 
nagrajevanja po delu. Udele-
ženci posveta so meniili. da 
najgrajevanje marsikje še ni 
zaživelo v ustrezni obliki, še 
posebej pa so opozorili na 

S posveta v Velenju. 

problem pri izplačilih osebnih 
dohodkov. Na celjskem ob-
močju so za mnoge organiza-
cije združenega dela ugotovi-
li. da_so kršile resolucijske 
dogovore in januarja letos iz-
plačale višje osebne dohodke 
kot novembra lani. 

Da bi odpravili te in druge 
pomanjkljivosti ter izboljšali 

delovne dosežke, moramo v 
vseh delovnih sredinah 
zmanjševati porabo sredstev 
in dvigati produktivnost, od-
govorno opravljati delovne 
obveznosti ter poskrbeti tudi 
za kvalitetno organizacijo 
dela in izkoriščanje delovnega 
časa. so med drugim poudarili 
na velenjskem posvetu. 

* Komite občinske konference ZKS Velenje 

Neusklajenost načrtov 
Komite občinske konference 

ZKS Velenje je na zadnji seji 
ocenjeval, kako v temeljnih in 
drugih organizacijah združenega 
dela ter v delovnih skupnostih 
Šaleške doline uresničujejo reso-
lucijo o izvajanju družbenega 
načrta občine Velenje za razdob-
je 1972—1980 v letu 1980. V tej 
zvezi so namenili posebno pozor-
nost izplačilom osebnih dohod-
kov v mesecu januarju 1980, saj 
je ugotovljeno, da je kar 79 
uporabnikov družbenih sredstev 
na območju občine Velenje iz-
plačalo višje osebne dohodke, 
kot bi jih lahko. Z ugotovitvami v 
zvezi z izplačilom osebnih do-
hodkov v mesecu januarju bodo 
seznanili delegate skupščine ob-
čine Velenje, sprejetih pa je bilo 
tudi vrsta drugih pobud z name-
nom. da v sredinah, kjer se niso 
obnašali resolucijsko, sami oceni-
jo razloge, zaradi katerih niso 
upoštevali dogovora o višini 
januarskih osebnih dohodkov in 
sprejmejo potrebne ukrepe. 

V nadaljevanju seje je komite 
OK ZK Velenje obravnaval tudi 
gradivo o usklajenosti planov 
samoupravnih interesnih skup-
nosti gozpodarstva z resolucijski-
mi določili in pa medsebojno 
usklajenost planov samouprav-
nih interesnih skupnosti gospo-
darstva. Podobno kot že večkrat 
doslej tudi letos delavci ob oce-

njevanju lastnega ekonomskega 
položaja in pogojev gospodarje-
nja niso mogli ocenjevati tudi 
programov dela in obveznosti do 
samoupravnih interesnih skup-
nosti gospodarstva. Načrti, ki pa 
so jih obravnavale skupščine, 
niso bili usklajeni, pri njihovi 
sestavi pa niso bile upoštevane 
dejanske možnosti in socialni in 
družbenoekonomski položvvj de-
lavcev. Ugotavljati je nadalje 
mogoče, da so bili predlogi 
načrtov SIS gospodarstva boj 
načrti strokovnih služb torej 
načrti želja, v združenem delu pa 
so gradivo obravnavali v glav-
nem prav tako v strokovnih 
službah! 

Med razpravo o vplivih zviša-
nih življenjskih stroškov na so-
cialni in družbenoekonomski 
položaj delavcev pa so člani 
komiteja OK ZK Velenje menili. 

daje treba zagotovoviti za naprej 
sprotno spremljanje življenskih 
stroškov v Šaleški dolini, zbrani 
podatki pa morajo biti osnova za 
odločitve o cenah, ki so v pristoj-
nosti občinske skupščine. Vsi 
predlogi o zviševanju cen bi 
morali imeti ocene tudi o tem, 
kaj posamezna podražitev pome-
ni za socialni in družbenoeko-
nomski položaj delovnih ljudi in 
občanov. Komite OK ZKS Vele-
nje se je ob tem zavzel tudi za 
opredelitev minimalnega ži-
vljenjskega standarda naših delo-
vnih ljudi ter določitev višine 
najnižjega še sprejemljivega 
osebnega dohodka delavcev v 
občini, saj je januarja letos preje-
lo za poln delovni čas kar 65 
delavcev manj kot 4.000 dinarjev 
osebnega dohodka. 

M. L 

Včeraj, danes, jutri 

Izbirno tekmovanje za nastop 
na občinskem tekmovanju so 
pripravili tudi na osnovni Soli 
Veljko Vlahovič v Velenju. 

Medrazrednega tekmovanja se 
je udeležilo sedem ekip iz 7. in 
8. razredov te šole. Mladi 
tekmovalci so pokazali veliko 

mero znanja iz graditve našega 
socialističnega samouprav-
ljanja, našega boja za mir in 
mednarodno sožitje. Za dolo-
čitev zmagovalca so bila 
potrebna celo dodatna 
vprašanja. Na občinski kviz 
Tito-revolucija-mir se je uvr-
stila ekipa 8. c razreda. 

Vsi trije zbori velenjske občinske 
skupščine so se včeraj sešli na 
redne seje. Med drugim so 
razpravljali o predlogih odloka o 
proračunu občine Velenje za letos 
in o ustanovitvi ter organizaciji 
komiteja za družbeno načrtovanje 
ter o poročilu o delu slovenskih 
delegatov v zveznem zboru 
skupščine SFRJ. 

Člani komiteja občinske konfe-
rence zveze komunistov Velenje so 
na včerajšnji 63. seji obravnavali 
statutarne spremembe in organizi-
ranost občinske konference ter 
njenih organov. Pod drugo točko 
dnevnega reda pa so spregovorili o 
"organiziranosti skupnih strokovnih 
služb SIS gospodarskih 
dejavnosti. 

V Mozirju bo danes ob 12. uri 
2. seja skupščine Savinjsko-Šaleške 
gospodarske zbornice. Dnevni red 
obsega obravnavo poročila o delu 
zbornice v preteklem letu, potrdi-
tev zaključnega računa za leto 
1979, nadalje obravnavo in 
sprejem delovnega programa in 
finančnega načrta zbornice za 
letos. 

V Dvorani gasilskega doma v 
Velenju bo jutri ob ob 17. uri letna 
konferenca občinske gasilske zveze 
Velenje. Pregledali bodo delo v 
preteklem letu in sprejeli delovni 
ter finančni načrt za letos. 1 

V sredo, 2. aprila ob 16. bo v 
sejni dvorani SO Velenje 8. seja 
občinskega zbora delegatov pokoj-
ninskega in ivalidskega zavaro-
vanja. Med drugim se bodo 
seznanili s poročilom o delu 
strokovne službe pokojninskega in 
invalidskega zavarovanja območne 
delovne enote Ravne na Koroškem 
in s poročilom o novi odmeri 
nadomestil delovnim invalidom v 

občini zaradi zmanjšanja dohodka 
na drugem delu v preteklem letu. 

V četrtek, 3. aprila popoldne ob 
17. uri bo v sejni dvorani 
skupščine občine Velenje 9. redna 
seja delavskega sveta sozda Rek 
Velenje. Dnevni red je zelo obse-
žen, med drugim pa bodo 
spregovorili o stanovanjskih vpra-
šanjih, problematiki delovne 
organizacije Avtopark, se seznanili 
s poročilom o poslovanju sozda v 
preteklem letu in razpisali volitve 
v samoupravne organe sozda. 

Člani občinske konference ZK 
Mozirje so na seji v sredo 
obravnavali varnostno politične 
razmere v občini, sklep o 
spremembah in dopolnitvah 
statutarnega sklepa o organizi-
ranosti in delovanju zveze 
komunistov mozirski občini, 
spregovorili pa so tudi o pripravah 
na programsko volilno 
konferenco. 

V  kur  živi 
V  zadnjem  času  veliko 

govorimo o delu  in odgo-
vornosti  strokovnih  služb 
samoupravnih interesnih 
skupnosti,  pa tudi  o delu  in 
odgovornosti  delegacij  ozi-
roma delegatov. 

O tem. kakšno je naše 
tovrstno  obnašanje,  zgovor-
no pripoveduje  naslednji 
primer iz samoupravne in-
teresne komunalne  skupno-
sti  občine  Velenje: 

Gradivo  za zadnjo  sejo 
skupščine  SIKS  so dobili 
delegati  precej pozno, vsi 
pa ga.kot  vse kaže,  niti  niso 
dobili.  Na  dnevnem redu  so 
bile  podražitve  komunalnih 
uslug.  Najodgovornejši 
predstavniki  skupščine  so 
na seji zatrjevali,  da  so 
predlogi  cen za višje  komu-
nalne storitve  usklajeni  z 
resolucijskimi  določili 
(odločitve  na seji in poznej-
še ocene kažejo,  da  temu 
resnično  ni tako!). 

Prav tako neodgovorno, 
kot so se obnašale  strokov-
ne -službe  te skupnosti 
(pozno  poslano gradivo, 
nekateri  pa ga bojda  niso 
prejeli)  ter najvišji  pred-
stavniki  skupščine.so  se 
neodgovorno  obnašale  tudi 
delegacije  oziroma delega-
ti.  ki so glasovali  za višje 
cene komunalnih  uslug,  ne 
da  bi se o tem posvetovali 
in izoblikovali  stališča  o 
tem skupaj z delovnimi 
ljudmi  in občani,  torej  z 
delegatsko  bazo. 

Komentar  k temu verjet-
no ni potreben! 

Nocoj na malih ekranih 
Trbovlje-Velenje 

Nocoj ob 19.30 uri bomo na malih ekranih lahko 
spremljali zanimivo oddajo Naši med seboj. Tokrat 
se bosta srečali mesti Trbovlje in Velenje. Ljubljanski 
televizijski snemalci bodo postavili svoje kamere v Velenju 
v Rdeči dvorani. 

Organizator si želi, da b i tudi naše skupine bodrilo 
čimveč ljudi. Zato vas vabijo nocoj v Rdečo dvorano. 
Zaradi neposrednega prenosa bodite točni. 



Kolektivno vodenje Mladi m stabilizacija 

Mladi uresničujejo pobudo V boj proti potrošniški miselnosti 

tovariša Tita 
Na temelju pobude tovariša 

Tita o kolektivnem vodenju, se 
je občinska konferenca ZSMS 
Velenje odločila, da bo na seji 
konference, k i bo v začetku 
aprila, predlagala delegatom, 
da kot prva med našimi 
družbenopolitičnimi organi-
zacijami tudi v praksi uresniči 
kolektivno vodstvo in odgo-
vornost. 

Novo vodstvo naj bi po 
predlogu, ki je bil izoblikovan 
na občinski konferenci, 
sestavljalo trinajstčlansko 
predsedstvo. Člani predsedstva 
pa bodo iz svojih vrst imeno-
vali predsedujočega. Ta bo to 
zadolžitev opravljal od štiri do 
šest mesecev, medtem, ko bo 
predsedstvo izvoljeno za dobo 
dveh let. 

Kot oblike dela občinske 
konference bodo še naprej 
delovale področne konference. 
To so konferenca mladih v KS, 
konferenca mladih v izobra-
ževanju in konferenca mladih 
v združenem delu. Nov pa je 
predlog, da se ustanovi konfe-
renca mladih v kmetijstvu.. 
Temu področju je bilo doslej 
posvečeno premalo pozornosti. 

Mladi v tej konferenci naj bi v 
letošnjem letu predvsem 
spregovorili o socialnih 
razlikah na vasi ter se vključili 
v bitko za stabilizacijo in 
povečanje proizvodnje. 

Člani predsedstva bodo 
odgovorni za posamezna 
področja delovanja občinske 
konference, predsedstvo pa bo 
mesto usklajevanja vseh inte-
resov, težav in aktivnosti 
mladine. 

Po predlogu predsedstvo 
sestavljajo predsedniki po-
dročnih komisij ter ostali člani. 
Zaradi kontinuitete dela, so na 
občinski konferenci predlagali, 
da bi bila polovica članov 
predsedstva sestavljena iz 
dosedanjih članov. Zmanjšalo 
pa naj bi se število članov 
predsedstva, tako, da bo pred-
sedstvo resnično lahko opera-
tivni organ. V predlogu ni 
predviden sekretariat, ki si je 
vse prepogosto lastil pravico 
sprejemati odločitve, ki niso 
bile v njegovi pristojnosti. V 
skladu s pobudo tovariša Tita 
mladinci ukinjajo tudi 
funkcijji predsednika in pod-
predsednika. Politično 
koordinacijo, ki jo je doslej 
opravljal le predsednik ob-

Kviz Tito - revolucija - mir 

Jutri bo občinsko 
tekmovanje 

V teh dneh se tričlanske ekipe 
mladincev intenzivno pri-
pravljajo na občinsko kviz 
tekmovanje Tito — revolucija 
— mir. To sed^j že ustaljeno 
tekmovanje, k i letos poteka na 
temo »Trideset let samo-
upravljanja" ima svoj namen 
predvsem v izobraževanju mla-
de generacije, 

škoda, da Številne osnovne 

„NAS ČAS", glasilo SZDL, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo 
Velenje, p. o. Velenje, Foitova 
10. 

„NAS ČAS" je bil 
ustanovljen 1. maja 1963; do 1. 
januarja 1973 je izhajal kot 
Štirinajstdnevnik ..ŠALEŠKI 
RUDAR", kot tednik pa izhaja 
„NAS ČAS" od 1. marca 1973 
naprej. 

Uredništvo: Marjan Lipovšek 
(Direktor in glavni urednik), 
Stane Vovk (odgovorni urednik), 
Jože Krajnc, Janez Plesnik, 
Boris ZakoSek, Mira Zakošek ter 
Vlado Besednjak (oblikovanje). 

Izhaja ob petkih — Uredništvo 
in uprava 63320 Velenje, Foitova 
10, poštni predal 89, telefoni 
(063) 850—087, 850—316, 
550—317 — Brzojavni naslov: 
Informativni  center Velenje. 

Cena posameznega izvoda 5 
dinarjev, letna naročnina 210 
dinarjev (za inozemstvo 420 
dinarjev). 

Žiro račun pri SDK, 
podružnica Velenje' 52800 — 603 
— 38482. 

Grafična priprava in tisk: 
ČGP Večer Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in 
•fotografij  ne vračamo. 

Za „NAS ČAS" se po mnenju 
Sekretariata za informacij; 

izvršnega sveta Skupščine SR 
Slovenije; številka 421—1/72 od 
8. februarja  1974 ne plačuje 
temeljnega davka od prometa 
proizvodov. 

činske konference pa bodo 
odslej opravljali vsi člani pred-
sedstva. 

Predvidene so tudi določene 
spremembe v organizaciji in 
delovanju ZSMS Velenje. 
Tako je bila doslej baza za 
delegiranje delegatov v 
konferenco osnovna organi-
zacija, sedaj pa bo baza 
posamezna področna konfe-
renca. Občinska konferenca bo 
po predlogu sestavljena iz 61. 
delegatov. Od tega bo konfe-
renca mladih delavcev dala 15 
delegatov, konferenca mladih 
v krajevnih skupnostih 10 
delegatov, konferenca mladih 
v izobraževanju prav tako 10 
delegatov,konferenca mladih v 
kmetijstvu 8 delegatov, kolek-
tivni člani pa 5. Člani občinske 
konference pa bi bili tudi vsi 
člani predsedstva. 

Pobudo mladih, ki so prvi 
med družbenopolitičnimi 
organizacijami začeli z uresni-
čevanjem zamisli tovariša Tita 
o kolektivnem vodenju, je 
vsekakor vredna pohvale. 
Upamo lahko, da bodo te, 
morda še bolj odločne in 
osmišljene korake, storile tudi 
druge organizacije v občini in 
tako uspešno nadaljevale 
prizadevanja za samoupravno 
dograditev našega 
socialističnega sistema. 

B. Z. 

Uresničevanje politike 
ekonomske stabilizacije je 
prav gotovo v tem letu naša 
primarna naloga, ki bo moral 
biti del naše vsakdanjosti, del 
našega načina dela in življe-
nja. če bomo želeli razrešiti 
sedanje gospodarske težave in 
ustvariti pogoje za stabilen 
družbeni in ekonomski razvoj. 

Tudi ZSMS se skupno z 
drugimi organiziranimi soci-
alističnimi silami intezivno 
vključuje v zastavljene akti-
vnosti in želi z lastnimi pred-
logi ter usmeritvami aktivirati 
svoje člane in organe na vseh 
ravneh organiziranosti in de-
lovanja ZSMS. 
Poseben pomen pri mobili-

zaciji mladine v občini v pri-
zadevanjih za krepitev našega 
gospodarstva ima prav gotovo 
občinska konferenca  ZSMS. 

Da se tega mladi v naši ob-
činski konferenci  zavedajo, 
dokazuje tudi uvajanje ko-
lektivnega vodenja ter ostale 
snri-memhe v naši občinski 
konferenci  (o tem poročamo 
v posebnem članku), katerih 
namen je tudi boljše in akti-
vnejše sodelovanje in pove-
zava z osnovnimi organizaci-
jami ter uspešnejša realizacija 
zastavljenih nalog. 

Ukrepi, ki jih nameravajo 
mladi kar najbolj dosledno 
izvajati pa so boj za večjo 
osebno in družbeno produk-
tivnost. boj proti potrošniški 
miselnosti, premišljeno ome-
jevanje vseh oblik porabe, 
skrb za večji izvoz, za boljše 
koriščenje delovnega časa ter 
omejitev nepotrebnih izdat-
kov. 

Delovne akcije so tudi prispevek k stabilizaciji 

Skupno z občinsko konfe-. 
renco pa bodo morale osno. 
vne organizacije zagotoviti 
uspešnejše izvajanje delovntfi 
tekmovalnih akcij. Tu sta mi-] 
šljeni predvsem akcija Na-
jboljše osnovne organizacije v 
združenem delu. Nadaljevati 
bo potrebno tudi .z zbiranjem i 
odpadnih materialov kar bo< 
prispevek k varčevanju in tudi 
k varstvu vedno bolj ogrože-j 
nega okolja. V večji meri kot 
doslej pa bodo osnovne orga-

nizacije uvajale različne oblin 
ke prostovoljnega dela v or-
ganizacijah združenega dela 
in krajevnih skupnostih 
predvsem izven delovnega 
časa. Prav gotovo bodo te 
akcije, če bodo dobro orga-
nizirane. tudi pomemben 
prispevek k ekonomski stabi-
lizaciji. k naši potrošniš' 
streznitvi, k spoznanju^da 
brez večjega proizvodnega 
deleža ni možen nadaljnji 
napredek. 

Seveda ob vsem tem ostaja 
osnovna naloga mladine D 
realizaciji ekonomske stabil" 
zacije množično sodelovanj 
vseh delov mlade generacije v< 
skupni akciji fronte  social" 
stičnih sil. Pri tem pa morajflj 
osnovne organizacije stonf 
vse za motiviranje svojih člaj| 
nov za ustvarjanje večjega d 
hod k ji na kvalitetnih osnova* 
ter za krepitev družbenoek* 
nomskega in samoupravne 
položaja mladine. 

B. Z. 

organizacije mladine ne 
prijavijo svojih ekip, ker 
menijo, da bo resnično kar 
obsežno gradivo v predvidenem 
roku nemogoče ustrezno 
predelati. Takšno stališče go-
tovo ni pravo, saj poglavitni 
cilj tega tekmovanja navsezad-
nje ni zmaga na občinski, regij-
ski ali republiški prireditvi, 
ampak spoznavanje naše 
graditve socialističnega samo-
upravljanja, našega boja za mir 
in mednarodno sožitje. To pa 
naj bi mladi kar najbolje 
poznali, saj bodo le tako lahko 
uspešno nadaljevali in bogatili 
dosedanje pridobitve. 

Pričetek testiranja naših ekip 
iz organizacij združenega dela, 
osnovnih in srednjih šol, ter 
krajevnih skupnosti bo 29. 
marca ob 14. uri, ob 17. uri 
istega dne pa se bo v kino-
dvorani v Topolšici pričel 
sklepni del občinskega tekmova-
nja. Ekipe, ki se bodo uvrstile v 
sklepni del tekmovanja, se 
bodo pomerile v dveh skupi-
nah. V eni bodo mladi 
tekmovalci iz osnovnih šol, v 
drugi pa vsi ostali. 

Prvouvrščena ekipa iz vsake 
skupine se bo udeležila regijske 
prireditve, ki bo 12. aprila v 
Laškem. 

B. Z. 

Zaščitimo okolje 

Zelena straža kliče: 
rNa pomoč" »t« 

Na vseh osnovnih šolah v Velenju je organizirana »Zelena 
siraža«. Pod vzgojnim vplivom svojih učiteljev in mentorjev so 
učenci začutili potrebo, da zaščitijo okolje in store vse, kar je v 
njihovih močeh, da bodo zelenice čiste, gredice urejene, okrasno 
grmičevje in drevje zdravo. 

Očetje in matere razmislite, ali ne bi bilo prav potrebno, da 
bi se pridružili vašemu otroku — pionirju, ki čisti okolico bloka, 
pobira papir, cigaretne ovojčke. ki jih tudi vi odmetujete na 
nepravem mestu. S skupnim delom bomo vzpostavili prisrčne 
vezi med otroki in starši, med mladimi in starimi, da ne bomo 
nikdar med seboj v navzkrižju. 

Zeleni stražar zapira pot čez zelenico — sprejmimo njegov 
vljudni opomin. Tudi otroci lahko vzgajajo odrasle. Če ne bomo 
hoteli sprejeti želja in opominov mladih, potem nimamo pravice 
kritizirati otrokovih napak. Mladina je podoba sredine, v kateri 
živi. 

Za lepo in zdravo okolje, za srečo in medsebojno razume-
vanje se splača boriti. 

A. V. 

Iz inšpektorjeve beležnice ] 
Stanje stekline v občini Velenje 

Kdaj pešpot? 

Slab dostop do Gorenja 
Da imajo delavci Gorenja, 

ki hodijo v tovarno peš otež-
kočen prehod dokazuje naš 
posnetek. Skozi takšne ovire 
se morajo prebijati delavci na 
delu poti mimo zgradbe rudar-
skega šolskega centra Vele-
nje. 

Nič boljše ni tistim, ki ho-
dijo po poti ob železniški po-
staji ali pa tistim, ki gredo ob 
Partizanski cesti. Pločnik je le 
delno urejen. Po Partizanski 
cesti do semaforjev  pri mostu 
pa je cesta tudi slabo vzdrže-
vana. 

Kljub delegatskim vpraša-
njem in raznim ukrepom 
kaže. da do ureditve peš poti 
do Gorenja le še ne bo prišlo 
tako hitro. Izdana je bila lo-
kacijska dokumentacija, ven-
dar še ni urejeno vprašanje 
lastništva zemljišča. Prav pri 
tem pa se lahko vsa zadeva še 
zavleče in verjetno bi bilo 
prav. če bi znova pregledali 
lokacijsko dokumentacijo. 
Ob tem pa ne bi smeli čakati 
samo na peš pot. temveč ure-
diti tudi ostale dostope do 
Gorenja. Vse več je namreč 
Velenjčanov. ki bi ob pri-
merni cesti pustili avtomobile 
doma. tako pa raje sedejo v 
avto in »bolj varno« pridejo 
Jo Gorenja. 

H. Jerčič 

Gozdna steklina v naši občini je 
na višku razširjenosti. Po prvem 
pojavu, ki smo ga zabeležili 7. 
januarja 1980 pri pokončani lisici v 
Gaberkah in o katerem smo 
javnosti že poročali, so sledile še 
ugotovitve v Plešivcu, Topolšici, 
Zavodnjah, Belih vodah, Ravnah, 
Florjanu in Rečici ob Paki. Do 
sedaj je ugotovljenih in laboratorij-
sko potrjenih 21 primerov stekline 
pri lisicah, ki so bile pokončane ali 
pa najdene poginjene v gozdu. 

S steklino so okužena že tudi 
področja občin Žalec, Mozirje in 
Celje. 

Ugotovljenih je tudi nekaj 
pojavov tako imenovane agresivne 
oblike stekline. Lisice, obolele za to 
boleznijo, so napadalne, raz-
dražljive. Napadejo vse kar jim 

Kulturno umetniški 
dosežki mladii 

Naša 
beseda 80 
V času od 14. marca do 17. 

aprila poteka v naši občini 
prireditev naša beseda. Ta 
prireditev je prikaz ustvarjal-
nih dosežkov mladih kultur-
noumetniških skupin in po-
sameznikov na vseh področjih 
kulturne dejavnosti. Edina 
omejitev je ta. da lahko na 
prireditvi sodelujejo le tiste 
skupine, ki jih v pretežni ve-
čini sestavljajo mladi do 27. 
leta starosti. 

Posebna občinska žirija pri 
zvezi kulturnih or-
ganizacij Velenje si bo 
ogledala kulturne prispevke 
skupin ali posameznikov in 
jih tudi ocenila. 

Zaključna občinska prire-
ditev bo 18. aprila. Skupine z 
najboljšim programom pa 
bodo lahko nastopale od 24. 
do 26. aprila na področni pri-
reditvi. ki bo letos v Žalcu. 
Zaključna republiška prire-
ditev bo organizirana od 26. 
do 31. maja. Kraj te prireditve 
še ni določen. 

prekriža pot. Najpogosteje so žr 
njihovih napadov psi. Tako jej 
stekla lisica 31. januarja dopolJ 

napadla v vasi Florjan in Topoli' :, 
štiri pse pri različnih posestnikih ter 
se nato zatekla v drvarnico 
kjer so jo priprli in pokončali. 

Da je steklina v polnem r? 
potrjuje tudi podatek, da šte 
okužb iz tedna v teden nar" 
Dosegli smo že slovenski rek 
šest ugotovljenih primerov v t" 
dni. Stekline pri domačih živalih Se 
nismo zabeležili. Vemo pa, da 
ravno to predstavlja najvči 
nevarnost za okužbo človeka. 

Prezgodaj je trditi, da smo se 
urbane stekline izognili, kljub I 
pa je potrebno dati pri: 
Izvršnemu svetu skupščine ob 
Velenje, ki je vložil ves napor, da se 
prepreči prenos bolezni na don 
živali in tako posredno 
človeka. 

Pod vodstvom štaba za iz 
primere v občini je bil s pom 
štabov civilne zaščite izveden p 
vseh psov, s pomočjo katerega M 
opravila Savinjsko-šaleška vfr 
terinarska postaja v šoSt< 
zaščitno cepljenje, teh člov 
najbolj nevarnih prenašal 
stekline. S tem popisom in evid 
cepljenih psov, bomo v najkr 
času ugotovili lastnike neceplj 
in neregistriranih psov, ki jih 
predlagali v upravno k~ 
postopek (kazni niso maj-; 
hne), njihove pse pa pokončali. 

Kljub vsem ukrepom, ki se 
izvajajo, pa se ne smemo uspav 
Najboljši način zaščite je 
samozaščita, zato lastnike dos 
živali ponovno opozarjamo, da sej 
pridružujejo določilom odredbe , 
ukrepih za preprečevanje, za tir 
in izkoreninjenje stekline, ki jo jti 
izdal IS SO Velenje (Ur. vestnik, 5t. 
5/79). 

Posebno važno pa je, da psom in 
mačkam omejujete gibanje, pd 
morajo biti na verigi, ponoči pa jib 
zapirajte v prostore, kjer bo stik 
steklimi lisicami izključen. To 
storite tudi takrat, kadar vas ni 
doma. 

Če opazite lisico ali katero c 
žival, ki se je nenavadno vedla je 
bila v stiku z domačo živaljo, tak 
javite veterinarskemu injp 
ali veterinarju Veterinarske j 
v Šoštanju. 

Z upoštevanjem in izvaja 
vseh teh ukrepov bomo v prvi 
zaščitili sebe in svoje bližnje,: 
ne bodimo malomarni. 

Veterinarski inSpe 
Edvard Šribar, dipl. vet 
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Zamude v soseski Šalek II. 
Na 6. seji so se pred dnevi 

testali člani odbora podpisnikov 
imoupravnega sporazuma o 
nižbeno usmerjeni izgradnji 
oslovno stanovanjskih objektov 
na zazidalnem kompleksu Šalek 

Predstavniki podpisnikov so 
iprej obravnavali poročilo o 
idnji soseske Šalek II, ki gaje 
iravila strokovna služba sa-
ipravne interesne stanovanj-

ske skupnosti Velenje. Iz poroči-
la je razvidno. da med trinajstimi 
objekti s skupno 948 stanovanji, 
ne bo takega, ki bi ga zgradili v 
ccdvidenem roku, saj se zamu-
de gibljejo od enega meseca in 
pol do šestih mesecev in pol. Kot 
tzapisano v poročilu, so vzroki 
ta podaljševanje pri objektu D 3, 
ki ga gradi Vegrad, neutemeljeni, 
pav tako kot pri B 1 in B 2, ki ju 
gradi Gradiš. Pri Vegradovem 
objektu D 4 se je zataknilo zaradi 
mešenega financiranja  lokalov, 
po podatkih iz poročila pa tudi 
n objekta A I in A 2 ni razlogov, 
ki bi opravičevali zavlačevanje 
gradnje. 
Za bloka C 1 in C 2 sta se 

ivestitor Rudarski šolski center 
i izvajalec Gradiš s posebnim 

aneksom k pogodbi sporazumela 
za podaljšanje roka in povečanje 
potrjene izhodiščne cene brez 
sklepa izvršilnega odbora stano-
vanjske skupnosti. Na seji so o 
tem živahno razpravljali in skle-
nili. da bodo to vprašanje razreši-
li ob potrjevanju končne cene. Za 
objekte D 1, A 3. D 2. F. 1 in E 2 
pa še ni pridobljeno zemljišče. V 
poročilu je nadalje ugotovljeno, 
da je projektna dokumentacija 
objektov D 3 D 4. BI, B 2 in 
pokritih parkirišč izdelana z 
zamudo, nekvalitetno in nepo-
polno in da pripombe revizije 
niso v celoti upoštevane. Tudi 
tehnična dokumentacija za zuna-
njo ureditev in komunalne na-
prave se izdeluje z zamudami ter 
neusklajeno z gradbenimi roki. 

Načrti za cesto, most in podhod 
pa še niso izdelani. Nerešeno 
financiranje  komunalne oprem-
ljenosti soseske Šalek II bo 
povzročilo še večje odmikanje 
končnih rokov izgradnje, zamu-
de pa izvirajo tudi iz dolgotrajne 
izdelave sanacijskega programa 
zaradi nerešenega financiranja 
poslovnih prostorov. Strokovne 
službe so k ugotovitvam v poroči-

vodnih prostorov Pralne tehnike 

btozd Pralna tehnika T60 Gorenje 

Poslovati varčno 
in učinkovito 

r za gospodarjenje v te-
ni organizaciji združene-

g a Pralna tehnika tovarne 
dinjske opreme Gorenje 

nje vseskozi skrbno 
nlja poslovanje in pripra-
predloge za doseganje 

poslovnih rezultatov, 
ovejši ustalitveni pro-
i vsebuje vrsto nalog, k i 
itavljajo nadaljevanje že 

fcj dogovorjen i h aktivnosti. 

Da bi o dosežkih poslova-
j ter nalogah, ki iz tega iz-
irajo. lažje in tvornejc raz-

so v tozd Pralna 
hnikaTGOGorenje. kišteje 
i čas blizu 635 zaposlenih. 

kratkim ustanovili 21 
Iioupravnih skupin po 
»ru enakega števila sindi-
' ih delovnih tvorb. Na ta 

t seže obravnavanje vseh 
mšanj resnično do sleher-

i zaposlenega v temeljni 
anizaciji. Največ pozor-
i namenjajo skrbi za do-

dno uveljavljanje določil 
labilizacijskega programa, ki 

• ob potrjevanju zaključ-
računa za leto 1979 in 

jjjemanju načrtov za letos, 
avil odbor za gospoda-
:in potrdil delavski svet. 

danje stanje moramo iz-
oljšati in v tem letu s po-
strenimi stabilizacijskimi 
irepi poslovati varčevalno 

učinkovito, »opredeljuje 
ovno usmeritev programa 
dsednica odbora za go-
darjenje Anka Melanšek. 

Jako so v program zapisali, da 
rajo stroški reklame in 
Ugande ostati na lansko-
. ravni. Kooperantski 

laleriali za posamezne tipe 
ralnih strojev morajo biti 
labavljeni pravočasno in na 
novi kvalitetnega izbora, v 

" e pa dostavljeni vsaj 
i dni pred pričetkom pro-
dnje. Prav z reprodukcij-

ami materiali so doslej imeli 
jajveč težav, zato je to vpra-

šanje potrebno nemudoma 
razrešiti. Dogovorili so se tudi. 
da serije posameznih tipov 
pralnih strojev ne smejo biti 
manjše od dnevne proizvod-
nje. V največji možni meri 
bodo skušali odpraviti zastoje 
v proizvodnji, ki nastajajo po 
krivdi posameznih obratov. 
Od odgovornih služb bodo 
zahtevali, da se investicije, ki 
so načrtovane za temeljno 
organizacijo Pralna tehnika, 
končajo v dogovorjenih rokih, 
saj bi sicer ob koncu leta 
ugotovili zmanjšanje vre-
dnostnega plana. Dalje so v 
program med drugim še za-
pisali. da bodo vsako preko-
račitev stroškov, ki so jih 
predvideli v načrtih, sproti 
obravnavali, dnevnice, služ-
bena potovanja in avtorske 
honorarje pa lahko podpisuje 
le vodja tozd. Čeprav je na 
mnogih mestih delo v tej te-
meljni organizaciji izredno 
težko pa so vendarle ocenje-
vali. da je število bolniških 
izostankov preveliko. Že pred 
časom so se s tem problemom 
odločno spopadli in že dosegli 
zmanjšanja bolniškega stale-
ža. kar pa še naprej ostaja ena 
pomembnih stabilizacijskih 
nalog. Ugotovili so tudi. da se 
je v stiskalnici pralnih strojev 
zmanjšalo število efektivnih 
delovnih ur. Da bi te ugoto-
vitve podkrepili z natančnimi 
podatki, bo služba za študij 
dela opravila nove meritve. 
Posebno skrb bodo namenjali 
tudi kontroli proizvodnje in 
tam. kjer ni avtokontrolorjev. 
organizirali superkontrolo. 
Te in druge ukrepe, ki jih 
vsebuje stabilizacijski pro-
gram. bo sproti nadziral od-
bor za gospodarjenje, da bi z 
njihovim doslednim praktič-
nim uresničevanjem dosegali 

»kar najugodnejše poslovne 
rezultate. 

J. Krajnc 

lu tudi zapisale, da se pogodbe 
med izvajalci gradbenih del in 
kooperanti sklepa o prepozno ter 
neusklajeno s pogodbenimi roki 
in da vsi izvajalci v soseski ne 
izpolnjujejo pogodbenih obvez-
nosti. V poročilu so predlagali tu-
di ukrepe za hitrejšo stanovanj-
sko izgradnjo. Tako naj bi orga-
nizirali stalno koordinacijo vseh 
udeležencev v stanovanjsko ko-
munalni izgradnji, dosledno upo-
števali vse pogodbene roke, kaz-
novali neizpolnjevanje obvezno-
sti. sprejemali dogovore vseh 
udeležencev izgradnje o pripravi 
in uresničevanju letnih planov 
gradnje, izdelali celovite finanč-
ne in terminske načrte gradenj, 

pravočasno pridobili tehično do-
kumentacijo ter izvedli oziroma 
uskladili vse etape dokumentaci-
je. pravočasno in natančno razi-
skali teren ter izdelali tehnični 
del zazidalnega kompleksa, ures-
ničili združevanje sredstev za 
stanovanjsko izgradnjo v samou-
pravni interesni stanovanjski 
skupnosti, ker več investitorjev 
povzroča neusklajenosti, uresni-
čili-dohodkovno odvisnost vseh 
udeležencev v gradnji ter imeno-

vali strokovno komisijo, ki bi za 
vsak objekt ugotavljala dejansko 
stanje in pripravila terminski 
plan z uskladitvijo vseh izvajal-
cev in določitvijo odgovornosti 
za neizpolnjevanje obveznosti. 

Predstavniki izvajalcev so na 
seji pripomnili, da je poročilo, ki 
gaje pripravila strokovna služba, 
nepopolno in da premalo natan-
čno analizira ter opredeljuje 
vzroke za nespodbudno stanje v 
soseski Šalek II. Po razpravi o 
tem poročilu so sklenili, da bo 
vlogo koordinatorja v Šaleku II 
opravljal Zavod za urbanizem 
Velenje, čeprav bi se moral 
usklajevalec v tej soseski pojaviti 
že mnogo prej, so poudarili ob 
tem. Zavod za urbanizem bo na 
osnovi analize stanja in dogovora 
z izvajalci pripravil terminski 
plan za dokončno čimprejšnjo 
izgradnjo objektov v soseski 
Šalek II. Da bi ustrezno rešili 
problem poslovnih prostorov pa 
so sklenili, naj bi občinski izvršni 
svet v dogovoru z vsemi, ki jih 
zanimajo ti prostori, spodbudil • 
ustanovitev posebne poslovne 
skupnosti. 

J. Krajnc 

Šaleška planinska pot vabi 

Aktualen komentar 
Do ie soseska Šalek  II.  v pereči  stanovanjski  proble-

matiki  v občini  Velen  je, še posebej zapleten  primer,  je pokazala 
ntili  6. seja odbora  podpisnikov  samoupravnega sporazuma o 
družbeno  usmerjeni  gradnji  te soseske. Med  množico  prstov, 
ki obtožujoče  kažejo  drug  na drugega,  se ne dovolj  poučenemu 
opazovalcu zdi.  da  je znameniti  gordijski  vozel  v primerjavi  z 
vprašanji,  ki se vrte okrog Šaleka  II.  zgoj navadna enojna 
pentlja.  Pa tudi  to se na drugi  strani  zdi.  da  posebno globoke 
filozofije  v tem ne bi smelo biti.  Določila  samoupravnega 
sporazuma so do  volj  jasna, prav tako kot obveznosti  in sankcije 
za njihovo neizpolnjevanje.  Prav zato je bilo  pričakovati,  da 
bodo člani  odbora  podpisnikov  sporazuma na podlagi  poročila 
gradnji  soseske Salek  II  na svoji seji skušali  ugotoviti  končne 
mke izgradnje  in jih čimbolj  približati  pričakovalcem  stano-
vanj. Če  ne iz drugih  razlogov  pa zaradi  žalostnega  dejstva,  da 
Umi  nismo zgradili  niti  enega stanovanja in da  se nam ob takem 
obnašanju odgovornih  tudi  v tem letu  ni treba bati,  da  bomo 
dosegli  planirano  izgradnjo.  Največ  energije  pa seje tudi  na tem 
sestanku izgubilo  za medsebojne  obtožbe  in obrambe z argu-
menti.  od  katerih  je vsak na prvi pogled  dovolj  tehten.  Ali 
potemtakem  krivca ni. ali  smo krivi  vsi? Vse  skupaj je podobno 
otroški  igri  v peskovniku.  pri čemer  je otrokom skoraj vseeno, 
ali  jim uspe postaviti  hišico  iz peska ali  ne, nam pa ne bi smelo 
hiti.  Kljub  vsemu so se uspeli  dogovoriti,  da  bo vlogo  koordi-
natorja.  ki bo pospešil  končno  izgradnjo  Šaleka  II,  prevzel 
zarod  za urbanizem Velenje,  čeprav  bi. so dejali  na seji, koor-
dinator  mora! bdeti  nad tem že od  začetka  gradnje. 

Ob koncu skoraj štiriurne  razprave pa je bilo  slišati  še 
•spodbudno«  ugotovitev,  da  danes  v Saleku  II  ne bi ugotavljali 

boljšega  stanja,  četudi•  bi nekdo  koordiniral  delo  od  vsega 
začetka.  Pa presodimo,  če  problematika  resnično  ne presega 
zmogljivosti  poprečno  velikih  možganov. 

J.  Krajnc 

Šaleško planinsko transverzalo 
je planinsko društvo Velenje 
odprlo ob svoji 25. letnici delova-
nja. To je bila takrat že 18 
planinska pot v Sloveniji. POteka 
po hribovitem obrobju Šaleške 
doline in je bogata z naravnimi, 
etnografskimi,  kulturnimi in zgo-
dovinskimi znamenitostmi - iz 
NOB. Dolga je približno 140 km. 
Prehodimo jo v 33 urah. Na poti 
je 21 kontrolnih točk v planin-
skih postojankah, gostiščih ali pri 
kmetih. Šaleška planinska pot je 
označena s Knapelčevo markaci-
jo in črko Š. Tisti, ki bodo hodili 
po Šaleški poli. si lahko kupijo 
Vodnik in dnevnik Šaleške pla-
ninske poti. ki vsebuje skico poti. 
časovne razdalje med posamez-
nimi postojankami, seznam kon-
trolnih točk in prostor za žige. 
Doslej je to pot prehodilo že 599 

planincev naše ožje in širše 
domovine ter celo iz tujine. O 
prehojeni Šaleški transverzali so 
napisali: 

Lojze Grobelnik, Maribor: Pre-
hodil sem že mnoge transverzale. 
vendar mi je bila ta najlepša. 
Hoja po njej je pravi užitek. V 
veliko pomoč mi je bil tudi 
Vodnik, ki sem ga pred odhodom 
dobro prebral, saj je zelo lepo 
napisan.« 

Janez Snoj, Ljubljana 
»V primerjavi s potmi, ki sem 
.lih že prehodil, je Šaleška pot 

-sem jih že prehodil, je Šaleška pot 
najbolje označena. Vodnik je 
imeniten. V njem najdeš dovolj 
informacij.  Na Šaleški planinski 
poti spozna vsak potnik lep. pri-
jazen košček naše domovine. Pot 
bom priporočil vsakemu planin-
cu. 

Matej Gabrovec, Ljubljana 
»Vso pot smo prehodili peš in 
vedno smo prihajali domov za-
dovoljni. Znova in znova se 
bomo vračali.« 

Družina Kovač, Zagreb: »Pre-
hodili smo že 42 transverzal. Ne 
spominjam se niti ene, ki bi 
imela tako dobro označene kon-
trolne točke kot vaša. Na Šaleško 
planinsko pot se bomo še vrnili.« 

Greta Bortsch, Gradec (Avstri-
ja: »Skupina osmih planincev je 
zelo navdušena nad Šaleško 
potjo, saj smo lahko videli lepote 
vaše doline.« 

Veliko ljubiteljev narave si še 
utira pot po njej. Nekateri gredo 
zato. da bodo napolnili dnevnik 
doživetij, drugi se želijo razgibati 
na svežem zraku, tretji bi radi 
spoznali pokrajino in se seznanili 
s preteklostjo naše doline... Le 
kdo ne pozna imen. kot so Paški 
kozjak. Graška gora — Gora 
jurišev. Bele vode. itd. Tu. prav 
na tej ali ob tej poti so ostali 

mnogi naši partizani, ki so se 
borili proti okupatorju. Tod seje 
borila in prebijala skozi sovražni-
kove obroče slavna in zmagovita 
XIV. divizija. Pot nas vodi mimo 
11 spomenikov padlih in treh 
spominskih plošč- Vsa obeležja 
so dobro oskrbovana. Šaleška 
planinska pot nam pomaga pre-
našati tradicije iz NOB na mladi 
rod. Posebnost te poti je gotovo v 
tem. da so vse kontrolne točke 
izbrane prav pri hišah, ki so med 
vojno pomagale partizanom. 
Graška gora je bila s sosednjo 
Grmado. Razborjem in Uršljo 
goro zbirno področje II. štajer-
skega bataljona, gora jurišev 
zmagovite XIV. udarne divizije, 
gora enot IV. operativne cone. 
Tudi s hojo po Šaleški poti 
obujamo tradicije NOB. 

Ce bomo tudi mi prehodili 
Šaleško planinsko pot, bomo 
prav gotovo naš dnevnik, ki ga 
pišemo, obogatili z novimi vtisi. 

Julijana Hočevar 

TGO Gorenje 

Težave v proizvodnji zaradi uvoza 
V tovarni gospodinjske opreme 

Gorenje Velenje, so morali v mi-
nulih dneh v temeljnih organiza-
cijah Hladilna tehnika in Zmrzo-
valniki že večkrat ustaviti proiz-
vodnjo. Primanjkovalo je namreč 
sestavnih delov iz uvoza. 

Vprašanje uvoza je eno izmed 
listih, o katerem je zadnje čase 
ludi največ govora. Znano je. da 
smo v Jugoslaviji v preteklem letu 
ustvariti višji devizni primanjklaj. 
kot je bilo dogovorjeno. Zato je 
prišlo do omejitev uvoza in ne-
kateri zadnji ukrepi so prizadeli 
tudi Gorenje, čeprav je doseglo v 
izvozu velike uspehe. Kljub do-
sežkom v izvozu, saj so v Sloveniji 
med največjimi izvozniki, v Ju-
goslaviji pa dosegajo že 2 % vsega 
izvoza in celo 15% izvoza indu-
strijskih izdelkov, pa že vseskozi 
občutijo znatno pomanjkanje de-
viznih pravic. Zadnji ukrepi so 
pripeljali do zastojev v proizvod-
nji. ki je v veliki meri namenjena 
izvozu! 

Zakaj je Gorenje še vedno od-
visno od uvoza? Na to vprašanje in 
še na druga je odgovoril direktor 
zunanje trgovine Gorenje Anton 
Kumer. 

Med glavne vzroke sodi ned-
vomno usmerjenost Gorenja k 
velikoserijski proizvodnji in sko-
kovit razvoj, ki ga domača 
spremljevalna industrija ni sledi-
la. Tako jeGorenje še vedno na-
vezano na uvoz reprodukcijskega 
materiala, čeprav so že pred peti-
mi leti opozorili na to. da bi čim-
več uvoženih delo nadomeščali z 
domačimi izdelki. Seveda so pri 
tem nastajale težave zaradi slabe 
razvitosti jugoslovanske koope-
rantske industrije. Tu prihaja do 
težav pri dobavnih rokih, do 
sprememb kalkulacij in tudi do 
objektivne in subjektivne nesoli-
dnosti. To sili Gorenje k temu. da 
še vedno uvažajo tudi tiste kom-
ponente. ki bi jih lahko dobili 
doma. »Moramo samokritično 
priznali«, je dejal. » da smo doslej 
le bolj deklarativno pojasnjevali 
potrebo po zmanjševanju uvoza. 

" Zmanjšati uvoz pa ni lahko delo! 
Spremenjeni pogoji so pripeljali 
tudi do poslovanja v uvozu preko 
carinskega skladišča; zaradi po-
manjkanja deviznih pravic mo-
ramo razpoložljiva sredstva raz-
deliti tako. da iz carinskega skla-
dišča prevzamemo material le za 
nekaj dni ali pa celo za dnevne 
potrebe. Za večje zaloge pa sploh 
ni sredstev: na tak način sproti 
angažiramo razpoložljiva sred-
stva.« 

Devizne pravice urejajo s sa-
moupravnim sporazumom preko 
samoupravne interesne skupnosti 
za ekonomske odnose s tujino 
(SISF.OT). vendar le-te ne zago-
tavljajo izvajanje projekcije pla-
čilne bilance, ki jo je sprejela 
zvezna skupščina. Samoupravni 
sporazum namreč daje nosilcem 
več pravice, več možnosti uvoza 
kot bi ga smelo biti po projekciji 
plačilne bilance v Jugoslaviji. 
Zato so vpeljali dodatno omeje-
vanje razpolaganja z deviznimi 
pravicami, kar je pripeljalo do 
zaustavitve uvoza že 13. februarja 
1980. ko je bila dosežena skupna 
republiška kvota za prvo četrtletje 
1980. 

V Gorenju so imeli letos že več 
priliva kot uvoza in na tej osnovi 
so dosegli izredni status, da so 
lahko nadaljevali z uvozom za 
določen čas. Skupščina SISEOT 
je 4. marca omejila nekatere de-
vizne pravice, ki so Gorenj u znova 
ustavile uvoz. dokler ga s tekočimi 
prilivi niso nadoknadili. V tem 
času je bil dosežen tudi predviden 
uvoz reprodukcijskega materiala 
za celotno SRS. Skupščina je tudi 
uvedla zgornje meje za uvoz po 
četrtletjih za posamezne organi-
zacije združenega dela. za razliko 
od prejšnje skupne omejitve. 

Tu je bila sprejeta vrsta ukre-
pov in po mnenju sogovornika so 
bili ti ukrepi sprejeti v časovni 
stiski, saj delegati niso pridobili 
mnenj strokovnih služb. Še zlasti 
je tu vprašanje zgornje meje za 
uvoz po posameznih organizaci-
jah združenega dela kajti predvi-

deni mehanizem prizadane tiste, 
ki hitro povečujejo izvoz, pa tudi 
proizvodnjo. Formula je namreč 
takšna, da pri pravicah do uvoaa 
vpliva uvoz v letu 1978. pri obve-
znostih izvoza pa plan za leto 
1980. Pri tem prihaja torej do ne-
usklajenosti med uvozom in iz-
vozom ! 

Načrti ekonomskih odnosov s 
tujino, ki so jih pripravile temeljne 
organizacije kot nosilci načrtova-
nja za letošnje leto, so neusklajeni 
s predvideno plačilno bilanco. 
Načrtovane so namreč večje raz-
like med uvozom in izvozom, kot 
jih dopušča v zvezni skupščini 
sprejeta projekcija devizne plačil-
ne bilance. To vodi še k večjemu 
deficitu. Kaj storiti? 

»Zaradi tega bomo v okviru 
samoupravne interesne skupnosti 
pristopili k usklajevanju planov 
ekonomskih odnosov s tujino. To 
pomeni, da bodo morali tozdi svoj 
lastni načrtovani deficit  zelo 
zmanjšati. Zavedamo se. da ne 
moreo mimo dogovarjanja. Zato 
bomo morali svoje plane korenito 
uskladiti in se ne zanašati na to, da 

nam bo devizne primanjkljaje 
nekdodrug pokril...« Tako meni 
Anton Kumer o osnovnih nalo-
gah pri usklajevanju izvoza in 
uvoza. RešiteV pa ne gre iskati le v 
večjem izvozu, temveč v bistveno 
zmanjšanem uvozu! To sicer lah-
ko prizadene tiste, ki trošijo uvo-
zni material, ne prispevajo pa 
dosti k izvozu. 

Položaj Gorenja je specifičen  in 
pojavlja se vrsta vprašanj, na ka-
tere bodo morali odgovoriti v 
sleherni sredini. Zavedamo se 
namreč, da bodo morali poiskati 
takšne rešitve, ki bodo vodile k 
zagotavljanju skupnih potreb in 
doseganju enotnih ciljev. Tega 
vprašanja pa ne bo mogoče rešiti 
od danes do jutri. Kot je dejal 
Anton Kumer. bodo morali pri 
reševanju vprašanj uvoza del 
skrbi prevzeti nase. opozorili pa so 
tudi že na to. da bi moralo biti 
omejevanje uvoza bolj postopno. 
Veliki izvozniki bi morali imeti 
sistemski prehod na omejeni 
uvoz. 

Hinko Jerčič 

V proizvodnji 
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Sofinanciranje gradnje otroških vrtcev 
Občina Velenje je po številu prebivalcev med manjšimi po odstotku 

zaposlenih prebivalcev pa med prvimi občinami v SR Sloveniji. 
Z ozirom na vrsto industrije in na družbene dejavnosti, ki so 

sorazmerno zelo razvite, je tudi število zaposlenih žena visoko in ugo-
tavljamo. da je trenutno med zaposlenim skoraj polovico žena. 

Ne moremo si več zamisliti, da bi lahko naša industrija in druge 
službe delovale brez zaposlenih žena. Če smo to ugotovili, potem smo 
dolžni družini, ki seje znašla v drugačnem položaju kot pred desetletji, 
pomagati pri varstvu in vzgoji otrok. 

Težnja skupnosti otroškega 
varstva v občini Velenje je bila 
zato usmerjena k reševanju 
potreb obojestransko zapo-
slenih staršev za varstvo in 
vzgojo njihovih otrok v pred-
šolskem obdobju. 

Žal ob izteku sedanjega re-
ferenduma  ugotavljamo, da 
smo skupaj s sredstvi iz pri-
spevne stopnje zgradili komaj 
toliko vrtcev, da bomo šele do 
konca leta 1985 zajeli v vrtce 
planiran odstotek otrok, ki bi 
moral biti realiziran že do leta 
1980. 

Vzrokov za tako neskla-
dnost je več: hitreje narašča-
nje števila prebivalcev, večja 
stopnja zaposlovanja, pred-
vsem žena in večje število 
rojstev. Tako bomo ob koncu 
sedanjega obdobja imeli v 
naših vzgojno varstvenih 
ustanovah le 37% otrok v sta-
rosti od 8 mesecev do 7 let. 

Brez sodelovanja vseh ob-
čanov. ki naj bi združevali 
ludi v bodoče sredstva za 
gradnjo vrtcev, si občinska 
skupnost otroškega varstva ne 
more predstavljati uspešnega 
izpolnjevanja svoje osnovne 
naloge, to je pridobivanje 
prostora za vzgojo in varstvo 
predšolskih otrok. 

Ob vsej skrbi za druge de-
javnosti je osnovna naloga 
občinske skupnosti otroškega 
varstva gradnja vrtcev. Zave-
damo se. da otroci le preko 
sistematičnega vzgojnoizob-
raževalnega dela razvijajo v 
predšolskem obdobju vse 
sposobnosti, ki so potrebne za 
uspešno delo v osnovni šoli in 
kasnejšem izobraževanju. 

Občinska skupnost otro-
škega varstva se ob vseh pri-
zadevanjih za novogradnje 
zaveda tudi vseh odgovorno-

sti do otrok, ki ostajajo izven 
rednega dnevnega varstva, 
zato bomo tudi v bodoče 
usmerjali del sredstev iz do-
polnilnega programa: za iz-
vajanje programa za 5-letne 
otroke, ki niso v vrtcih, za 
urejanje prehrane otrok v 
predšolskih in šolskih usta-
novah za urejanje igrišč v KS, 
za preventivna zdravstvena 
letovanja predšolskih in šol-
skih otrok (predvsem iz soci-
alno šibkejših družin) ter za 
izvajanje raznih oblik dela z 
otroki v KS. 

Trdno smo prepričani, da 
bo prišel čas, ko bomo lahko 

rekli, da smo zagotovili pro-
stor v vrtcu ne samo za otroke 
obojestransko zaposlenih 
staršev, temveč, da bomo 
imeli na razpolago prostor za 
sprejem otrok tudi iz družin, 
kjer otrok živi v kakršnikoli 
stiski, čeprav je mati nezapo-
slena. 

Vsi občani si želimo, da bi 
imela vsaka generacija otrok 
srečno otroštvo in ponosni 
smo. če so otroci dobro vzgo-
jeni. vendar tega brez odpo-
vedovanja in zadostnega 
usmerjanja sredstev vseh nas 
za reševanje te problematike, 
ne moremo doseči. 

Dom 
za varstvo odraslih 

Velenje 

20.  APRILA 
VSIZA 

SAMOPRISPEVEK 

V letu 1976 dograjen dom 
za socialno varstvo odraslih 
oseh s 120 mesti, je postal 
pretesen. Potreb po domskem 
varstvu ostarelih oseb pa je 
vedno več. zato je potrebna 
dograditev sedanjih zmoglji-
vosti. Ker mora skupnost so-
cialnega skrbstva sofinanci-
rati tudi dokončanje podo-
bnega doma v Grmovju pri 
Celju, zmanjka sredstev za 
gradnjo prizidka domu v Ve-
lenju. Ker pa sedanji dom za 
varstvo ostarelih v Velenju 
nima zaklonišča, mora v pri-
zidku k sedanjemu domu biti 
zajet tudi ta del investicije. 

Tako bi prostor ob domu 
izkoristili za izgradnjo zaklo-
nišča. nad tem pa še 2 nad-
stropji domskih kapacitet za 
68 oseb. oz. 2.351 rrr bivalnih 
prostorov. Skupni prostori 
dosedanjega objekta zadovo-

i tudi nove oskrbovance. 

Sofinanciranje prednotnih 
objektov v krajevnih 
skupnostih v obdobju 

1980-1985 
V skupni »A program«, iz katerega se bodo sofinancirali 

objekti iz združenih sredstev krajevnih skupnosti na ravni 
občine, je vključena tudi postavka sofinanciranje  prednostnih 
objektov v krajevnih skupnostih v višini okrog 17 milijonov 
dinarjev. Ta postavka se vnaša v »A program« z namenom, da 
se solidarnostno pomaga manj razvitim krajevnim skupnostim 
pri realizaciji tistih nalog, ki imajo sicer prednost, vendar jih 
posamezne krajevne skupnosti ne morejo z lastnimi sredstvi 
samoprispevka in dodatnimi viri posameznih SIS v celoti 
financirati. 

Koordinacijski odbor za pripravo in izvedbo referenduma 
o samoprispevku občanov je predlagal, da bi iz združenih 
sredstev samoprispevka za »A program« sofinancirali  nasled-
nje prednostne objekte: 

KS Bele vode 
Rekonstrukcija ceste Grebenšek—Stropnik 600.000 din 
KS Bevče 
Izgradnja telefonskega  omrežja 800.000 din 
KS Cirkovce 
Izgradnja telefonskega  omrežja 200.000 din 
KŠ Družmirje—Gaberke 
Modernizacija krajevnih cest 500.000 din 
KS Gorenje 
Izgradnja primarne telefonske 
napeljave za Gorenje in Šmartno ob Paki 700.000 din 
KS Lokovica 
Asfaltiranje  krajevnih cešt 500.000 din 
KS Kavče—Podkraj 
Izgradnja primarne kanalizacije 800.000 din 
KS Paka 
Rekonstrukcija krajevnih cest 1.000.000 din 
KS Plešivec 
Izgradnja telefonskega  omrežja 600.000 din 
KS Ravne 
Asfaltiranje  krajevnih cest 1.000.000 din 
KS Skorno—Florjan 
Izgradnja prostorov za KS 700.000 din 
KS Šentilj 
Izgradnja trgovskih lokalov 1.000.000 din 
K S Škale 
Izgradnja trgovskih lokalov 2.000.000 din 
KS Šmartno ob Paki 
Adaptacija kulturnega doma 2.000.000 din 
KS Topolšica 
Adaptacija trgovskih lokalov 800.000 din 
KS Zavodnje 
Izvedba elektrifikacije  500.000 din 
KS Staro Velenje 
Ureditev krajevnih cest 1.500.000 din 
KS Konovo 
Dokončanje doma KS 1.000.000 din 

Koriščenje teh sredstev se uskladi z izvajanjem nalog iz »B 
programa« prednostnih nalog krajevnih skupnosti občine 
Velenje. 

•• • 
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7. nakazano rešitvijo bi za 
nekaj let pokrili potrebe do-
mskega varstva naših starejših 
prebivalcev. 

Vrednost navedene inve-
sticije se ocenjuje po podatkih 
projektanta na 28.000.000 din 
(izračun po cenah julija 1979), 
brez opreme, ki bo veljala 
previdoma 10.000.000 din. 
Pridobivanje raznih soglasi 
in drugih dokumentov kaže, 
da bodo podražitve velike, pa 
tudi plačilo raznih dokumen-
tov je vezano na velike izdat-
ke. ki niso predmet izračuna-
nega zneska projektanta. 

Ž zagotovitvijo manjkajo-
čih sredstev iz samoprispevki 
občanov bi bila dograditev 
doma lahko končana v letu 
dni. S tem pase bodo sprostila 
tudi določena stanovanja,: 
katerih so sedaj nekateri 
ostareli občani. Menimo, 
delovni ljudje in občani ra-
zumejo naša hotenja in skrb 
za naše ostarele občane in, da 
bodo z največjo mero pripra 
vljenosti podprli v skupnem 
programu tudi ta objekt. Skrb 
za ostarele je dolžnost vseh, ki 
želimo, da bi tudi nam bil 
nekoč izkazana enaka skrl 
sedanje najmlajše generacije. 

Gradnja izobraževalnih objektov 
V občini Velenje deluje v šolskem letu 1979/80 7 osnovnih šol z 8 

podružnicami s skupnim številom 4787 učencev, ki so razporejeni v 194 
oddelkih. Poleg teh deluje še posebna osnovna šola za učence z motnjami 
v duševnem in telesnem razvoju, v kateri je povprečno okoli 140 učencev 
v 14 oddelkih in enem oddelku za delovno usposabljanje. Od teh je 13 
oddelkov s kombiniranim poukom. Celodnevno šolo pa ima 1060 
učencev v 42 oddelkih ali 23 %. Poleg rednih oddelkov osnovne šole je še 
povprečno 12 — 14 oddelkov podaljšanega bivanja in povprečno po 10 
oddelkov varstva letno. 

Število učencev neprestano 
narašča, saj je bilo v letu 1976 
vseh učencev 4353. v letu 
1979 pa 4787. Število oddel-
kov seje od 181 povečalo na 
194. kar predstavlja povpreč-
no 3 nove oddelke letno oz. 
skoraj 10 % porast. Vzroke je 
iskati predvsem v veliki 
stopnji zaposlovanja in prise-
ljevanja. saj je število prebi-
valcev naraslo od leta 1975 
od 31.764 na 36.764 v letu 
1979. ali za 15%. Število 
zaposlenih pa se je od leta 
1975 do 1979 povečalo od 
18.000 na 22.000. ali za 20%. 

Število učencev v osnovni 
šoli je odvisno predvsem od 
populacije prebivalstva v sta-
rosti od 7. do 14. let. Ker se 
celotna generacija pred pri-
četkom obveznega šolanja v 

A 

»mali šoli« organizirano pri-
pravlja na vstop v osnovno 
šolo. je tako od 6 leta do 15. 
leta, starosti skupaj potrebno 
zejeti v pripravo in osnovno 
šolo v občini Velenje pov-
prečno letno okoli 5400 ot-
rok. kar predstavlja skoraj 
25 % vseh zaposlenih v obči-
ni. 

Program razvoja do leta 1985 
(prostorske zmogljivosti) 

Občinska izobraževalna 
skupnost bo gradila šolske 
prostore in adaptirala šolski 
prostor v letih 1981 — 1985 
ob upoštevanju demograf-
skih podatkov, intezivnosti 
gradnje stanovanjskih sosesk 
Ter ekonomske možnosti. Ra-

čunajoč po 0.5 otroka na eno 
stanovanje (v naslednjem 
srednjeročnem obdobju pov-
prečno 350 novih stanovanj 
letno), se bo večalo število 
šoloobveznih otrok za okrog 
175 letno. Prirastek števila 
šoloobveznih otrok bi znašal 
do konca srednjeročnega ob-
dobja okrog 700. Število 
učencev na obstoječih šolah v 
v Velenju, iz njihovih šolskih 
okolišev, se bo povečevalo 
zaradi naravnega prirastka za 
okrog 90 letno, zato bo treba 
tudi adaptirati oz. zagotoviti 
vse dodatne prostore (predvi-
dena adaptacija osnovne šole 
Anton Aškerc, kjer bi prido-
bili 8 učilnic). 

V. osnovna šola, ki bo 
zgrajena v prvem četrtletju 
1981, bo prevzela 485 otrok, 
ki sedaj obiskujejo šolo Velj-
ko Vlahovič, 180 otrok iz 360 
novo zgrajenih stanovaj na 
območju Gorice ter okrog 80 
otrok iz drugih področij. 
Tako bo ta šola skupno imela 
745 učencev, ki bodo razpo-
rejeni v 24 oddelkih. 

Osnovna šola Veljko Vla-

hovič bo obdržala 250 otrok 
področja Konovega in Šmart-
nega. 40 iz Pake, 154 iz 308 
novozgrajenih stanovanj 
področju Šalek II ter prevzel 
okrog 285 otrok iz šol Miha 
Pintar-Toledo in Gustav Šilih 
in bi tako imela skupno 625 
otrok v 21 oddelkih celodnev-
nega pouka. 

V kolikor ne bi zgradili V 
osnovne šole in dodatnih 
novih učilnic, bo ves letni 
prirastek otrok iz novih sta-
novanj prevzemala V. osnov-
na šola in skupno z osnovn« 
šolo Veljko Vlahovič postt 
poma prehajala na dvoiz-
menski pouk. Do leta 1985ni 
izgledov na drugih šolah, da 
bi lahko prešle na celodnev-
no šolo zaradi enoinpoliz 
menskega pouka in zara< 
vseh drugih materialnih po* 
gojev (dodatne prostorski 
zmogljivosti, kabineti, večna1 

menski prostori, telovadnice 

Takšno stanje nas sili 
nadaljnjo pospešeno gradnjo 
izobraževalnih prostorov, po-
sebej še v gradnjo VI. osnov-
ne šole. 

Z3R/JKA SREDSTVA 3. SAMOPRISPEVKA 

Zbrana sredstva samoprispevka za sofinanciranje skupnega A programa: 
70 7° zbranih sredstev mestnih KS in 
50 % zbranih sredstev primestnih KS po letih 

% Leto 1980 

7 3 12.586.523 
50 4.11^.785 

Leto 1981 

21.711.752 

16.702.308 Si 
'.099.216 
raioTSSH" 

Leto 1982 

54.968.518 
8.165.133 

33.133.651 

Leto 1983 

28.713.792 
9.384.900 

36.093.692 

Leto 1984 

33.020.860 
10.798.480 
43.819.340 

Leto 1985 

•I2.657.9y7 

T Ž » 

Skupaj 

1553.659.H2: 
43.642.891 

177.302.333' 

Zbrana sredstva samoprispevka za financiranje programov krajevnih skupnosti: 
30 % zbranih sredstev mestnih KS in 
50 % zbranih sredstev primestnih KS 

% Leto 

50 

1980 
S.oŽ6.302 
4.115.785 

11.002.087 

Leto 1981 

11.67S.S71 
7.099 .216 

18.978.667 

Leto 1982 

13.660.699 

8.165.133 

21.i525.S32 

Leto 19S3 

15.709.SC5 
9.384.900 

25.094.705 

Leto 1984 

13.066.275 

Leto 1985 

6.925.405 
10.798.480 4.079.377 

26.664.755 li.6o4.7S2 

Skupaj 

73.127.357 

43.642.891 

116.776.248-' 

Skupaj zbrana sredstva samoprispevka krajevnih skupnosti od 30.4.1980 do 1 . 5. 1985 

Leto 1980 Leto 1981 Leto 1982 Leto 1983 Leto 1984 Leto 1985 Skupaj 

2 7 . 7 0 4 . 3 9 5 — 4 7 . 7 6 9 . 0 5 5 54.959.463 63.193.397 72.664.o95 27.742.156 294.672.58l! 
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Program 

krajevnih skupnosti 
- »B-program" 

(Predlog za javno razpravo 
na zborih občanov) 
Bele vode 
- Rekonstrukcija ceste Gre-

benšek — Stropnik 
- Vzdrževanje krajevnih 

cest 
- Oprema prostorov KS in 

potrebe za SLO in DS 
Bevče 
- Izgradnja telefonskega 

omrežja 
! - Asfaltiranje  krajevnih cest 
i Cirkovce 
[ - Obnovitev vodovodnega 

omrežja 
- Rekonstrukcija in asfalti-

ranje krajevnih cest 
\~ Vzdrževanje krajevnih 
» cest 

' - Telefonsko  omrežje 
Družmirje— Gaberke 
- Adaptacija gasilskega do-

ma 
I - Modernizacija krajevnih 
1 cest 

; - Razširitev telefonskega 
' omrežja 
- Ureditev prostorov za 
• otroško varstvo 
Gorenje 

j - Izgradnja telefonskega 
; omrežja 
- Rekonstrukcija ceste Lo-

kovica 
-Adaptacija gasildsega do-

ma 
- Rekonstrukcija krajevnih 

cest 
-Potrebe SLO 

, - Športno igrišče 
; Lokovica 
- Napeljava vodovodnega 

omrežja 
- Športno igrišče 
-Asfaltiranje  krajevnih cest * 
-Potrebe v KS (vzdrževanje 

gasilskega doma, redno 
vzdrževanje cest) 

-Razširitev PTT omrežja 
Kavče — Podkraj 
-Izgradnja vodovoda Ropr-

če—Tajna 
- Izgradnja primarne kana-

lizacije v Podkraju in 
Kavčah 

-Asfaltiranje  krajevnih cest 
- Vzdrževanje krajevnih 

cest 
Paka 
- Adaptacija osnovne šole 
-Ureditev prostorov KS 
- Rekonstrukcija krajevnih 

cest 
- Razširitev telefonskega 

omrežja 
Napeljava vodovoda 

Plešivec 
- Izgradnja telefonskega 
i omrežja 
- Povečanje vodovodnega 

zajetja 
- Izgradnja kanalizacije ob 
, cesti II 
- Izgradnja mostov 
- Rekonstrukcija cest 
Ravne 
- Sofinanciranje  izgradnje 
| prizidka k osnovni šoli 
-Asfaltiranje  krajevnih cest 
-Centralnoogrevanje doma 

KS 
- Vzdrževanje krajevnih 
I cest 
- Izgradnja vodovoda 

ISkorno— Florjan 
- Asfaltiranje  krajevnih cest 
- Izgradnja doma K S 
-t- Vzdrževanje krajevnih 

cest 
- Razširitev telefonskega 

| omrežja 
Šentilj' 
- Izgradnja doma KS s 
- - prostori za otroško var-

...Mvo 

— Razširitev telefonskega 
om režja 

— Izgradnja športnega igri-
šča 

Škale 
— Izgradnja trgovine 
— Adaptacija gasilskega do-

ma 
— Adaptacija krajevnih cest 
Šmartno ob Paki 
— Adaptacija kulturnega 

doma 
— Izgradnja druge faze  ka-

nalizacije 
— Asfaltiranje  krajevnih cest 
— Izgradnja vodovodnega 

omrežja 
— Športno-rekreacijski cen-

ter 
Topolšica 
— Adaptacija in asfaltiranje 

krajevnih cest 
— Adaptacija gasilskega do-

ma in ureditev prostorov 
KS 

— Športna igrišča 
Zavodnje 
— Izgradnja krajevnih cest 
— Ureditev parkirnih prosto-

rov 
— Elektrifikacija 
— Potrebe krajevne skupno-

sti (vzdrževanje doma, 
razširitev pokopališča) 

— Kanalizacija 
Velenje — Desni breg 
— Toplifikacija 
— Avtobusno postajališče 
— Semaforizacija  križišč 
— Razširitev telefonskega 

omrežja 
Velenje — Šmartno 
— Razširitev PTT omrežja 
— Ureditev peš poti 
— Pridobitev prostorov za 

potrebe krajevne skupno-
sti 

Pesje 
— Izgradnja gasilskega doma 

s prostori za potrebe KS 
— Razširitev telefonskega 

omrežja 
— Izgradnja športnih površin 
Staro Velenje 
— Ureditev kanalizacije 
— Pričetek toplifikacije 
— Ureditev krajevnih cest 
— Ureditev parkirnih prosto-

rov 
— Ureditev otroških igrišč 
Šoštanj 
— Toplifikacija 
— Urbanistična ureditev kra-

jevne skupnosti 
— Potrebe v KS (vzdrževa-

nja. SLO) 
— Modernizacija cest 
— Javna razsvetljava 
— otroško igrišče 
— Prostori za izobraževanje 
—• Kulturne potrebe 
— Rekreacijske površine 
Šalek — Gorica 
— Toplifikacija 
— Ureditev krajevnih cest 
— pridobitev prostorov za 

potrebe krajevne skupno-
sti 

— Izgradnja trgovine 
Stara vas 
— Pridobitev prostorov za 

potrebe krajevne skupno-
sti 

— Ureditev — asfaltiranje 
krajevnih cest 

— Sofinanciranje  toplifikaci-ja 
— Potrebe v krajevni skup-

nosti (SLO. oprema) 
Konovo 
— Toplifikacija 
— Urditev krajevnih cest 
— Postavitev telefonske  go-

vorilnice 
—• Dokončanje doma krajev-

ne skupnosti . , 

Dom borcev NOV in mladine 
Ohranjanje in razvijanje pridobitev socialistične revolucije naših 

narodov in narodnosti je naloga vse družbe. Vsi se zavedamo, da brez 
nadaljnjega negovanja moralnih vrednot, ki temeljijo na tradicijah 
revolucije, ni in ne more biti uspešne izgradnje socializma. 

Zarad i bogate 
revolucionarne tradicije v 
velenjski občini je med borci 
že vrsto let prisotna želja po 
gradnji doma borcev NOV in 
mladine. Sam dom bi vseka-
kor predstavljal eno od 
spomeniških obeležij na 

težke, a slavne dni naše 
preteklosti, istočasno pa bo 
to delovni prostor borcev in 
mladine s preurejenimi 
garderobami za kotalkarje. 

V domu bomo uredili 
prostore za najrazličnejše 
dejavnosti kot so arhiv, 

Gradilismo, 
gradimo. 

dokumentacija, muzejska 
zbirka NOB, študijska 
knjižnica NOV, klubski 
prostor, sejne sobe, prostori 
za občinski odbor ZZB 
NOV, občinsko konferenco 
ZSMS, občinsko konferenco 
ZRVS, krajevno skupnost 
Stara vas in garderobe za 
kotalkarje. Preselitev poslov-
nih prostorov ZZB, ZSMS in 
ZRVS v nov objekt narekuje 
predvsem širitev dejavnosti 
sodišča v Velenju, kjer bi 
borci in mladina izpraznili 
sedanje prostore. 

Borci in mladina bodo 
končno prišli do svojih 
prostorov, kjer se bodo 
lahko sestajali in se še bolj 
zbliževali v sedanjem času, 
ko na žalost boli in bolj 
postajamo odtujeni in zaprti 
vase. V neposrednem 
pogovoru z borci bodo tudi 
mladi lažje spoznavali vso 
veličino narodnoosvobodil-

nega boja in revolucije. Naša 
mladina bo te tradicije 
prenašala na mlajše genera-
cuje tudi v času, ko genera-
cija iz revolucije ne bo več 
živela. 

Borci se ne moremo in 
nočemo zapirati vase, 
hočemo še bolj politično in 
splošno družbeno delovati. 
Menimo, da generacija, ki je 
s krvjo plačala naše pridobit-
ve, kot so svoboda bratstvo 
in enotnost, neodvisnost in 
samoupravni socializem 
zasluži še mnogo več, kot pa 
je dom borcev in mladine, ki 
bo, kot je razvidno iz 
obrazložitve, večnamenski. 

Verjamemo našim delovnim 
ljudem — samoupravljalcem 
in vemo, da bo večina med 
njimi podprla gradnjo takega 
objekta — pomnika —, kot 
je dom borcev NOV in 
mladine s preureditvijo parka 
ob kotalkališču v Velenju. 

Razvoj PTT v občini Velenje 
V zadnjem srednjeročnem obdobju je prebivalstvo občine Velenje 

močno narastlo (cca 1500 letno), močan razmah pa je doživelo tudi 
gospodarstvo (energetika, predelovalna industrija). 

Posledica tega je. da je PTT s svojimi zmogljivostmi že zdavnaj 
zaostala za potrebami. Analiza PTT stanja v Sloveniji je pokazala, da se 
uvršča občina Velenje po razvitosti PTT na predzadnje mesto med 
občinami v SRS glede na gospodarsko moč, ki jo predstavlja in zaostaja 
za republiškim povprečjem za 60 %. Zaostalost v razvoju PTT zmoglji-
vosti močno ogroža razvoj v občini in vse bolj postaja »zavora« nad-
aljnjega razvoja. 

Zaradi izkoriščenosti PTT 
objektov v Velenju je nemo-
goče širiti zmogljivosti po 
krajevnih skupnostih (Topl-
šica. Šoštanj. Šmartno ob 
Paki. itd.), s tem pa ima PTT 
onemogočeno odpiranje 
zmogljivosti tudi na novih lo-
kacijah. Vse to narekuje iz-
gradnjo novega PTT centra v 
Velenju. 

NOV PTT CENTER VELE-
NJE 

Predračunska investicijska 
vrednost, brez novih kabel-
skih povezav s Celjem, znaša 
276 milijonov dinarjev. Nov 
ptt center bo omogočal širje-
nje ptt zmogljivosti po kraje-

vnih skupnostih, in sicer zra-
ven krajevnih skupnosti Šen-
lilj. Zavodnje in Skorno — 
Florjan, kjer so z deli že začeli, 
še v krajevnih skupnostih 
Škale. Paka. Bevče. Kavče — 
Podrkraj. Velenje, na mes-
tnem območju Velenja, v 
krajevni skupnosti Šalek — 
Gorica ter v Šoštanju, nadalje 
mobilne telefonske  zveze v 
avtomobilih itd., prenos po-
datkov za gospodarstvo na-
ročniške telefonske  centrale, 
povečavo centrale iz 300 na 
10.000 priključkov v I. fazi,  v 
končni fazi  pa na 20.000 pri-
ključkov. povečano zmoglji-
vost prometa v celotnem PTT. 
itd. 

Zgradba bo zgrajena tako, 
da bodo možna širjenja PTT 
zmogljivosti do leta 2000 in 
bodo zadoščale potrebam 
55.000—65.000 občanov. 

Celotna izgradnja PTT 
centra zajema: 

— gradnjo pošte. 
— gradnjo vozliščne cen-

trale. 
— gradnjo radijskih zvez s 

Celjem preko aktivne postaje, 
— gradnjo prilagoditvene-

gaomrežja nasedanji lokaciji. 
Okvirni terminski plan iz-

gradnje: 
— projekti za objekt in po-

štno opremo so v končni pri-
pravljalni fazi. 

— lokacijska in gradbena 
dokumentacija v končni pri-
pravljalni fazi. 

— pričetek gradbenih del 
— sredina leta 1980. 

— aktiviranje pošte konec 
leta 1981. 

— aktiviranje telefonsko-
lelegrafskih  naprav konec leta 
1983. 

— širjenje zmogljivosti v 
krajevnih skupnostih v letih 
1984.1985 in v srednjeročnem 
obdobju 1986—1990 (razen 
osnovnih napeljav, ki morajo 
biti končane leta 1982). 

Vse dosedanje naprave, 
razen telefonskega  omrežja, 
so maksimalno izkoriščene in 
obremenjene. 

Prvi pogoj za nadaljnji 
razvoj v občini je izgradnja 
novega PTT centra Velenje z 
vsemi spremljajočimi objekti. 

Adaptirati je potrebno 
prostore v stari občinski 
zgradbi v Šoštanju, pritličje, 
za pošto (prostori za centralo 
bodo zadoščali do leta 2000). 

Pridobiti je potrebno pro-
store v Šmartnem ob Paki, cca 
150 m2, za novo centralo, ker 
bi lahko s tem selili opremo iz 
Velenja po letu 1983. 

Novozgrajena PTT zgradba 
bo pogojevala boljšo kvaliteto 
opravljanja vseh PTT storitev 
in razširitev PTT omrežja na 
celotnem območju občine 
Velenje. 

Sredstva 3. krajevnega samoprispevka za realizacijo prednostnih nalog krajevnih skupnosti 

Krajevna skupnost 1980 1981 1982 1983 1984 1985 

1. Cirkovce. 54.084 93.295 107.289 123.381 141.888 54.390 
2 . Plešivec ~ 79.980 137.793 158.462 182.230 209.665 80.332 

3. Paka 166.420 287.074 330.135 379.656 436.604 107.364 
4 . Šentilj 367.788 634.434 729.599 839.038 964.894 369.876 

5- Škale 337.832 582.760 670.174 770.700 886.305 339-750 
6 . Bevče 67.399 116.264 133.704 153.760 176.824 67-782 
7. Po dkraj-Kavče 233.820 403.340 463.841 533.417 613.422 235-148 
8 . Bele vode 90.699 156.057 . 179-924 206.912 237.949 91.213 
9. Družmirje-Gaberke „ 323.687 558.360 642.115 738.432 849.197 325.525 
10. Zavodnje 103.180 177.986 204.683 235.386 270.694 103.766 
li. Ravne 370.285 638.741 734.552 844.735 971.446 372.387 
12. Skorno-Florjan 318.695 549.748 632.211 727-042 836.099 320.504 
13- Gorenje 328.006 565.809 650.680 743.282 860.525 329.868 
14. Šmartno ob Paki 536.994 926.314 1.065.262 1.225.051 1.408.808 540.044 

15. Topolšica 525.663 907.156 1.042.230 1.199.715 1.379.672 528.875 
16. Lokovica 211.353 364.085 419.272 482.163 554.488 212.553 

Skupaj: 4.115.785 7.099.216 8.165.133 9-384.900 10.798.480 4 .079.377 

Krajevna skupnost 1980 1981 1982 1983 1984 1985 

1. Velenje - Levi breg 1.279.606 2.207.320 2 ./5 38.418 2.919.181 3.357.058 1 .286.872 
2 . Velenje - Desni breg 1.517.753 2.618.125. 3.010.843 3.462.469 3.981.840 1 .526.372 
3. Velenje - Šmartno 395.939 682.995 785.444 903.261 1.038.750 398.188 
4 . Šalek - Gorica 972.031 1.676.753 1.928.267 2.217.506 2.550.132 977.551 
5. Velenje-Stara vas 189.719 327.266 376.355 432.809 497.730 190.796 
6 . Pesje 235.152 405.637 466.482 536.455 616.923 236.487 
7 . Staro Velenje 271.099 467.645 537.792 618.461 711.230 272.638 
8 . Konovo 197.208 340.184 391.211 449.893 517.377 198.328 
9. Šoštanj 1.827.795 3.152.946 3.625.887 4.169-770 4.795.235 1 .838.173 

Skupaj: 6.886.302 il.878.871 13'.660.699 15.709.805 18.066.275 6 .925.40^ 
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Krajevna skupnost Luče Propadanje višinskih kmetij 

Ohraniti podobo krajine 
Luče ob Savinji so lep kraj. 

Prebivalci tega kraja in okolice so 
v zadnjih letih v urejevanje kraja 
vložili obilno mero časa in 
delovnih naporov in uspehi so bili 
kaj kmalu vidni. Tudi priznanj jim 
ne manjka. Dvakrat so bili 
najlepše urejen turistični kraj v 
Sloveniji, tudi na področju celjske 
regije so zmagovali, ali bili vedno 
med- najboljšimi. Seveda na sado-
vih svojega dela ne nameravajo 
počivati. Lep dokaz za to so 
med drugim razvojne smernice te 
krajevne skupnosti. V njih so na 
najvidnejšem mestu zapisali, da 
bodo tudi v bodoče svoj kraj 
urejevali tako, da bo zadovoljeval 
vse Dptrebe krajanov, jih 
medsebojno povezoval in omogočil 
hitrejši razvoj, zlasti na 
turističnem področju. 

Brez težav kljub temu ne gre, te 
pa so enake kot v vseh ostalih kra-

jih Gornje Savinjske doline. 
Problem je seveda v tem, da 
nimajo izdelane urbanistične 
dokumentacije. Dela na tem 
področju se bodo lotili takoj, 
prostorsko načrtovanje pa bodo 
zastavili tako, da bodo v kar naj-
večji meri ohranili lepoto krajine 
in obvarovali kulturno dediščino. 
Temu cilju bodo podredili tudi 
bodoče poseljevanje in pri tem 
seveda ne bodo pozabili na 
krepitev splošnega ljudskega 
odpora. 

Pereč problem je odseljevanje iz 
kraja, omejili pa bi radi tudi 
dnevno migracijo. Večstranske bi 
one koristi, če bi uspeli prebivalce 
zadržati v zgornjem delu te 
lepe doline, zato si se dalj časa 
prizadevajo, da bi v krajevni 
skupnosti ustanovili obrat, ki bi 
zaposloval predvsem žensko 
delovno silo. V svojih naporih so 

kot kaže že uspeli, saj bo modna 
konfekcija  Elkroj odkupila 
prostore podružnične šole v Konj-
skem vrhu in tam uredila svojo 
enoto. S tem bodo v krajevni 
skupnosti močno izboljšali sestavo 
prebivalstva in krenili na še obe-
tavnejšo razvojno pot. 

Samo industrijski obrat za to 
zagotovo ne bo dovolj. Dovolj 
možnosti za hitrejši razvoj ned-
vomno ponuja še gozdarstvo, 
kmetijstvo in v njegovem okviru 
kmečki turizem. Ob slednjem se 
bodo morali še posebej potruditi in 
preprečiti odseljevanje z višinskih 
kmetij, zagotavljanje pogojev za 
njihov nadaljnji razvoj pa bo ter-
jalo še veliko naporov. Veliko 
neizkoriščenih zmogljivosti je v 
turizmu, pri tem pa bodo morali 
popestriti ponudbo in najprej 
izboljšati gostinske storitve. 

Nalog jim v naslednjem srednje-

Bodoči obrat Elkroja — temelj razvoja industrije v KS Luče 

Obrtna dejavnost 

Mlad kovač 
železo kuje 

Storitvena obrt v Gornji 
Savinjski dolini vidno peša, 
marsikatera obrt je v nebr-
zdanem razvoju že izginila, 
čeprav o njeni (ne) potrebno-
sti ne bi veljalo razpravljati, 
pa tako danes skorajda že sodi 
v narodopisje. Prenekateri 
dejavnosti se nekaj takega 
obeta k^j kmalu, pri tem pa ni 
nepomembno, da med nje 
sodijo kolarji. čevljarji, pa 
tudi kovači. 

Mladi se pri izbiri poklica 
za kaj takšnega ne odločajo, 
ali se zelo. zelo poredko, zato 
je vsaka izjema resnično pre-
senečenje. Izjeme pa so. le 
ena pravzaprav in slučajnost je, 
botrovala njenemu odkritju. 
Pred Lučamije zaselek Konj-
ski vrh. po domače so to kar 
struge, in ob enem stranskih 
pritokov Savinje še danes stoj i 
prava kovačija. Lastnik je 
mlad in pravijo, da je dober 
kovač, celo predober, saj ima 
veliko preveč naročil, vendar 
to niti ni najpomembnejše. Ob 
obisku ga ni bilo v kovačiji in 
tako je naročilo splavalo po 
vodi. prav to dejstvo pa je 
omogočilo že omenjeno 
majčkeno odkritje. 

Z delom se je v kovačiji 
ubadal mlad fant.  za kovača 
na prvi pogled kar prešibak. 
Vendar resnično le na prvi. 
kajti že ob drugem je fant  s 
spretnimi in lahkotnimi za-
mahi s težkim kovaškim kla-
divom po nakovalu kaj hitro 
ovrgel začetno domnevo. 
Razžarjeno železo je na na-
kovalu z nekaj spretnimi 
udarci dobilo željeno obliko 
in dvomov ni bilo več. Da je 
res kovač je fant  dokazal z 
delom, pa tudi z besedami. 

Povedal je. daje Peter Za-
mernik. doma iz Podvolo-
vljeka. starJ8 let. da si ie po-
klic kovača pridobil v dvele-
tni poklicni poli in s pridnim , 
delom seveda. Za kovača seje 
odločil že v osnovni šoli. eno-

Hitro in spretno je Peter 
vihtel svoje kladivo 

stavno zato. ker ga je delo v 
kovačiji veselilo. Njegova 
odločitev pa ni temeljila zgolj 
na veselju, večkrat je opazoval 
kovača pri njegovem, ne ra-
vno lahkem delu. takšno po-
četje pa je njegovo namero le 
še utrdilo. Zdaj je kovač, za-
gotovo edini svojih let v mo-
zirski občini. Svoje delo rad 
opravlja, ne zdi se mu pre-
težko. še naprej ga veseli in 
nikakor mu nižal, daseje tako 
odločil. 

Odgovarjal je na kratko in 
kar med delom, čeprav moj-
stra ni bilo poleg.med pogo-
vorom pa ie z odkritim na-
smehom pripomnil, da najbrž 
niti ni pravj kovač. Povedal je 
namreč, da konja ne zna 
podkovati. V šoli ga tega 
opravila niso naučili, vsa-
kodnevno delo pa takšnih 
prilik ne nudi več prav v izo-
bilju. Najbrž pa to ni najpo-
membnejše. Peter je pravi 
kovač in računa tudi na svojo 
kovačijo. Prav je tako in še 
bolj prav bi bilo, če bi dobil 
kakšnega posnemalca med 
mladimi. Pa ne le v kovaški 
stroki. J. PLESNIK 

Preveč besed 
in premalo dejanj 

ročnem obdobju tudi sicer ne bo 
zmanjkalo. Pospešiti bodo morali 
razvoj storitvene obrti, 
okrepiti napetost v električnem 
omrežju in zgraditi televizijske 
pretvornike. V šolstvu so stvari več 
ali manj urejene, razrešiti bodo 
morali le težave z neurejenim 
prevozom oddaljenih učencev, kaj 
kmalu pa bodo potrebovali še en 
oddelek za vzgojo in varstvo. Že-
lijo si tudi zobozdravstvene usluge 
v kraju. 

Ze doslej "dobro delo družbenih 
organizacij in društev bodo v 
naslednjih letih še okrepili, ne 
manjka pa jim nalog na komunal-
nem področju. Lotili se bodo 
izdelave načrtov za regulacijo 
Savinje, načrtov za izgradnjo 
javnega vodovoda ter , za zaščito 
naravnih vodnih virov. Poskrbeli 
bodo za krajevne ceste, največji 
problem pa predstavlja cesta do 
Ljubnega, ki je vse prej kot varna 

"in terja razširitev. Poiskati name-
ravajo prostor za novo pokopa-
lišče in mrliško vežico, kazalo pa 
bi povečati tudi telefonsko  cen-
tralo in napeljati telefonske 
priključke do vseh naselij v krajev-
ni skupnosti. Med drugim bodo na 
podlagi izdelane urbanistične 
dokumentacije pospeševali 
zasebno stanovanjsko izgradnjo in 
postorili še to in ono. Nalog je 
obilo, vendar Lučanom velja 
zaupati. 

J. P. 

V Gornji Savinjski dolini se 
že dalj časa soočajo s perečimi 
problemi ohranjanja gospo-
darske aktivnosti predalpske-
ga sveta. Položaj višinskih, 
kmetov je sicer dokaj težak 
tudi na drugih podobnih slo-
venskih področjih, v mozirski 
občini pa je prav zaskrbljujoč. 
V najrazličnejših stališčih in 
resolucijah je zapisano obilo 
besed o gospodarskem, ob-
rambnem, strateškem in o 
drugih pomenih višinskega 
kmetijstva, skrb za ohranjanje 
tega prostora pa je vse premalo 
izražena z dejanji. 

Vseskozi in vsakomur je 
znano dejstvo, da so naravni 
pridelovalni pogoji v hribih 
neprimerno težji in za 30do 40 
odstotkov dražji, v ccelovitem 
razvojem koncepta agrarne 
politike pa razlike med ra-
vninskim in višinskim kme-
tijstvom še vedno niso eko-
nomsko priznane. Objektivno 
veliko bolj težavna in občutno 
dražja proizvodnja hrane na 
hribovskih in višinskih kme-
tijah torej ni deležna ustrezne 
družbene spodbude, zato se 
vse številnejšim problemom v 
zvezi z nasledstvom in zapu-
ščanjem višinskega prostora 
ne kaže čuditi. Za mozirsko 
občino so ti problemi toliko 
bolj zaskrbljujoči, obsegajo 
pa kar 70 odstotkov vseh 
kmetijskih zemljišč. 

Višinske kmetije bolj ali 
manj uspešno opravljajo šte-
vilne in družbeno nadvse po-
membne naloge. Pridelovanje 
hrane, ohranjanje prvobitne 
podobe krajine, krepitev ob-
rambne sposobnosti prostora 
to nedvomno so. dejstvo pa je. 
da pogoji v katerih kmetije te 
naloge opravljajo, niso pra-
vilno ovrednoteni. Izgradnja 
gospodarskih objektov, sta-
novanjskih hiš. cest. vodovo-
dov. električnega in telefon-
skega omrežja je v teh prede-
lih znatno dražje. Kljub dokaj 
dobri strojni opremljenosti je 
produktivnost dela tudi do 50 
odstotkov nižja, kot v dolini, 
marsikje pa strojna obdelava 
sploh ni možna. Zaradi izraz-
ito nevarnih delovnih pogojev 
seje ob hitrem širjenju kme-
tijske in gozdne mehanizacije 
precej povečalo število delo-
vnih nezgod. Možnosti za šo-
lanje kmečkih otrok iz odroč-
nih zaselkov so bistveno manj-
še. zelo skromne pa so tudi 
možnosti vključevanja teh 
otrok v male šole in v organi-
zirano varstvo. Vozne razme-
re so v zimskih mesecih zelo 
oležkočene. vzdrževanje poti 
pa izredno zamudno in drago. 
To še zlasti velja ob nujnih 
posegih zdravstvene in vete-
rinarske službe. 

Smučarsko prvenstvo 
na Golteh 

Pred dnevi so na Golteh 
pripravili sindikalno prvenstvo 
občine Mozirje. Nastopilo je 
78 smučarjev in smučark v 
vseh starostnih kategorijah. 

Rezultati — ženske nad 35 
let: 1. Jošt ( (SO) 1:57,6; do 
35 let: 1. Prodnik (SO) 56,3, 2. 
Verdel (Zdravstveni dom), 
1.09,5, 3. Cecilija (Gorenje 
MGA) 1:12,5, 4. Modrijančič 
(SO) 1:15,0, 5. Rifelj (Gorenje 
Glin DSSS) 1:16,2 itd. Ekipno 
je zmagala SO Mozirje I pred 
Zdravstvenim domom Mozirje 
in SO Mozirje II. Moški — 
nad 45 let: 1. I. Urank (GG 
Nazarje III) 1:22,1, 2. Breznik 

K temu lahko prištejemo še 
zelo perečo težavo, ki se kaže v 
neurejenem kreditiranju sta-
novanjske izgradnje in še v 
marsičem, vse skupaj pa 
botruje nekaterim vse prej kot 

O nepopravljivi narodno-
gospodarski škodi in o posle-
dicah. ki bi jih nadaljevanje 
takšnega stanja zagotovo pri-
neslo. najbrž ne kaže razpra-
vljati. Zato so vsi. ki so po-

sredno ali neposredno odgo-
vorni za razvoj kmetijstva, 
dolžni poskrbeti za učinkovi-
te. pravočasne, preventivne in 
sanacijske ukrepe. Le dejanja 
bodo namreč nezaželjene 
razvojne silnice usmerila na 
pravo in obetavnejšo pot. 

Sistemski ukrepi, ki naj 
privedejo do rešitve teh težav, 
so jasno zapisani v stališčih, 
izoblikovanih in usklajenih v 
okviru socialistične zveze. 
Osnova za vse je zagotovo 
prostorsko načrtovanje. Z re-
publiškim načrtom in z načrti 
obmejnih občin bi morali 
opredeliti strateško najpo-
obetavnim pojavom. Posledi-
ca nižje produktivnosti je 
šibka ekonomska osnova go-
spodarjenja: obseg obdelane 
l metijske zemlje, ki so jo 

predniki z izrednimi napori 
skozi stoletje iztrgali gozdu, je 
vse manjši; propadajo kmeti-
je. na katerih so ostali ostareli 
gospodarji in torej ni delovne 
sile za naporno obdelovanje 
zemlje: zelo nejasen je razvoj 
mnogih kmetij, ki nimajo na-
slednika. mladi prevzemniki 
višinskih kmetij, pa si zakon-
skega tovariša skorajda ne 
morejo pridobiti. 

Podatki takšne ugotovitve 
nedvomno tudi potrjujejo. 
Kljub nespornim uspehom na 
področju preusmerjanja 
kmetij v tržno proizvodnjo je 
anketa, opravljena v letu 
1977. pokazala, da več kot 30 
odstotkov čistih kmetij nima 
razvojne perspektive. 25 
kmetij pa je bilo v zadnjih le-
tih žeopuščenih. Enaka usoda 
je doletela skoraj polovico 
pašnikov, v preostale pa so 
vložili ogromno naporov, da 
bi jih pričeli ponovno in bolj 
učinkovito izkoriščati, 
membnejša višinska.področja 

na katerih je družbeni interes 
za ohranitev poseljenosti in 
gospodarske aktivnosti večji, 
od potreb zgolj tržnega pri-
delovanja hrane. Kmetijam 
na teh območjih bi morali 
ponuditi izdatnejšo mero po-
moči. 

Možnosti in oblik je vseka-
kor več. Predvsem so tu 
ugodnejši kreditni pogoji za 
opremljanje kmetij, za stano-
vanjsko izgradnjo in za grad-
njo komunalnih naprav. Z 
nepovratnimi sredstvi bi mo-
rali delno nadomestiti višje 
stroške pridelovanja hrane in 
s tem seveda tudi ohranjanja 
podobe krajine ter velik pri-
spevek pri krepitvi obrambne 
sposobnosti. Zlasti z vidika 
obrambnih priprav je po-
membno. da s povečevanjem 
živinorejske proizvodnje po-
večamo zaloge mesa v živem, 
enako pomembna pa je tudi 
obnova in redno vzdrževanje 
vseh vrst gospodarskih ob-
jektov. tudi na planinskih 
pašnikih. To so vodni mlini, 
male elektrarne, vodnjaki, 
skladišča za pogonsko gorivo, 
reja vprežne živine in drobni-
ce. shranjevanje ter obnavlja-
nje zalog žitnih semen in po-
dobno. Zagotoviti bi morali 
tudi večji prispevek družbe pr" 
vzdrževanju dovoznih cest, 
kar še posebej velja za zimsko| 
obdobje. 

Vse te obsežne naloge se<| 
veda krepko presegajo eko-j 
nomski interes ter finančne; 
možnosti višinskih kmetij. 
Družbena podpora v takšni, 
obliki je tako še toliko bolj 
upravičena. Ob vsem tem ve-
lja takoj poudariti, da nimal 
nihče namena iz višinski^ 
kmetov ustvarjati posebne 
socialne kategorije občanov,! 
Temelje svojega življenskega 
obstoja si bodo morali tudi vi 
prihodnje zagotavljati z do-1 
hodkom iz osnovne kmetijske ' 
proizvodnje in zdopolnilnir 
dejavnostmi, kamor sodita' 
zlasti gozdarstvo in turizem. 
Večja družbena pomoč bo' 
potrebna zato. da bomo 
zmogli uresničiti širše druž-
bene interese in zagotoviti 
dolgoročno ter čvrsto jamstvo 
zato. JANEZ PLESNIK 

(GG Nazarje IV); od 35 do 45 
let: 1. Marovt (GG Nazarje II) 
in Sinkar (Smreka III) 54,0, 3. 
Vuga (SO) 57,8, 4. Planovšek 
(Glin DSSS) 1:00,7, 5. Marja-
novič (Glin DSSS 1:08,6; do 
35 let: 1. Ainik (OS Luče) 
49.0, 2. Seštir (Glin Stavbeno I) 
49.1, 3. Suhovršnik 50,4, 4. 
Fedran (oba Smreka I) 52,0, 5. 
Pavlič (GG Nazarje I) itd. 
Ekipni vrstni red: 1. Smreka 
Gornji grad, 2. Gorenje 
Glin—Stavbeno, 3. GG 
Nazarje I, 4. Gorenje MGA I, 
5. Kovinarstvo Ljubno I itd. 
Uvrščenih je bilo 15 ekip. 

J. P. 

. • 

O pogojih gospodarjenja na višinskih kmetijah ne bi veljalo razprav 



Izjemni dosežki ob slabih pogojih 
60-letnica moškega pevskega zbora Kajuh 

Dolga pevska tradicija 
okupacijo je zbor nadaljeval svojo 
tradicijo, vendar zelo okrnjen, po 
osvoboditvi pa je ponovno zaživel 
po zaslugi pevcev, ki so se vrnili iz ' 
NOB. Takrat je imel šestnajst 
članov, vodil pa ga je Ciril Veni-
šnik. Kmalu nato seje zbor pre-
imenoval v Moško pevskodruštvo 
Svoboda Velenje, vodil pa ga je 

Janko Lukman, ki je od vsega 
začetka pri zboru in je tako danes 
tudi njegov najstarejši član. 

Leta 1953 zbor prevzel novi 
pevovodja Rihard Beurmann inje 
imel zbor 25 članov. To je bilo 
obdobje največjega družbenega 
in gospodarskega razvoja Velenja 
in obenem obdobje, ko je zbor 
dosegel najvišje število pevcev v 
svojem 60-letnem delovanju. 
Število članov seje povzpelo celo 
na 120. Tako številčnega zbora 
seveda ni mogel več voditi samo 
eden zborovodja. Zato sta pri vo-
denju zbora pomagala Ludvik 
Glavnik in Janko Luknan.Zborje 
postal rudarski pevski zbor in 
sodeloval na vseh množičnih 
manifestacijah,  ki so se v tem času 
vrstile v Velenju ob prostovolj-
nem delu. Iz tako številnega zbora 
seje izločilo pod vodstvom Janka 
Lukmana nekaj starejših pevcev, 
ostale pa sta še naprej vodila 
Beuerman in Glavnik. Ta zbor je 
štel 80 članov, in seje udeleževal 
vseh regijskih in drugi revij in 
nastopal na raznih prireditvah v 
občini. 

Leta 1956 je zbor v celoti pre-
vzel Ludvik Glavnik. V tem letu se 
je zbor preimenoval v pevsko 
društvo Kajuh pod pokrovitelj-
stvom Rudnika lignita Velenje, 
imel pa je 35 članov. Lotili so se 
marljivega, načrtnega in vztraj-
nega dela in dve leti za tem že 
uspešn nastopili na republiški re-
viji odraslih pevskih zborov v 
Kranju. Leta 1952 je zbor orga-
niziral tudi srečanje rudarskih 
pevskih zborov v Velenju. Uspehi 
so se množili in zbor beleži najbolj 
plodno delo v letu 1967. ko je 
dosegel prvo mesto na reviji ru-
darskih pevskih zborov v Zagorju 
ob Savi. Tega leta ob občinskem 
prazniku je pevovodja Ludvik 
Glavk dobil tudi Kajuhovo na-
grado ob občinskem prazniku 
občine Velenje. Zbor je v tem času 
dosegel takšno kakovost, da so ga 
leta 1968 posneli za radio Ljub-
ljana. pa tudi za televizijo. Tudi v 
naslednjih letih s nadaljevali 
svojo pevsko tradicijo, nastopali 
na raznih revijah in drugih pev-
skih srečanjih in si prizadevali, da 
bi s svojim delom sledili hitremu 
družbenemu in kulturnemu ži-
vljenju naše doline. Zlasti v zad-
njem času pa si vodstvp zbora 
nadvse prizadeva pritegniti v 
svoje vrste mlade pevce, ki doslej 
za pevski zbor niso kazali zani-
manja. Upajo, da bo prav letošnje 
jubilejno leto prelomnica v tem. 

Več članov - več aktivnosti 

Šmartno ob Paki 

I Delavska univerza 
i 

Ni zanimanja za družbeno izobraževanje 

Velenjski moški pevski zbor 
Kajuh slavi letos 60-letnico delo-
vanja. Na ta jubilej se pevci nad-
vse marljivo pripravljajo že dalj 
Jasa. proslavili pa ga bodo s sla-
vnostnim koncertom v soboto, 5. 
aprila zvečer v dvorani doma 
kulture v Velenju. Med Koncer-
tom bodo podelili, povcem tudi 
zlate in srebrne Gallusove značke, 
seveda pa bodo na jubilejni kon-
cert povabili tudi vse pevce, ki so 
kdajkoli peli v zbori. Obenem 
bodo proslavo namenili tudi 36-
letnici smrti Karla Destovnika-
-Kajuha. po katerem je zbor 
prevzel ime leta 1956. 

Zbor ima danes 26 članov, od 
leta 1972 naprej pa ga vodi Zmago 
Frankovič. 

Šest desetletij je dolga doba. 
.Veliko pevcev se je v tem času 
zvrstilo v zboru, pa tudi veliko 
pevovodij. Zbor je v tem dolgo-
letnem delovanju opravljal po-
membno kulturno poslanstvo s 
tem, da je gojil narodno in parti-
zansko pesem, pa tudi druge sta-
rejše pesmi. Pobrskali smo po 
njihovi kroniki, ki pa je, žal, zelo 
skromna v primerjavi s starostjo 
zbora. Kljub temu pa nam je od 
sedanjih članov upravnega od-
bora le uspelo dobiti nekaj po-
datkov o dosedanjem delovanju 
zbora 

Zbor je ustanovil Fran Korun 
JKoželjski leta 1920, zborovodja 

pajebiltakrat Rado Prelovc. Med 

V osnovno organizacijo ZSMS 
Paka pri Velenju je vključenih 
nad 30 mladincev. Peščica mla-
dih v tej krajevni skupnosti se 
trudi, da bi bilo delo organizacije 
kar najbolj uspešno. 

V lanskem letu so bili člani 
00 ZSMS Paka precej delovni. 

DJresničili so skoraj vse naloge, ki 
Isosijih zadali v preteklem letu. 
[Kar krepko so zavihali rokave 
1 pri napeljavi telefonskega  omrež-
na za svojo krajevno skupnost, 
•lanizirali pa so še vrsto delo-
I vmh akcij, kot so ureditev otro-
[ lega igrišča, kopanje jam in 
»osiavljanje telefonskih  drogov. 
•Sodelovali pa so še na mnogih 
nportnih prireditvah. 
I Mladi v Paki skrbijo tudi za 
»kulturno življenje. Tako so v 
preteklem letu organizirali v 
•»delovanju z učenci osnovne 
•de Številne proslave ob večjih 
Bhitturnih praznikih, uprizorili 
•igrici Zločin na Novomeškem 
Klrgu in Podlaga za zakonsko 
•srečo ter pripravili nekaj recita-
Bov za svoje kulturne večere in 
prganizirali krožke za učence 
famkajšnje  osnovne šole. To so 
Hahovski krožek, namizno teni-
lii. krožek ročnih del in nogo-
ftnetni  krožek. Čeprav so skoraj 
w svoje moči vložili v delo le-

Se vedno niso njihova priza-
devanja rodila željenih uspehov. 
Bniftov  se namreč udeležuje le 
•ubiotarjev. 
K V zadnjem letu se je sodelova-
nje z drugimi organizacijami 
Bpttcej izboljšalo. Ob koncu pre-
Ecklega leta so navezali stike še z 
•aladimi iz Rudarskega šolskega 
Hitra tozd RPP, ki ima obrat v 
Mihovi KS. 

Predsednica OOZSMS Paka 
Nada Borovnik: »Največja naša 
naloga je pridobitev novih članov, 
ki bodo voljni delati v naši organi-
zaciji.« 

Zelo dobro se povezujejo še z 
osnovno šolo. 

Kot povsod, se tudi mladi v 
Paki srečujejo z mnogimi težava-
mi. Veliko njihovih članov ni 
najbolj aktivnih. Velika ovira pri 
delu osnovne organizacije je 

gotovo oddaljenost mladih od 
osnovne šole, v kateri imajo svoje 

- prostore. Pa tudi izmensko delo 
in dodatno izobraževanje prispe-
vata levji delež k nedelu. 

Za letošnje leto so si zadali 
dokaj pester in obsežen delovni 
program. Organizirali so že tek-
movanje v smučarskih skokih ter 
tekmovanje za pokal XIV. divizi-
je v šahu in namiznem tenisu. Ob 
8. marcu so že tretje leto zapored 
izdali svoje glasilo Glas mladih. 
Pripravili so klubski večer, kjer 
so razpravljali o alkoholizmu, in 
naših podzemnih jamah. Del 
svojih sil so tudi tokrat namenili 
delovnim akcijam. Organizirali 
bodo trim pohod, in pohod na 
Okrešelj, sprejeli v svoje vrste 
mlajše člane, dokončno uredili 
igrišče ter izvedli več očiščeval-
nih akcij. Sodelovali bodo tudi 
na Naši besedi 80. V tem času pa 
vso pozornost namenjajo pripra-
vam na tretji referendum.  Izdali 
bodo glasilo, v katerem bodo 
krajane seznanili z rezultati dru-
gega samoprispevka in progra-
mom dela tretjega. Okrasili bodo 
še volišče in skrbeli tudi za 
nemoteno delo komisij. 

T. K. 

Člani kulturnega društva iz 
Šmartnega ob Paki so pred 
nedavnim na rednem letnem 
občnem zboru spregovorili o 
svojih dosežkih predvsem pa o 
bodočih delovnih smernicah in 
sprejeli med drugim tudi skep 
o preimenovanju prosvetnega 
društva v kulturno društvo 
Jože Letonje-Kmet. 

Preteklo leto predstavlja v 
šestdesetletni zgodovini eno 
najuspešnejših delovnih sezon 
kulturnega društva iz Šmart-
nega ob Paki. Delo v vseh sek-
cijah (folklorna, glasbena, 
likovna, dramska, literarna) je 
bilo zelo razgibano, še posebej 
živahno pa je bilo na domačem 
dramskem odru, saj so 
amaterji šmarškega ,.Gledali-
šča pod kozolcem" z Music-
lom za dobro jutro režiserja 
Bogomira Verasa imeli že blizu 
trideset predstav skoraj po vsej 
Sloveniji, predstavili pa so se 
tudi našim delavcem v Berlinu, 
posneli to delo za televizijo in 
nastopili na zveznem festivalu 
gledaliških amaterjev v 
Trebinju, kjer so dobili Zlato 
masko za najboljšo kolektivno 

Delavska univerza, ki v naši 
občini deluje že od leta 1959 in kije 
bila ustanovljena za opravljanje 
izobraževalnih nalog s področja 
družbenega, splošnega in stroko-
vnega izobraževanja odraslih ob-
čanov, je tudi preteklo jubilejno 
leto končala dokaj uspešno. 

V letu 1979jedelavska univerza 
organizirala 34 izobraževalnih 
oblik, v sestavu teh pa je sodelo-
valo 77 izobraževalnih skupin 
oziroma oddelkov. Opravljeno je 
bilo 14 604 pedagoških ur, kar je 
osem odstotkov več kot leto po-
prej. Navedeno povečanje števila 
pedagoških ur gre na račun izo-
braževanja pri REK in na druž-
beno izobraževanje, kjer se je 
trend nekajletnega upadanja 
vendarle ustavil. Ob tem pa je 
potrebno poudariti, da na tem 
področju še vedno izostaja ustre-
zna akcija. družbenopolitičnih 
organizacij in daje doseženi obseg 
družbenega izobraževanja v pre-
težni meri rezultat vztrajnosti in 
prizadevanj delavca, ki se vklju-
čuje v izobraževanje. 

Poročilo, ki so ga pripravili 
delavci Delavske univerze Vele-
nje ugotavlja, da je na njeno delo 
in poslovanje v preteklem letu 
vplivala tako preobrazba vzgoj-
noizobraževalnega sistema, kot 
tudi samoupravna organiziranost 
organizacij združenega dela v 
smislu zakona o združenem delu. 
ki je še bolj utrdila spoznanje o 
vrednosti in pomenu izobraževa-
nja. 

Poleg teh značilnosti so na delo 
vplivale še nekatere druge usme-
ritve. Tako v letu 1979 sprejet 
družbeni dogovor o temeljih ka-
drovske politike ni povzročil pri-
čakovanih premikov na področju 
odnosa podpisnikov do ugota-
vljanja in planiranja lastnih in 
skupnih izobraževalnih potreb ter 
zagotavljanja pogojev za njihovo 
zadovoljevanje. Potrebe po ka-
drih. ki so jih zbirali pri občin-
skem koordinacijskem odboru za 
usmerjanje vpisa, so bile pretežno 
rezultat rutinskih prizadevanj 
kadrovskih služb. 

Zaskrbljujoče je, da je med 
izobraževalnimi oblikami zani-
manje za družbeno izobraževanje 
v stalnem upad_anju. Tako je 
praktično v celoti izpadla ustrezna 
spodbuda družbenopolitičnih or-
ganizacij in niso uspela vsa pri-
zadevanja delavske univerze, da 
animira nedvomno zelo potrebne 
oblike izobraževanja za usposab-
ljanje samoupravljalcev. 

Zanimanje občanov za oblike 
splošnega izobraževanja je v pri-
merjavi s prejšnjimi obdobji 
konstantno, razen jezikovnega 
izobraževanja, ker nudi RSC 

igro. Lepi delovni dosežki 
društva so sami sebi dovolj 
zgovorni, zato so se v razpravi 
na občnem zboru omejili le na 
letošnji delovni načrt, ob tem 
pa seveda največ besed namenili 
kulturnemu domu. Dotrajal je, 
zato so delovni pogoji, ki jih 

nudi, vse prej kot dobri, 
kvalitetnejše prireditve v njem 
pa skoraj neizvedljive. Stanje, 
v kakršnem je, kliče po 
čimprejšnji obnovitvi, da bi 
skupaj z njim ne usahnila tudi 
kulturna dejavnost v kraju. 
Kulturni dom ostaja ena 
redkih nalog, ki jih v Šmart-
nem niso uspeli uresničiti v 
iztekajočem se referendum-
skem obdobju, zato so 
obnovitev doma zapisali tudi v 
program novega samoprispev-
ka. Da bi obnovitev pospešili, 
so na občnem zboru sklenili 
predlagati skupščini krajevne 
skupnosti, naj bi ustanovili 
poseben odbor, ki bi proučil 
možnosti obnavljanja in na tej 
osnovi pripravil obnovitveni 
načrt. Ob tem pa so člani 
društva izrazili tudi enotno 
pripravljenost, da bodo pri 

možnost tega izobraževanja na 
najmodernajši način. Zadovoljiv 
je bil tudi interes za obiskovanje 
šol za odrasle. Ni pa prišlo do so-
delovanja na področju izvajanja 
obrambne vzgoje med oddelkom 
za LO in delavsko univerzo. 

Kljub določenim težavam, ki so 
nastajale pri delu delavske uni-
verze. je bilo poslovanje zadovo-
ljivo. saj jim je kljub nerešenemu 
sistemu financiranja  vendarle 

Odšli smo med delavce Gorenja 
in tam našli našega sogovornika, 
ključavničarja Alojza Bačovnika. 

Na svet je privekal leta 1932 v 
Lepi njivi pri Mozirju. Že 21 let pa 
živi v Šoštanju. ,,Ali je res 
potrebno, da vam vse izdam?" 
vpraša. ,,Vse", potrdim. Njegova 
mladost je bila zanimiva, lepa, 
pestra in tudi težka. Svojih mladih 
let se Alojz dobro spominja. Le 
kako se je ne bi, ko pa je v 
najlepših otroških dneh divjala pri 
nas ta grozna vojna. Veliko 
žalostnih dogodkov je ostalo v 
njegovem spominu. Leta 1941 je 
odšel v partizane njegov stric. Od 
takrat dalje so Nemci preganjali 
očeta. Zaprli so ga v Stari pisker v 
Celju. Vsak dan je bil strašnejši od 
prejšnjega. S strahom v očeh so 
otroci zrli v naslednji dan. Upali 
so, da bo lepši. Toda to so bile 
samo želje. Z vdorom sovražnika v 
našo domovino so zaprli tudi Solo 
v Belih voaan, ki jo je Alojz 
obiskoval. „Težko je bilo. Zelo 
nerad se spominjam teh časov. 
Nikoli več jih ne bi rad ponovno 
doživel," je dejal z otožnim 
glasom. Po končani vojni je ostal 
do odsluženja vojaškega roka 
doma. Po vrnitvi iz JLA pa se je 
najprej zaposlil v takratnem 
Lesno industrijskem kombinatu "i 
Šoštanju. Vseskozi je bila v nje-
govih mislih prisotna želja, da bi 
nekaj postal. Delo, ki ga je 
opravljal v Lesni, mu ni šlo 
najbolje od rok. Izkoristil je prvo 
ponujeno priložnost. Vpisal se je 
na poklicno šolo v Skofji  Loki in 
študij ob delu tudi uspešno končal. 
2e pri vpisu v šolo je vedel, da bo 
delo ključavničarja zanj pravo, da 
je to tisto, kar bi rad delal. Danes 

ga rad opravlja. Pri delu bi se raa 
še izpolnjeval, toda sam meni, da 
je prestar za nadaljni študij. V 
tovarni gospodiniske opreme ie 
zaposlen v tozdu Pohištvo, in 
sicer v pripravi dela. Je vodja de-
lavnice, ki skrbi za vzdrževanje 
ročnega pnevmatskega orodja. 
Delo, ki ga opravlja, je zelo zah-
tevno. Je precej natančno in 
umazano. Ključavničar je pri 
svojem delu čestokrat izpostavljen 
neštetim poškodbam. Da pa delo 
sploh lahko opravlja, potrebuje 
nešteto najrazličnejšega orodja. „S 
poklicem sem zelo zadovoljen. 

prizadevanjih za obnovitev 
doma pomagali po najboljših 
močeh. 

Na zboru so potrdili tudi 
delovni program za leto 1980, 
ki podrobno opredeljuje aktiv-
nosti posameznih sekcij. 
Likovniki bodo pripravljali 
skupne ia samostojne razstave, 
glasbeniki nastopali na 
različnih prireditvah in koncer-
tih, literati objavljali pesmi in 
prozo v svojem glasilu, člani 
folklorne sekcije še naprej razi-
skovali izvirna izročila domačih 
krajev in j ih ohranjali v pesmi 

in plesu, dramska skupina pa 
prav sedaj pripravlja novo delo 
z naslovom Nekoč in danes, 
katerega premiera naj bi bila v 
začetku aprila. 

Statut društva so dopol-
nili z nekaterimi določili s 
področja ljudske obrambe in 
družbene samozaščite. Sklenili 
so tudi, da bodo posebno 
pozornost namenili šestdeset-
letnici kulturne dejavnosti v 
Šmartnem ob Paki, ki jo bodo 
proslavili letos z novimi delov-
nimi dosežki. 

J. Krajnc 

uspelo opraviti veliko izobraže-
valnih storitev, ki so bile gotovo 
izrednega pomena za dvig splošne 
izobrazbene ravni naših delavcev. 

Nujno pa je potrebno določiti 
mesto in vlogo delavske univerze 
v sistemu usmerjenega izobraže-
vanja na področju občine Velenje, 
saj bo ta le tako lahko pričela s 
pripravami na postopno prehaja-
nje v nove. vsebini zakona prila-
gojene oblike delovanja. 

Tudi z delovno organizacijo, v 
kateri sem zaposlen. Delavsko 
samoupravljanje imamo' dokaj 
dobro razvito. Obveščeni smo o 
vsem, kar se dela v našem 
kolektivu. Enakopravno odločamo 
o vseh stvareh... Ja, vsaj včasih 
zaškriplje. Le kje pa današnji Čas 
ne. Toda, delavci se sestanemo, 
izberemo najboljše možnosti in te-
žavo rešimo, £e se le da. Več glav 
več ve". 

Poleg službe je Alojz tudi ak-
tiven družbeno političen delavec v 
Gorenju in tudi v krajevni 
skupnosti. Ravno sedaj se z vso 
vestnostjo pripravlja na volitve v 
nov delavski svet, saj je predsednik 
tega tako pomembnega organa v 
tozdu Pohištvo. V kraievni skup-
nosti pa je delegat za zdravstvo. 
,,Družbeno politično aktiven sem 
pač po svojih zmožnostih. Polo-
vičarski nočem nikoli biti, niti pri 
delu, kaj šele pri teh aktivnostih," 
je poudaril. 

Prostega časa nima prav veliko. 
Mnogo uric mu vzamejo razni 
sestanki. Če pa le najde kje kakšno 
,,luknjo", najraje seže po orodju 
in opravlja ključavničarsko ddo, 
saj mu je poklic tudi konjiček. 
Prav rad urejuje tudi okolico svoje 
hiše. 

Takšen je torej Alojz Bačovnik. 
Priden,' marljiv, vesten in aktiven 
delavec. Naj mu ob koncu zapisa 
zaželimo še veliko delovnih 
uspehov. T. Kelenc 

Radio velenje 
vabi na 

5. srečanje malih vokalnih skupin Slovenije 
v petek, 4. aprila ob 19. uri v domu kulture Šoštanj. 

Spored povezuje Marjan Kralj. 

Srečanje 

Alojz Bačovnik 



Pomembna zmaga Rokometašice znova za točke 
-rzi—? 

Je Rudarju le krenilo? Velenjčanke dobro pripravljene 
V tretjem kolu spomladanske-

ga dela prvenstva so velenjski 
nogometaši preteklo nedeljo pre-
magali moštvo Novega Sada z 
rezultatom 3:1 (2:0) z dvema za-
detkoma Trniniča v 32. in 41. 
minuti ter Glišiča v 63. minuti. 
Rezultat bi bil lahko še višji, če bi 
bili domači napadalci bolj spretni 
pred nasprotnikovim golom, prav 
tako pa so tudi gostje imeli še ne-
kaj priložnosti za zadetek, vendar 
jih je domača obramba zadnji 
trenutek odklonila. 

Nedeljska tekma je bila za ve-
lenjskega Rudarja zelo pomemb-
na zaradi slabega starta v spo-
mladanskem delu tekmovanja, ko 
so v dveh srečanjih iztržili le točko. 
Poseben pečat pa so nedeljskemu 
srečanju dali tudi dogodki, ki so se 
zvrstili v dneh pred tem srečanjem 
v klubu. Kot smo zvedeli je trener 
Omeragič želel zapustiti mesto 
trenerja zaradi nekaterih neure-
jenih odnosov kluba. Ob prihodu 
na začetku prvenstva je v svoj 
delovni program vnesel kot na-
jpomembnejšo nalogo postaviti 
organizacijsko klub na dobre te-
melje. »Ko bo to doseženo bodo 
tudi rezultati prišli,« je takrat po-
udarjal. Do konca jesenskega 
dela je bilo menda vse v redu po 
novem letu pa stvari niso tekle več 
tako kot je želel. Pri nekaterih 
delavcih ni bilo več začetne za-
gnanosti, čeprav je trener vseskozi 
opozarjal, da jim uvrstitev v sre-
dini lestvice po jesenskem delu še 
ne zagotavlja mirnega nadaljeva-
nja. Kot kaže so se skrhali tudi 
odnosi znotraj strokovnega vod-
stva in trener je dal ostavko. Ne 
zaradi slabih rezultatov, ki so bili 

totovo posledice dejstva, da je 
ilo moštvo zaradi nenehnih po-

škodb igralcev razpolovljeno, 
ampak zaradi neodgovornega 
dela posameznih profesionalnih 
delavcev. Izvršilni odbor Rudarja 
na zadnji seji ni sprejel Omeragi-
čevega odstopa. Nasprotno, izre-
kel mu je vso podporo. Hkrati 
bodo v prihodnje še zaostrili di-
sciplinsko odgovornost vseh za-
poslenih. Zvedeli pa smo tudi, da 
ne računajo več na sedanjega po-
močnika prvega trenerja Nedelj-
ka Vukoja in da že iščejo novega. 
V svoje vrste bi radi dobili Bojana 
Prašnikarja iz Šmartnega Ob Paki. 

Kljub vsem tem razburljivim 
dogodkom pa so nogometaši 
vendarle zaigrali v določenih ob-
dobjih zelo borbeno ter si zago-
tovili zmago, ki jim bo morda le 
vrnila nekoliko samozaupanje 
pred v naslednjih srečanjih. 

Poglejmo še kako so padli za-
detki. 

1:0 — V tej minuti je bila bor-
benost igralcev Rudarja prvič 

Ublažili katastrofo 

Usodne prve minute 
Nogometaši Šmartnega so v 

drugem spomladanskem kolu 
prvenstva v slovenski 
nogometni ligi gostovali v 
Ljubljani in izgubili srečanje z 
drugouvrščenim Slovanom z 
rezultatom 4:3. Srečanje je 
imelo presenetljiv in nenava-
den uvod, saj so domačini že v 
6. minuti vodili kar s 3:0. 
Izkoristili so nezbranost v 
obrambnih vrstah Šmartnega 
in vsak napad zaključili z 
zadetkom. V 16. minuti so 
dosegli še četrti zadetek in vse 
je kazalo, da se šmarčani v 
Ljubljani ne bodo mogli izog-
niti katastrofi.  Toda zgodilo Se 
je drugače in nadaljevanje 
srečanja je bilo sila razburljivo 
predvsem po zaslugi igralcev 
Šmartnega, ki jih visoko 
vodstvo domačih ni zmedlo. 
Uredili so svoje vrste in pred 
vrati Slovana je bilo vse bolj 
nevarno. • 

Prvi je domačo mrežo 
zatresel Meh, ki je v 33. minuti 
izkoristil gnečo v kazenskem 
prostoru in znižal rezultat na 
4:1. Le tri minute po odmoru 
so Šmarčani spet znižali visoko 

prednost. Po kotu desne strani 
je Prašnikar skočil najvišje in z 
lepim strelom z glavo premagal 
domačega vratarja. Tudi 
domačini bi v tem delu igre 
lahko povišali rezultat, venda 
pa je vratar šmartnega Gnezda 
nekajkrat odlično posredoval. 

Šmarčani so uspešno igro v 
drugem polčasu kronali še s 
tretjim zadetkom, ki ga je po 
napaki domačega vratarja v 
76. minuti dosegel Prašnikar. 
V razburljivem zaključku so 
domačini morali braniti visoko 
prednost, vendar pa je Šmar-
čanom le zmanjkalo časa in 
moči, da bi pripravili veliko 
presenečenje in osvojili točko. 
V predtekmi so mladinci 
šmartnega izgubili srečanje z 
vrstniki Slovana z rezultatom 
6:0. 

ŠMARTNO: Gnezda, Kralj, 
D. Frangeš, Bric (Kregar), G. 
Omladič, R. Frangeš, A. 
Podgoršek, Meh, Kopušar 
(Rajkovič), Prašnikar, A. 
Omladič. 

V nedeljo je v Šmartnem na 
sporedu srečanje z Vozili iz 
Nove Gorice. J. K. 

Kajuhov pokal 

Do konca tekmovanja 
še tri panoge 

Končan je prvi del tekmo-
vanja za Kajuhov pokal, ki 
poteka med osnovnimi orga-
nizacijami ZSMS Velenje od 
januarja do maja. Mladi iz 
Šaleške doline so se doslej 
pomerili v treh panogah, in 
sicer v namiznem tenisu, šahu 
in plavanju. Z udeležbo na 
dosedanjih tekmovanjih go-
tovo ne moremo biti preveč 
zadovoljni. Nekaj ekip pa je 
bilo tudi neresnih, saj niso 
nastopile v dveh panogah in 
SQ tako izgubile pravico do 
.pudJjnjega sodelovanja. 

Med krajevnimi skupnost-
mi so najuspešnejše: L Vele-
nje—Šmartno. 2. Pesje. 3. 
Dešni breg Velenje. 

Med delovnimi organiza-

nagrajena. Kikič je vzel žogo na 
sredi igrišča najboljšemu gostu-
jočemu igralci Vještici, naredil z 
njo nekaj korakov in jo podal na 
levo v bližino kornerske zastavice 
prostemu Numanaspahiču. Ta ni 
okleval, ampak seje takoj odločil 
za podajo pred gol Novega Sada, 
kjer jo je silovito zadel Trninič in 
jo poslal pod samo prečko. 

2:0 — V akciji je bil Glišič. S 
približno 18 m je streljal proti 
vratom gostom. Ti so žogo odbili v 
kot. Izvedel ga je-Numanspahič. 
Žoga je priletela najprej do Hoh-
njeca. na desni strani gola. ta jo je 
z glavo vrnil pred ^olom do Gli-
šiča. ki jo je podal Trniniču jn 
desno krilo Rudarja je takoj stre-
ljalo in že drugič zatreslo mrežo 
gostov. 

2:1 — Po razmeroma visokem 
vodstvu so igralci Rudarja izne-
nada pozabili na borbenost in 
pobudo so prevzeli gostje. Dve 
lepi priložnosti so imeli v zadnjih 
minutah prvega dela, v 57. minuti 
pa je Vještica izkoristil šolsko na-
pako domačih obrambnih igral-
cev in dosegel častni zadetek. 

3:1 — Branilec domačih je 
preigral dva nasprotnikova igral-
ca in na kratko podal žogo do • 
Kikiča. Ta je takoj streljal proti 
vratarju Novega Sada. Udarec je 
bil zelo močan, poleg tega je bila 
žoga mokra in vratar je ni mogel 
ujeti, ampak seje od njega odbila 
do Geišiča. kije spremljal akcijo. 
Sledil je ponovno močan udarec 

in tretji zadetek. 
V nedeljo gostujajo Velenjčani 

v Trebinju. kjer bo njihov na-
sprotnik Leotar. S. V. 

Jutri in v nedeljo bo konec 
odmora za rokometašice dru-
gih zveznih lig. V prvem kolu 
spomladanskega dela tekmo-
vanja v II. zvezni ligi—sever 
bodo velenjčanke gostovale v 
Rajičih. kjer se bodo v nedeljo 
dopoldne sestale s Trokutom. 
Mlada ekipa velenjskih roko-
metašic. okrepljena s tremi 
izkušenimi igralkami sestrami 
Golič in Omerovičevo. je v 
svojem ponovnem nastopu v 
drugoligaški konkurenci po-
vsem zadovoljila pričakova-
nje ljubiteljev rokometa. V 
jesenskem delu so v enajstih 
kolih zbrale 10 točk in pristale 
na solidnem šestem mestu. Pri 
tem pa je treba tudi omeniti, 
da igralke niso mogle vseh 

pa so tudi nekajdnevne sku-_ 
pne priprave na Ravnah ob 
koncu tedna. Potem ko so si 
spet poverile moči. vzdržlji-
vost in tehniko, so prišla na 
vrsto prijateljska srečanja. 
Zadnje dni februarja  so orga-
nizirale rokometni turnir v 
Velenju, na katerem so na-
stopile še rokometašice Al-
plesa in Zrinskega iz Čakovca. 
Velenjčanke so obe ekipi 
premagale (ekipo Alplesa s 
14:13. rokometašice iz Ča-
kovca pa s 17:14) in osvojile 
prvo mesto. Nato so sodelo-
vali na turnirju v počastitev 
rudarjev v Labinu. kjer so 
igrale še rokometašice Labi-
na. Olimpije in Zameta. Ve-
lenjčanke so osvojile tretje 

mesto. Izredno so se izkazal 
na turnirju v počastitev met 
narodnega praznika žena —8. 
marca v Kočevju, kjer so 
znova zmagale. Poleg njih so 
na turnirju nastopile še igral 
ke Novega mesta in Itas Ko-
čevje ter prvoligaška ekipa 
Lokomotiva iz Zagreba. 

Če upoštevamo, da so po 
tem turnirju Velenjčanke od 
igrale še približno deset pri-
jateljskih tekem. lahko ugo-
tovimo. da so zelo dobro pri-
pravljene za nadaljevanje pr 
venstva. Želimo jim. da bi bi 
spomladanski del enako 
uspešen in seveda, da bi jih 
čim več gledalcev bodrilo1 

boju za prvenstvene točke. 
S. V. 

srečanj odigrati v Rdeči dvo-
rani zaradi njene zasedenosti, 
zato so nekajkrat »gostovale« 
v Slovenj Gradcu. 

Ker bo tudi spomladanski 
del prvenstva zelo naporen, so 
se zanj nadvse vestno pripra-
vljale. Pravega počitka prak-
tično niso imele. Sprvaso sicer 
resda trenirale le dvakrat do 
trikrat na teden, že v drugi 
polovici januarja pa so začele 
z rednimi vsakodnevnimi 
treningi. Osem dni so trenirale 
cejo po dvakrat na dan, imele 

Karate 

Smajloviču prvo mesto 

Streljanje 

Velenjcan Cvetko izenačil 
republiški rekord 

Velenjski karate klub je 
konec preteklega tedna orga-
niziral v prostorih rudarskega 
šolskega centra Velenje 12. 
republiško prvenstvo v kara-
teju in v katah. Nastopilo je 39 
tekmovalcev iz 14 klubov, 
pravico nastopa na prvenstvu 
pa so imeli samo prvi štirje iz 
devetih slovenskih regij. Prav 
tako pa so si prvi štirje v po-
sameznih kategorijah na pr-
venstvu v Velenju priborili 

pravico nastopa na državne 
prvenstvu. 

Na 12. republiškem prven-
stvu v Velenju seje zelo izk 
zal član domačega kari 
kluba Smajlovič, ki je v 
sotnosti reprezentanta Jav<| 
ška iz Maribora, brez tef 
osvojil prvo mesto v težki) 
tegoriji Britovšek pa je v 1 
težavnostni stopnji osvojil] 
do 4. mesto. 

-1 
Odbojka 

Pred nedavnim je bilo v domu 
rudarskega šolskega centra Vele-
nje republiško domsko prvenstvo 
v streljanju z zračno puško. Na-
stopilo je pet moških in štiri žen-
ske ekipe. Med moškimi ekipami 
so nastopili tudi učenci vele-
njskega šolskega centra in osvojili 
tretje mesto s 632 krogi. Zmagali 
so učenci gozdarskega šolskega 

centra Postojna, ki so nastreljali 
667 krogov. 

Velenjčani pa so bili nadvse 
uspešni med posamezniki, saj je 
Rajmond Cvetko s 183 krogi iz-
enačil republiški rekord domskih 
prvenstev. Sicer pa so za velenjsko 

ekipo še stresali Džurdževič 159 
krogov. iDraKic 148 in PuSkiC 142. 

Zmaga pionirk m pionirjev 
OSKDKajuh 

Plavanje 

Množična udeležba 

rii;tmi: 1 TF$ 2. Vegrad, 
3.F.SO. 

Med osnovnimi šolami: 1. 
Biba Roeck, 2. Miha Pintar 
Toledo 3. Veljko Vlahovič. 

V skupini srednjih šol. med 
katerimi tekmuje tudi Šaleški, 
študentski klub. je le ta po 
prvem krogu tekmovanj na-
juspešnejši. sledita pa mu 
Gimnazija in RŠC — strojna 
šola. Najbolj množično so se 
tekmovanja udeležili mladi iz 
krajevne skupnosti Desni 
breg Velenje ter iz krajevne 
skupnosti Škale. 

Do konca tekmovanja 
ostale še tri panoge. Upamo, 
da se število ekip zaradi ne-
udeležbe ne bo zmanjšalo. 

Vlado Berlot 

Zveza telesno kulturnih organi-
zacij občine Velenje je organizirala 
27. februarja  občinsko prvenstvo 
osnovnih šol v plavanju. Prvenstva 
so se udeležili mlajši pionirji in 
pionirke vseh velenjskih osnovnih 
šol. 

Med mlajšimi pionirji skupine C 
je na 50 m kravi zmagal Simon 
Veternik, na 50 m prsno Goran 
Koprive (oba Anton Aškerc), med 
mlajšimi pionirkami pa je v tej 
disciplini zmagala Vojka Zagožen 
(Veljko Vlahbvič). Med mlajšimi 
pionirji skupine B sta na 50 m 
kravi osvojila prvo mesto Blaž 
Nardin in Blanka Verinik (oba 
VV), na 50 m prsno pa Jure 
Vižintin (AA) ter Marjeta Gaber-
šek (VV). V skupini A pa sta med 
mlajšimi pionirji iii pionirkami na 
50 m kravi zmagala Bojan Silovšek 
(W) in Saša Silovšek (W). Na 50 
m prsno sta osvojila prvo mesto 
Rok Vižintin (AA) in Saša Silovšek 

Na občinskem prvenstvu sta-
rejših pionirk in pionirjev, ki je 
bilo 5. marca pa je na 50 m prsno 
med starejšimi poonirji zmagal 
Matej Balažic (VV), med starejšimi 
pionirkami pa Nataša Razpotnik 
(AA). Na 50 m kravi je bil naj-
boljši Matej Balažic (W), med 
pionirkami pa Nataša Razpotnik 

(AA). V skupini starejših pionirjev 
in pionirk sta na 50 m hrbtno 
zmagala Peter Mramor (MPT) in 
Nataša Razpotnik (AA). V 
disciplini 50 m delfin sta slavila 
Matej Balažic (W) in Nataša 
Razpotnik (AA). 

Med registriranimi-pionirji  in pi-
onirkami skupine B sta zmagala na 
100 m kravi in 100 m prsno Matjaž 
Groznik in Katja Oman (oba AA). 
V skupini A sta med mlajšimi 
pionirji in pionirkami na 100 m 
kravi zmagala Darjan Hudovernik 
in Lea Miklavc (oba VV), na 100 
m prsno Tadej Vundrl (GS) in Lea 
Miklavc (VV), na 100 m hrbtno 
Darjan Hudovernik, Lea Miklavc 
(oba W), na 100 m delfin pa sta 
osvojila najvišje mesto Tadej Vun-
derl (GS) in Lea Miklavc (W). 

V skupini starejših pionirjev in 
pionirk sta na 100 m kravi in 100 
m prsno zmagala Džoko Vejnovič 
(VV) in Judita Urleb (MPT), ki je 
zmagala še v vseh ostalih dis-
ciplinah, na 100 m hrbtno in 100 m 
delfin pa je bil najboljši Dušan 
Vejnovič (VV). Ekipno so bili naj-
boljši plavalci osnovne šole Anton 
Aškerc, ki so zbrali 321 točk, 
druga OS Veljko Vlahovič (290), 
tretja Miha Pintar Toledo (144), 
četrta pa osnovna šola Gustav 
Šilih, ki je zbrala 57 točk. 

V petek so pionirji in pio-
nirke osnovne šole Karel 
Destovnik Kajuh, občinski 
prvaki v odbojki, odigrali 
tekmo z občinskimi prvaki 
mozirske občine, in sicer z 
osnovno šolo Ljubno ob 
Savinji. Vsi so pričakovali 
zagrizen boj in v telovadnici 
osnovne šole se je nabralo kar 
precej gledalcev. V prvi 
tekmi so učenci KDK gladko s 
3:0 (15:3, 15:11, 15:8) 
premagali svoje nasprotnike. 
Presenetile so tudi učenke 
KDK, saj so s 3:1 (15:9, 15:7, 
14:16 15:6) premagale močne 

Prekinjena 
tradicija 

V nadaljevanju tekmovanja 
SOL za ženske je odbojkarski 
klub Ljubno v telovadnici 
osnovne šole Ljubno Savinji 
pred 60 gledalci premagal 
tradicionalno neugodnega 
nasprotnika iz Celja OK 
Golovec, z rezultatom 3:1 
(15:11, 16:18, 15:11, 15:10). 
Gostje so se razigranim 
domačinkam resno upirale le v 
drugem setu. Pohvalimo lafiko 
vse domačinke, še posebej pa 

• je pri igri na mreži izstopala 
Mojca Jeraj. Za Ljubno so 
igrale: Skok, M. Jeraj, J. 
Jeraj, Podmeninšek, L. Mori, 
M. Mori, Orlovič, Zalesnik, 
Orešnik, Klančnik, Peternel. 

učenke osnovne šole Ljubi 
Sedaj čakajo pionirje in pio-
nirke osnovne šole Kan 
Destovnik Kajuh tekme j 
učenci ravenske in celjsk 
občine. 

Za reprezentanco Kaij 
Destovnik Kajuh so igrali: 
Nahtigal, Dragar, Ara* 
Javornik, Venek, Šiguli 
šmon, Brglez, Globačnik 
Urbane. Pionirke: Kori 
Šmigoc, Bravič, Melansc 
Stropnik, Mev, Lihten 
Ledinek, Stevančevič, Zager, 
Dvorjak, in Konovšek. 

Tesna zmaj 
V telovadnici osnovne 

Topolšica so odbojka 
Topolšice premagali i«rja 
3:2 (15:12, 15:13, 8:15, 8:11 
15:10). V prvih dveh setihiej 
vodstvo ekip nepresta 
menjavalo, a se je vs 
čutila majhna preti 
domačinov. V naslednjih • 
setih pa so Topolščani« 
polnoma popustili in 2 e r j | 
z dobro igro v polju zashi 
zaključil oba seta v svti 
korist. V odločilnem setu i 
domačini spet zaigrali zt 
ter z dobrimi akcijf " 
mrežo zmagali. 

Za Topolšico so i i 
Menih, Marinšek, G lo t 
Golob, Božič, Juvan, S( 
Kompan, Zabkar, 
Lukanc. D. Me 



Iz muzeja Velenje 

piše: prof.  Jože Hudales 

Življenje in delo rudarjev 
v Pesju med dvema vojnama 

I' V predvojnem Pesju je bilo tudi precej obrti: večja je bila 
Košiomajeva »špenglerska« delavnica, kjer so imeli vedno 
zaposlena vsaj dva pomočnika, nekoliko manjši obrati pa so 
bile žage in mlini, ki so jih imeli Kari Glušič. Franc Glušič in 
phral. ki so ga splošno imenovali Počova žaga. V istem času je 
delala v Pesju še stalna krojaška in (Venek) čevljarska (Jože 
Bltob) delavnica in pekarna »Pri Jakobu« (Dolar in P.etek). 
Pesje je ves ta čas imelo vsaj po enega mesarja (Lukman. Šu-
Icršič. pozneje Poznič). precej žensk pa seje ukvarjalo s šivi Ij-
sivom. 

Sliko o takratnem Pesju nam zaokroži še podatek, daje bilo po 
:štetju leta 1931 tu 589 prebivalcev ter je tako Pesje bila tretja največja 
(strnjena naselbina v dolini. Večina Pesjanov je živela od rudarjenja, o 
Jemerpriča tudi dejstvo, daje celo naselje imelo le 12 posestniKov in 
,46kočarjev. Večina teh zadnjih je verjetno prav tako dobila velik del 
svojega vsakdanjega kruha v rudniku. Podatkov o izvoru prebivalstva 
B Pesju še nismo zbirali, čeprav bi se to relativno lahko dalo narediti, 
•tidar pa se zdi. da že sedaj lahko trdimo, da je večina prebivalcev 
sem prišla od drugod. V dolino jih je potegnil zaslužek v premogovni-
ku. Vsekakor pa je večina prebivalcev v obdobju, ki nas zanima (to je 
nl918do 1941 leta)že predstavljalo drugo generacijo priseljencev in 

se zato že šteli za »prave Pesjane«. 

lična struktura in izobrazba 
Med zaposlenim prebivalstvom v Pesju je bilo največ navadnih 

Ijarjev: kopačev, vozačev in strelcev. Med njimi so sicer bile znatne 
izlike v plačah. vendar nobena od teh skupin delavcev ni izoblikovala 

neke posebne stanovske zavesti (razen morda med samim delom v 
rjami). ampak jih je družila zavest o skupnem izobrazbenem, socialnem 
[inkulturnem nivoju. Celo nadzornik, kije stanoval v koloniji se ni 
Bvigoval nad povprečje, čeprav bi se zaradi svojega dovolj visokega 
položaja na hierarhični lestvici lahko. To je bilo najbrž pogojeno z 
njegovim značajem, pa tudi veliko število lastnih otrok mu ni dopušča-
lo višjega standarda. kot gaje imela večina drugih, 
t Izobrazbeno so bili rudarji v velenjskem premogovniku precej 
peščeni, kar seveda velja tudi za Pesje kot »knapovsko« naselbino. 
[Težko bi bilo trditi, daje pri tem Pesje izrazito izstopalo iz vrste drugih, 
(kmečkih naselij v dolini (npr. Škale in Šalek). vendar pa je bil interes 
Balastno izobraževanje otrok v Pesju izredno visok pri tistih Pesjanih. 
tli so sicer delovali v prosvetnih, kulturnih in političnih društvih. Teh 
jpani bilo ravno malo in tudi možnosti za izobraževanje so bile soraz-
merno številne. Tako so se v velikem številu udeleževali predavanj v 
okviru Svobode. Sokola, mnogi pa so obiskovali dvoletne pripravljalne 
Itfajeza  rudarje in profesioriiste.  Te je od leta 1928 organiziral premo-
govnik.-predavali pa so domači inženirji in nameščenci. Opravljen 
izpit po tečajih je pomenil prehod v višjo plačilno kategorijo precej 
itreje. kot po redni poti. 

Podoba rudarske koloni je v Pesju po 1930 letu. 

Sonce in sence mojega 
otroštva 

Svetel utrinek iz mojega 
otroštva 

V mojem otroštvu je več sončnih 
kot senčnih dni. Senčna stran je 
edino bolezen, ki me tolikokrat 
napade. Na sončni strani pa so 
najvažnejši moji starši. Vesela 
sem, da imam razumevajoče 
starše. Še bolj kot oče pa me, 
kakor tudi brata, razume mama. 
Kadar sem žalostna me tolaži, 
kadar sem v stiski mi daje nasvete. 
Včasih z grozo pomislim na to, da 
bo nekoč morala umreti. Predvsem 
se bojim, da bi nas zapustila zdaj, 
ko smo še otroci neodrasli. A 
vedno te misli odrinem daleč proč 
od sebe. 

Za svoj 14. rojstni dan sem po-
vabila prijatelje in prijateljice. 
Mama je vedela, da bi radi bili 
sami, zato je rekla atu: ,,Veš kaj, 
pojdiva ven, pa Mateja z nama." 
Ata pa vedno rad zabava moje 
goste, zato je rekel: ,,Zakaj pa? 
Meni je pa tu čisto prijetno." 

,,Ja že, samo midva sva prestara 
za to mladino!" 

,,Če ne, pa naj vsaj Mateja tu 
ostane." 

,,Ona pa je premajhna. Za samo 
sitnost bi bila." 

No, tako so bili vsi trije zunaj 
dve debele ure in pol. Prijetno pa 
se mi zdi tudi v šoli, seveda, če ni 
kakšne slabe ocene. Kadar sem 
bolna in ne grem v šolo, zmeraj 
težko čakam, da ozdravim in da 
zopet grem v šolo. Mogoče že 
zaradi družbe. Saj kmalu ne bomo 
več tako skupaj. Razšli se bomo 
vsak na svoj konec. 

Zelo rada hodim na potovanja. 
Prijetno je, če obiščemo samo naše 
sorodnike. Tudi tak dan je moj 
sončni dan. 

Danes je zunaj sončno. Ze 
takšnega dne se veselim. Zdi se mi, 
da bom današnji dan preživela z 
veseljem. Želim si, da bi imela še 
veliko sončnih dni v mojem 
življenju, pa ne samo jaz, ampak 
vsi otroci sveta. 

Anka Lamprečnik, 8. r 
OŠ Fran Kocbek 

Gornji grad 

Z očetom sva se odpravila v 
planino nad petelina. To leto mu 
je komisija odobrila odstrel. 

Ob 7. uri zvečer sva se odpeljala 
od doma. Ob pol osmih sva bila že 
pri lovski koči. Oče je nakuril, jaz 
pa sem šel v gozd po suhljad. Ko 
sem se vrnil, se je od ognjišča 
razprostirala prijetna toplota. 
Popila sva pravkar zavret čaj in 
odšla spat. Ob dveh naju je 
budilka vrgla po konci. Ko sva 
stopila iz koče, je bilo zunaj vse 
mirno. Prižgala sva svetilko in 
zavila po kolovozu. 

Ukanje sove je motilo tišino. V 
gozdu so še ležale zaplate snega in 
ko sva koračila preko njih, je pod 
nogami izdajalsko hrustel srež. 
Danilo se je že, ko sva prišla pod 
rastišče. Nekje v' daljavi je spet 
ukala sova. Krila so zafrfotala.  Na 
staro smreko se je usedel prelep 
ptič. Dolgo je bila popolna tišina. 
Nato se je oglasil. Pel je počasi in 
nezanesljivo, kot da bi pod seboj 
čutil nepoklicana gosta. Prvi son-
čni žarki so vijoličasto obrobili 
gozdove, šele tedaj sem videl 

ptico, ki je stegovala glavo in se 
priklanjala prav vzhajajočemu 
soncu v pozdrav. V rušju so se 
oglasile potke: Oče je pritisnil 
puško k licu in pomeril. Dobrovka 
je jeknila. Ptica je počasi sklonila 
glavo in padla na tla. V gozdu se je 
oglasil ptičji zbor. Iz stoterih 
ptičjih grl se je razlegala pesem 
novemu jutru v pozdrav. Bil sem 
malce žalosten, ko sem gledal 
negibno ptico, ki je ležala na tleh. 
Zavedal sem se, da sva naredila 
greh nad naravo. 

Pobrala sva ptico in se spustila 
po pobočju do koče. Ko sva 
zapirala kočo, mi je oče rekel: 
,,Ko prideva domov, boš dobil 
najlepšo pero in si ga boš zataknil 
za klobuk." In res se je to Zgodi-
lo. 

Pero sem si zataknil nu novi 
klobuk in veselo skakljal okoli. Ta 
dogodek sem si zapomnil tako. kot 
da bi se zgodil včeraj. 

Matod Fale, 8. a 
Oš Gornji grad 

Neprijetni dogodek 
mojega otroštva 

Užalostil sem mamo 

,,Takoj se pojdi opravičit 
sosedu," mi je skoraj zagrozila 
mama. Vsa potrta sem odšla iz 
hiše. Na pragu me je obsijalo 
zahajajoče sonce, ki se bo zdaj 
zdaj skrilo za goro. 

,,Tako sladke so bile," sem po-
mislila. Res ni bilo lepo, da sem 
sosedu potrgala z drevesa vsa naj-
boljša jabolka. Toda misel nanje 
mi je preganjala žalost. „Pravi 
užitek je bilo jesti sočna, zrela in 
škrlatno rdeča jabolka." Iz raz-
mišljanja sem se zdramila šele pri 
sosedu, kjer me je s svojim 
lajanjem predramil pes. Obstala 
sem kot vkopana v zemljo. Takrat 
se je na vratih pokazal sosed. Niti 
besedice nisem iztisnila iz sebe. 
Buljila sem vanj, kakor da bi ga 
prvič videla. Sosed je stopil k meni 
in mi položil roko na ramo. 
,,Oprostite zaradi jaaaab..." 
Nisem mogla dokončati. 

,,2e prav! Toda glej da ne boš 
več!" Kolikor so me nesle noge 
sem odhitela domov. Mama me je 
pričakala na pragu. ,,No, kako je 
bilo, kaj je rekel, si se opravičila?" 
Mama me je obsipala z vprašanji 
tako, da ji nisem utegnila odgo-
varjati. 

Trda tema je bila, ko sem 
gledala skozi okno moje sobe ne-
bo, posuto z zvezdami in pre-
mišljevala o teh jabolkah. Molk, 
tišina in nemir srca mi niso dali 
miru. Ob premišljevanju sem 
spoznala, kako hitro se veselje 
spremeni v žalost. Misel, da si sre-
čen, pa ti zbeži, kakor zbežijo 
oblaki na nebu. 

Marjeta škotnik, 8. r 
OŠ F. Kocbek 

Gornji grad 

Bilo je vroče polletje. Imel sem 
počitnice. Tudi mama je imela že 
dopust. 

Dan, ko se je to pripetilo, je bil 
vroč, soparen. Zbudil sem se že 
zgodaj zjutraj in kot veter odvršel. 
S prijatelji smo igrali nogomet in 
se rahlo stepli. Tudi jaz sem bil 
pošteno moder od podplutb. 
Domov sem prišel razkačen. 
Mama me je hotela presenetiti z 
mojo najljubšo jedjo. Jaz pa sem 
bil tako jezen, da sem ji rekel: 
,,Kar sam sama pojej to mojo 
čorbo!" Kar obstala je. Ni prišla 
niti do besede. Vzela je krožnik in 
ga odnesla. Pomagal ji nisem tudi 
brisati posode. Ulegel sem se na 
posteljo in se zmrdoval. Ze kakšno 
uro kasneje sem postal zelo lačen. 
Odplazil sem se v shrambo po 
kruh in salamo, vendar ko sem 

odprl vrata, mi je mama rekla: 
„Mar se nisi pri kosilu dovolj 
najedel? Zdajle pa res ne moreš 
biti lačen." Kaj mi je pomagalo. 
Nisem mogel izmakniti niti koščka 
kruha. Tako lačen sem postal, da 
mi je črevesje obračalo. Po želod-
cu mi je krulilo tako, kot bi se 
preganjal trop lačnih volkov, šele 
takrat sem spregledal, kakšno kri-
vico sem ji storil, še oprosti ji 
nisem rekel. Zato sem kdaj pa kdaj 
pomislil na to. Počasi pa sem tudi 
to pozabil. 

Mama takrat ni bila ravno uža-
loščena, temveč bolj jezna. Še 
dolgo po tistem nisem videl svoje 
priljubljene jedi na mizi. 

Branko Požarnik, 7. r 
Oš Fran Kocbek 

Gornji grad 

Kaj mi pomeni knjiga 
Knilgaje moja prijateljica. Odkar 
sem jo vzljubila, me spremlja na 
vsakem koraku, ob vsakdanjem 
delu in počitku. Odnaša me v svet 
sanj in veselja z močjo, ki seji ne 
morem upreti. Vedno se zatekam 
k njej: kadar sem osamljena in 
kadar sem žalostna. 

Knjiga mi veliko pomeni. Iz nje 
vem mnogo življenskih resnic. Z 
njimi gobatim svoje življenje. 
Mnoge spoznavam, prav prav 
tako življenje ljudi v tem ali onem 

času. njihove navade, običaje... 
Koliko pustolovščin doživljam z 
junaki! Živim z njimi in jih 
spremljam na vsakdanjih poteh, 
oh junaških dejanjih, pa tudi po-
razili. ki jih doživljajo. 

Ob branju se odpira moja do-
mišljija. moj sanjski svet. 

Željku Brajdič. 5. b 
OS bratov Letonja 

Šmartno ob Paki 

Kruha nismo lačni 
Kruha res nismo lačni, vendar pa nam manjka veliko drugega, 

kar otroci potrebujemo. 
Še'pred letom dni seje okoli naše hiše razprostiral travnik, na 

katerem smo se otroci igrali. Bili smo veseli in razigrani. Kmetje 
nam niso odrekli majhnega kosa zemlje. Danes pa je drugače. 
Mimo naše hiše vodi sedaj lepa. moderna cesta brez ovinkov. 
Naredili sojo. da bi skrajšali vožnjo ljudem, ki imajo avtomobile. 

Lahko rečemo, da ima vsak otrok v Jugoslaviji dovolj hrane in 
vsega, kar potrebujemo za življenje. Tudi po vsej F.vropi je skoraj 
tako. Medlem pa v Afriki  in Aziji umre tolikootrok, da te je kar 
groza slišati rezultate. Namesto za orožje, s katerim se ljudje 
med seboj uničujejo, naj dajo rajedenarza hrano vsem lačnim na 
svetu. 

Tudi mi pogrešano še veliko več kot zelena polja in prostor za 
igro. Radi bi bili s starši čimdalj časa skupaj, da bi se med seboj 
bolj poznali. Ko pridejo iz službe naše mame in očetje, imajo 
komaj čas. da se najedo, saj jih čas vedno priganja. Vedno imajo 
veliko dela. Nam pa rečejo, naj opravimo svoje delo in naloge, 
nato pa se lahko igramo. * _ Martina Drev. 7. a 

OŠ Karel Destovnik Kajuh 
Šoštanj 

VELIKA POLOMIJA Piše: Milan Zrinski 
Riše: Jelko Peternelj 

133. »Zdrav bodi, tovariš oficir«,  je živahno spregovoril 
t$lj»rec s prav tako staro puško v roki. »Prav si prišel, kot 

čen!« Potem je Niko l iču in tovarišem povedal o srečanju 
TOV, sam je bil starešina tamkajšnje lovske družine, z nezna-
hioboroženci. »Da so vojska, pravijo, in da bo še slišati zanje, 

pak, kakšna vojska neki! Če pa se pot ikajo po goščavi. Člo-
b pa kar mimogrede zvežejo«, je burno končal starec. 

134. Zgodba je zvenela resnično fantastično. »Dobro, dobro, 
ljudje«, j ih je mir i l kapetan Jože. »Dajmo, pogovorimo se v miru. 
Kakšni so bil i , pravite?« Oba lovca, še vedno prestrašena, sta j i h 
opisovala tako, da zares ni bilo več dvoma. Za podkrepitev svoje 
pripovedi pa sta pokazala še odtise žice na zapestjih Ko so 
pomiri l i može, so j ih opozori l i na previdnost. Nato pa je vojaški 
džip nadaljeval vožnjo. Zdaj je bila sled sveža, treba bo hi t ro 
ukrepati. 

135. Skupina je čez dan prehodila kakih dvajset ki lometrov. 
Bi l i so utrujeni, postajali pa so tudi že malodušni. Spotoma bi j i h 
lahko odkri l še kdo drug. Prot i večeru se je začel gozd redčiti, 
strmina je postajala nekol iko blažja. Znašl i so se na planoti z 
redkimi grmičevjem, skalovjem in bujno planinsko travo. Nekaj 
sto metrov naprej je bilo videti značilne bosanske kolibe. 
Utrujeno so popadali po t leh in hlastno pospravili še zadnjo 
hrano. 1 
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S seje občinske kulturne skupnosti 

Dokajšnja disciplina 

b i t i 
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Na S. seji so delegati samouprav-
ne interesne kulturne skupnosti 
najprej pregledali, kako so 
gospodarili v lanskem letu. Pred-
videne stroške programa osnovne 
dejavnosti so presegli le za en 
odstotek (indeks 101). Torej so 
posamezni izvajalci pokazali 
dokajšnjo disciplino v poslovanju. 
Tako imenovani B program, ki 
zajema večja vzdrževalna in inves-
ticijska dela so uresničili z 89 
odstotki, ker se nekatera še 
dokončujejo. Niso pa uresničili C 
programa, ker sredstva za naložbe 
(v višini 6 milijonov dinarjev) 
združujejo na osnovi samouprav-
nega sporazuma in prednostne 
gradnje objektov družbene dejav-
nosti. Tako tudi za letos občinska 
kulturna skupnost ne bo zbirala 
sredstev za naložbe, ampak bo 
dogovorjena sredstva zbirala 
občinska izobraževalna Skupnost 
in skupnost otroškega varstva za 
uresničitev gradnje objektov po 
prednostni listi. 

V nadaljevanju seje so delegati 
sprejeli še program dejavnosti 
skupnosti za letos. Za osnovno 
dejavnost naj bi kuhura v letu 
1980 imela na voljo 9,5 milijonov 
dinarjev, za uresničitev programa 
večjih vzdrževalnih del pa blizu 4 
milijone dinarjev. V programu 
dejavnosti za letos se je zlasti 
povečala obveznost velenjske 
kulturne skupnosti do zavoda za 
spomeniško varstvo Celje (v 
primerjavi z lanskim letom je večja 
za 35 odstotkov) in do Zgodovin-
skega arhiva Celje — za 50 odstot-

kov. Tako eni kot drugi so se 
dolga leta ubadali s prostorsko 
stisko in kadrovskimi težavami, 
sedaj pa jim je le uspelo zaposliti 
nekaj novih delavcev. Obetajo pa 
se jim tudi boljši prostori, tako, da 
v bodoče njihove delo ne bo 
zaostajalo v takšni meri kot sedaj. 
Pri tem pa so delegati menili, da 
zgodovinski arhiv opravlja naj-
manj del za kulturne skupnosti, 
zato bi se morali na ravni občin 
celjskega območja dogovoriti za 
drugačno financiranje. Kot že 
velikokrat doslej je delegate tudi 
na zadnji seji zanimalo, zakaj je 
občinska kulturna skupnost še 
vedno brez tajnika. Sedaj vso delo 
opravlja predsednik skupščine in 
izvršilnega odbora, ki pa seveda 
nimata dovolj časa in honorarna 
delavka štiri ure na dan. Prav 
zaradi vsega tega delo skupnosti ne 
more teči tako kot bi lahko. Znova 
smo slišali odgovor, da je bilo 
dogovorjeno, da bo to vprašanje 
rešeno z ustanovitvijo skupnih 
strokovnih služb v občini. Te 
obljube so že zelo stare. Nazadnje 
je bilo ohljubljeno, da bodo 
oblikovane do decembra lani. Zal, 
je spet ostalo le pri dogovoru. 
Zato so delegati na seji pooblastili 
izvršilni odbor, da najde kar naj-
bolj ustrezno rešitev za opravljanje 
tajniških del, če do 15. aprila 
(seveda letos) na ravni občine ne 
bodo ustanovili teh skupnih služb. 
Hkrati so poudarili, da je skrajno 
neodgovorno, da se o tem 
razpravlja menda že tri leta. 

S. Vovk. 

Koncert 

Seveda se t 

s delegatom i 

Dubravka Tomšič v Velenju 

»Minska 

bo v tem letu. 
Zgleda, da jim je. 

Velenjsko občinstvo bo 
imelo prihodnji teden, v petek 
ponovno priložnost poslušati 
celovečerni koncert naše 
najboljše pianistke vseh časov, 
Dubravke Tomšič — Srebot-
njakove. 

Dubravka Tomšič sodi med 
najvidnejše jugoslovanske 

Razstava 
V razstavnem prostoru Kulturnega centra Ivan Napotnik Velenje so 

med petkovim kulturnim večerom pred tednom dni odprli razstavo slik s 
tušem, ogljem, in v enkavstiki slikarke, samorastke Lize Lik z Ljubnega 
ob Savinji. Ob otvoritvi je izvedla recital Svetlana Makarovič. Razstava 
bo odprta do 16. aprila. 

Prvi obiskovalci 

Šolanje psov 

glasbene umetnike. S petimi 
leti je imela svoj prvi recital. 
Klavir je študirala na Akade-
miji za glasbo v Ljubljani, 
nato pa v ZDA, kjer je 
diplomirala na ,,JuIliard 
School of Music" v New 
Yorku. Po solističnem 
koncertu v Carnegie Hallu se 
je izpopolnjevala pri slavnem 
pianistu Arthurju Rubinsteinu. 
Njena bogata koncertna 
dejavnost jo je vodila na 
številne turneje po Evropi, 
Severni Ameriki, Avstraliji in 
Afriki.  Njeno igro odlikuje 
mojstrska tehnika, poetična 
izraznost in prefinjen muzi-
kalni čut. Za svoje umetniške 
dosežke je prejela visoka 
priznanja doma in v tujini, 
med njimi ,,Zlato liro" 
Jugoslovanskih glasbenikov, 
Prešernovo nagrado leta 1975 
in Nagrado AVNOJ leta 1976. 

Na koncertu v Velenju bo 
igrala ,.Sonato v F duru" 
Wolfganga A. Mozarta, 
,,Variacije in fugo na Haen-
dlovo temo" Johanna Brahm-
sa,, ,.Makedonske plese" 
Antona Srebotnjaka in ,,Tri 
koncertne etude" ter 
,,Mefistov valček" Ferenca 
Liszta. 

T w " 

Tečaji 
poučujejo 
lastnike 

Človek je psa udomačil zato, ker 
je potreboval pomoč pri lovu, 
kasneje pa za čuvanje živine in 
doma. Še danes veliko ljudi kupi 
psa zaradi potrebe, pa tudi za to, 
ker ga imajo radi. Nekaj je še 
takšnih, ki ga kupijo zaradi mode. 
Mnogo ljudi pa si želi imeti ob sebi 
prikupno žival in spremljevalca na 
sprehod. Odkar je človek psa 
udomačil, se ta na zunaj ni mnogo 
spremenil. Spremenila se je njegova 
bit, ki se je v tisočletnem življenju 
prilagodila človeku. Pes živi po 
nagonih in se vede po izkušnjah. 
Ne ve, dokler mu tega ne povemo 
na njemu razumljiv način, da so 
nekatere stvari dovoljene, druge pa 
spet ne. Tako čestokrat prihaja do 
nesporazumov med psi in njihovimi 
lastniki, ki pa so posledica 
nepoznavanja značaja psa. 

V želji, da bi pomagali lastnikom 
psov, ki so spoznali, da je za skup-
no življenje s psom potrebno, da 
pozna pes vsaj osnovna pravila 
vedenja, prireja kinološko društvo 
vsako leto tečaje za šolanje psov. 
Veliko lastnikov psov ima do 
takšnega šolanja precejšen odpor, 
ker menijo, da jih na tečaju 
pretepajo. Vendar tam lastnike 
psov poučujejo, ki potem urijo 
svoje pse. Najvažnejše vzgojno 
sredstvo za psa ni kazen, temveč 
pohvala. Časi, v katerih so vzgajali 
pse s palico, so minili: Najhujša 
kazen, ki ga lahko doleti je kratek 
poteg z verižico za vratom, ki pa 
takoj popusti, ko je pes pravilno 
vajo izveidel. Pes nagonsko teži k 
udobnosti ter se izmika neprijetno-
stim in prav to vaditelji izkoristijo 
pri šolanju. Prvi pogoj za uspešno 
šolanje je torej pravilni odnos med 
vodnikom in psom: nobenega 
pretepanja, predvsem pa veliko 
pohvale za pravilno izvedeno vajo. 
šele tako postane psu delo, ki je 
nam koristno, prijetno in prav rad 
napravi vse, kar od njega 
zahtevamo. Res je potrebno 
ogromno truda in živcev da pes 
razume, kaj od njega hočemo. Vse 
to pa je bogato poplačano, ko nam 
ga na sprehodu ni treba loviti, ko 
nas počaka pred trgovino, da 
opravimo nakupe, ne vznemirja 
sosedov z neprestanim laježem — 
skratka, ne povzroča nam težav. 
Prej je bil samo pes, sedaj pa je 
prava pasja osebnost. Za vse tiste, 
ki želijo šolati svojega psa, 
organizira kinološko društvo 28. 
marca ob 16. uri sestanek na 
vajališču pri gradu. To, bo tečaj za 
ISP—A, če pa bo dovolj kandida-
tov, pa tudi krajši tečaj samo v 
poslušnosti. 
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Zrcalce, zreake... 

Pisma bralcev 

V pros to r ih osnovne šole Kare l Des tovn ik K a j u h Šoštanj so pre tek lo soboto o d p r l i že X I I . 
t rad ic iona lno razstavo L i k o v n i svet o t r o k . V a b i l u za razstavo se j e letos odzva lo reko rdno števi lo 
šo l , saj svoje izdelke razs tav l ja jo učenci iz 103 šo l . L i k o v n a dela b o d o razstavl jena d o 30. j u n i j a . 

Miličniki so zapisali 

Kršili so 
javni 
red 

in mir 
Dne, 18. marca je okoli 20. ure 

v svojem stanovanju vinjen 
razgrajal P. V., pretepel otroke in 
grozil ženi. Ker je kalil nočni mi-, 
so morali posredovati delavci 
postaje milice. Ob posredovanju je 
napadel tudi njih. Za storjeno 
dejanje se bo moral zagovarjati 
pred sodnikom za prekrške. 

19. marca okoli 21. ure se je 
pred hotelom Paka zadrževal 
vinjen N. S. Napadal je mimoi-
doče občane, med njimi tudi B. I. 
Zagovarjati se bo moral pred 
sodnikom. 

Okoli 14. ure je 22. marca prišel 
vinjen na avtobus K. M. Ker je 
delal na avtobusu nered in ker ni 
hotel plačati vozovnice, so ga 
morali z avtobusa odstraniti 
miličniki. Upiral se je tudi njim, 
zato je moral noč prespati na 
postaji milice. Za svoje dejanje se 
bo moral zagovarjati pred 
sodnikom za prekrške. 

Tudi dojenčki občutijo 
varčevanje 

Varčevanje z gorivom ni prizadelo samo nas starejše, i 
tudi naše malčke. 

Ze ob prvem obisku v posvetovalnici občutijo stabiliz 
ukrep ali dobro organizacijo zdravstvene službe v Velenju, saj i 
oddelek ie ob neparnih četrtkih. 

Vse bi bilo v najlepšem redu, če bi bilo tudi vreme vedno 1 
tako so verjetno pričakovali tudi v zdravstvenem domu. Ker j 
sije vedno sonce, morajo matere z dežniki, malčki in še 
posvetovalnico, v kateri dobe nasvet, da se dojenček ne i 
prehladiti... Res pohvalno, da že malčke navajamo na naše s 
zacijske ukrepe v tako rani mladosti in jim pri tem ne prizan 
s posledicami. 

Upajmo, da dopis ne bo ostal samo napisan, ampak tu 
prave strani prečitan. 

Umrla je najstarejša Mozirjai 
Pred dnevi je v 97. letu starosti umrla Jerčetova 

najstarejša prebivalka občine Mozirje. Bila je mati treh 
narodnoosvobodilne vojne. Od nje smo se poslovili skron 
zadnjim pozdravom praporov in pesmijo, ki jo je zapel 
pevski zbor iz Luč. Le to nas je motilo, da se od Jerčetove i 
nihče ni poslovil v imenu krajanov. 

SAMOUPRAVNA INTERESNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE VELENJE 

Datum: 25. 3. 1980 
Štev: 378/80 

V A B I L O 

Ni podlagi 17. Hcaa statuta samouprava 
čine Velenje in 31. člena poslovnika skupščine 

: stanovanjske skupnosti ok-

SKLICUJEM 

6. redno sejo skupščine samoupravne nteresue stanovanjske Sku. 
občine Velenje, ld bo v sredo, dne 9. aprila 1980 ob 16. uri v sejni dva 
skupSfine  občine Velenje. 

Za sejo skupščine prediram naslednji 

DNEVNI RED: 

1. Izvolitev komisij za verifikacijo  pooblastil delegatov zbon 
uporabnikov in zbora izvajalcev ter poročil teh komisij 

2. Potrditev zapisnika S. seje skupščine in pregled sklepov 
3. Obravnava in sprejem elementov za pripravo SS o temeljih plana SISS j 

občine Velenje 
4. Obravnava in sprejem sklepa o soglasju za opravljanje adtni-f 

nistrativno strokovnih in pomožnih opravil v DSSS SISS za SKIS, I 
kmetijsko zemljiško skupnost, stavno zemljiško, temeljno vodno sku 
in skupnost varstva pred požari 

5. Obravnava in dokončni sprejem programa dela in finančnega  | 
DSSS SISS in DO DOM 

6. Obravnava poročila SDK in samoupravne delavske kontrole o« 
tovitvah pregleda dodeljevanja solidarnostnih stanovanj 

7. Obravnava in ocena pročila o izvajanju stanovanjske izgradnje v ob- S 
čini Velenje ter sprejem ukrepov 

8. Aneks SS o izjemnem posojilu prizadetim na območju Šmarje pri Jd- j 
šah in Šentjur pri Cdju z dne 21. maja 197S 

9. Imenovanje delegata za izvajanje akcijskega programa povezo 
DO DOM, Toplovod in Komunalni center 

10. Delegatska vprašanja 

Predsenik skupščine SISS J 
Janko MEH, el. ing., I. r. > 
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Koledar 

Petek. 28. marca — Milada 
)bota. 29. marca — Jernej i 
Jedelja. 30. marca — Branimir 
Jnedeljek. 31. marca — MO-

RI 
iTorek. 1. aprila 5 Hugo 
Sreda. 2. aprila — Franc 
Četrtek. 3. aprila — Rihard 

DEŽURSTVO VETERINA-
RJEV V VETERINARSKI PO-
STAJ I VELENJE od 28.3. do 3.4. 
1980 — Franc Blatnik, dipl. vet., 
Velenje, Prešernova 22/e — tele-
fon 852-253 

PRODAM 125 PZ. Prevoženih 
4500 kilometrov. Informacije, 
Gorica Cesta I., štev. 10. 852-032 
— Serdinšek. 
VZAMEM otroke v dopoldansko 
varstvo. Naslov v uredništvu. 
PRODAM zakonsko posteljo z 

Dežurstva 

EŽURSTVO ZDRAVNIKOV 
ZDRAVSTVENI POSTAJI 

OŠTANJ 28.3. do 30.3.1980 -
'.Jovan Stupar 

EŽURSTVO ZOBOZDRA-
WK0V V ZDRAVSTVENEM 
»MU VELENJE 29.3. in 30.3. 
«0 - dr. Stane GRASSELLI, 
plitska 1, Velenje 

MLADA ZAKONCA z 
dojenčkom iščeta garsonjero v 
Velenju ali bližnji okolici. 
Informacije  po tel. 850-030 int. 
646 dopoldan. RAKUN Rudi, 
Veljka Vlahoviča 40, 63320 
Velenje. 
PO NIZKI CENI prodam močne 
širokopirne sadike za živo mejo. 
Goltnik Franc, Topolšica 110. 
SPREJMEM žensko za čiščenje 
lokala za štiri ure na dan. Bife 
Polanec, Pesje. 
SPREJMEM kakršnokoli ho-
norarno delo. Imam vozniško in 
inštruktorsko dovoljenje B ka-
tegorije. Naslov v uredništvu. 

28. 3. — petek ob 18. in 20. uri 
NAVIJAtICF. — ameriška ko-
medija: režija: Harry E. Kerwin; 
igrata Rhonda Fox . Tom Lein-
decker. 

29. 3. — sobota ob 16.. 18. in 20. 
uri UMOR V AMSTERDAMU 
— hong-konški akcijski; režija: 
Robert Clouse; igrata Robert 
Mitchum. Bratford  Diliman. 

30.3.-nedelja ob 16.. 18. in 20. 
uri UMOR V AMSTERDAMU 
— hongkongški akcijski 

31.3, — ponedeljek ob 18. in 20. 
uri ZLATI RANDEVU — ame-

* • 4 * 

gorenje kuhinje 

063 850 - 720 
zapomnite si 

to številko 
naš strokovnjak vas bo obiskal na vašem 
domu 

izmeril bo prostor, naredil načrt, sestavil 
seznam potrebnih kuhinjskih elementov, 
predlagal opremo, , 

uredil bo vse kupoprodajne dokumente 

preskrbel bo prevoz, serviserje za mon-
tažo 

vam ostane le, da se z našim strokovnja-
kom dogovorite za njegov obisk 

pokličete ga lahko vsak torek ali 
četrtek od 8. do 12. ure na telefon-
sko številko (063) 850-720 

riški avanturistični: režija: Ashley 
Lazaruc: igrata Richard Harris. 
Ann Turkel. 

1. 4. — torek ob 18. in 20. uri 
ZLATI RANDEVU — ameriški 
avanturistični 

2. 4. —• sreda ob 18. in 20. uri 
PRIJATELJICE — ameriška so-
dobna drama: režija: Claudia 
Weill: igrata: Melanie Mayron. 
F.llie VVallach. 

3. 4. — četrtek ob 18. in 20. uri 
GARETOVO MAŠČEVANJE 
— ameriška kriminalka: režija: 
Harry F.. Kerwin; igrata: Chris 
Mulkey. Polly King 

KINO DOM KULTURE VELE-
NJE 

31.3, — ponedejek ob 20. uri 
PRIJATELJICE — ameriška so-
dobna drama FILMSKO GLE-
DALIŠČE 

KINO ŠOŠTANJ 

29. 3. — sobota ob 18.30 GA-
LAKTIKA - VESOLJSKA 
KRIŽARKA -- ameriški fanta-
stični 

30. 3. - nedelja ob 17.30 in 
19.30 ZLATI RANDEVU — 
ameriški avanturistični 

31. 3. — ponedeljek ob 19.30 
UMOR V AMSTERDAMU — 
hongkongški akcijski 

2.̂ 4. — sreda ob 19.30 ZLATI 
RANDEVU — ameriški avantu-
ristični 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 

28. 3. — petek ob 19. uri GA-
LAKTIKA — VESOLJSKA 
KRIŽARKA — ameriški fanta-
stični: režija: Richard A. Colla: 
igrata: Lome Greene. Dirk Be-
nediet 

1. 4. — torek ob 19. uri NAVI-
JAČICF. — ameriška komedija 

$njo sredo je pri Potočniku v Cirkovcih izbruhnil požar, ki je skoraj popolnoma uničil novo 
npodarsko poslopje. Kljub pomoči številnih gasilcev je ogenj nenasitno opustošil s trudom 

ibljeno imovino. 

MATIČNI URAD VELENJE 

Poroke: Stanimir RAKIČ, roj. 
1958, rudarski tehnik iz Velenja in 
Ljiljana MANDIČ, roj. 1949, 
natakarica iz Velenja. 

Franc ZAGAJŠEK, roj. 1952, 
rudar iz Velenja in Majda 
POTOČNIK, roj. 1951 kontrolor-
ka iz Velenja; Srečko TAMŠE, 
roj. 1956, delavec iz Velenja in 
Vida JURICAN. roi. 1958, 
prodajalka iz Velenja; Vito CANČ, 
roj. 1960, strugar iz 

Velenja in Mirjana CVETKO, roj. 
1960, študentka iz Velenja; Dane 
KRIZMANIČ, roj. 1958, rudar iz 
Velenja in Marija VAJTHAU-
ZER, roj. 1957, administratorka iz 
Velenja. 

Smrti: Marija VRABIČ, gospo-
dinja iz Velenja, Cesta X. 27. roj. 
1904; Magdalena ZAVERŠNIK, 
upokojenka iz Arnač 31, roj. 1885; 
Pavla TRG LAV, upokojenka, 
Župančičeva 7, velenje, roj. 1918. 

OBVESTILO 
o zapori ceste na 
pokopališče Podkraj 

Obveščamo vse uporabnike 
ceste na pokopališče Podkraj, 
da bo le-ta zaradi rekonstruk-
cijskih del zaprta v času od 28. 
3. do 25. 4. 1980. Obvoz bo 
potekal po cesti Podgorje — 
Lokovica — glavna cesta Vele-
nje — Šoštanj. 

Samoupravna interesna 
Komunalna skupnost 

občine Velenje 

gostinstvo velenje, p.o. 
velenje, rudarska 1 
telefon: (063) 851-220 
telegram: gostinstvo velenje 

GOSTINSTVO VELENJE 
OBVEŠČA cenjene goste, da bo v marcu glasba v na-
slednj ih lokffbh: 

H O T E L PAKA, V E L E N J E — vsak večer o d 19 — 23*30 
ure, razen ponedeljka; 
R E S T A V R A C I J A J E Z E R O , V E L E N J E — v s a k večer od 
19'do 23,00 ure, razen torka m srede; 

K A J U H O V D O M , Š O Š T A N J — v s i t vveCerUd. 1* 4 e 
23.00 ure, razen ponedeljka. 

i i "J L 
Delavski svet delovne 
organizacije Gorenje TGO, 
n. sol. o., Velenje 

RAZPISUJE 
prosta dela in naloge 

VODJE 
DELOVNE SKUPNOSTI 

Za vodjo delovne skupnosti je lahko imenovan, kdor iz-
polnjuje naslednje pogoje: 
— da je državljan SFRJ in izpolnjuje splošne pogoje, do-

ločene z zakoni, samoupravnimi sporazumi in družbe-
nimi dogovori; 

— da je moralno in politično neoporečen; 
— da ima srednjo ali višjo izobrazbo; 
— da njegovo dosedanje delo zagotavlja izvrševanje nalog 

vodje delovne skupnosti. 
Izbran kandidat bo imenovan za dobo 4 let. 
Kandidati naj pošljejo pismene prijave z dokazili o izo-
brazbi in delovnih izkušnjah v roku 15 dni od dneva 
objave razpisa na naslov: GORENJE TGO VELENJE, Ka-
drovski sektor, 63320 Velenje, z oznako ,,razpis del in 
nalog vodje DS". 
O izbiri bodo kandidati obveščeni v roku 30 dni po za-
ključku roka za prijavo. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi drage mame in stare mame 

Veronike Košir 
iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom in znancem za 
izraze sožalja in darovano cvetje. Posebno se zahvalju-
jemo radio klubu. Modnemu salonu, pevcem, govorniku 
ler duhovniku za opravljen obred. Hvala vsem ki ste jo 

tako številno spremljali na njeni zadnji poti. 

Žalujoči: hčerka Mar i ja , vnukinja Alenka in drugo so-
rodstvo. 

ZAHVALA 

Ob izgubi drage mame 

Pavle Triglav 
se iskreno zahvaljujemo za darovano cvetje in izrečeno sožalje sosedom Trubarjeve in 
Župančičeve ulice, krajevni skupnosti Konovo ter vaščanom Andraža. Iskrena hvala 

pevcem in duhovniku ter vsem. ki sojo pospremili na njeni zadnji poti. 

Žalujočj : otroci z družinami. 



Popravni izpit 
Po podatkih  velenjske  podružnice  službe  družbenega 

knjigovodstva  je januarja kar 55 % uporabnikov družbenih 
sredstev  (oziroma  79 od  skupno 143) izplačalo  višje  osebne 
dohodke,  kot bi jih lahko.  Tako  so kršili  eno od  določil 
letošnje  resolucije,  ki je dovoljevala  v januarju izplačilo 
osebnih dohodkov  na ravni lanskega  novembra. Iz  podat-
kov je mogoče  nadalje  razbrati,  da  je 12 uporabnikov 
družbenih  sredstev  izplačalo  januarja nad 10 % višje 
osebne dohodke  kot predzadnji  mesec lanskega  leta,  11 
uporabnikov je povečalo  osebne dohodke  od  6% do 10 %, 
56 uporabnikov pa je januarja 1980, v primerjavi  z novem-
brom 1979,  povečalo  osebne dohodke  do  6 %. 

Sklep  o januarskih  osebnih dohodkih  sodi  v vrsto 
prizadevanj  za gospodarsko  ustalitev.  Tega  ne bi smeli 
pozabiti.  Pospešeno  smo želeli  uskladiti  načrte  gospodarje-
nja delovnih  kolektivov  z resolucijskimi  določili,  tudi  z 
namenom, da  bi gibanje  osebnih dohodkov  v vseh sredinah 
uskladili  z rezultati  gospodarjenja.  Upoštevaje  ta dejstva  je 
podatek,  da  je dobra  polovica  vseh uporabnikov družbenih 
sredstev  kršila  resolucijsko  določilo  o januarskih  osebnih 
dohodkih,  resnično  zaskrbljujoč.  Zagotovo  je, da  vseh 
kršitev  ne gre enačiti,  res pa je, da  je verjetno  vseh 79 
uporabnikov družbenih  sredstev  kršilo  eno od  nalog  v 
vsesplošnih  prizadevanjih  za gospodarsko  ustalitev. 

Med  kršilci  določila  o januarskih  osebnih dohodkih 
so bile  tudi  temeljne  in druge  organizacije  združenega  dela 
oziroma delovne  skupnosti,  kjer imajo zaposleni  že sicer 
visoke poprečne  osebne dohodke.  Zaskrbljujoče  je ob tem 
še dejstvo,  da  v prenekateri  sredini,  kjer so bili  januarski 
ošebni  dohodki  višji  od  novemberskih izplačil,  že dalj  časa 
gibanje  osebnih dohodkov  ni usklajeno  z rezultati  gospo-
darjenja  oziroma da so med kršitelji  sredine,  ki pridobivajo 
dohodek  na osnovi svobodne menjave dela  in se ne ozirajo 
dosti  na gibanje  osebnih dohodkov  v drugih  sredinah. 

Resolucijsko  določilo  o zadržanju  januarskih  osebnih 
dohodkov  na ravni iz novembra 1979 je bila,  to je treba 
posebej poudariti,  priložnost  za preizkus  naše pripravlje-
nosti.  da  uskladimo  osebne in skupne interese  in da  osebne 
interese  podredimo  skupnim. Preizkusa,  vsaj za Šaleško 
dolino  velja  ta ugotovitev,  dobra  polovica  vseh uporabni-
kov družbenih  sredstev  ni opravila.  Opravičila  za to ni! 

Pomembno je, da  morejo zdaj  v sredinah,  kjer so 
kršili  resolucijsko  določilo  o ravni januarskih  osebnih 
dohodkov,  samo ugotovili,  zakaj niso upoštevali  določila, 
upoštevaje  razmere ki so takšno  odločitev  omogočile,  pa 
izoblikovati  družbenopolitično  oceno početja  ter izreči  v 
okviru osnovnih organizacij  zveze komunistov  ustrezne 
ukrepe. To  nalogo  morajo, kot je sklenil  komite  OK  ZKS 
Velenje,  opraviti  osnovne organizacije  ZK  do konca 
meseca marca. Do srede  meseca aprila  pa morajo OO ZK 
z družbenopolitično  oceno vzrokov neupoštevanja  resolu-
cijskega  določila  o januarskih  osebnih dohodkih  ter s 
sprejetimi  ukrepi  seznaniti  delavca  in samoupravne orga-
ne. Izvršni  svet skupščine  občine  Velenje  pa bo pripravil 
pogovore s predsedniki  samoupravnih organov in poslo-
vodnimi  organi  uporabnikov družbenih  sredstev,  ki so 

januarja 1980 izplačali  višje  osebne dohodke,  kot bi jih 
lahko. 

Prevladalo  je torej  v tem trenutku  verjetno  edino 
sprejemljivo  stališče,  da  v sredinah,  kjer se niso resolucij-
sko oziroma stabilizacijsko  obnašali,  samo ocenijo vzroke 
in sprejmejo potrebne ukrepe, da  s takšno  prakso ne bodo 
več  nadaljevali. 

V  zadnjem  času  je bilo,  med drugim,  slišati  tudi 
predloge,  da  bi proti  uporabnikom družbenih  sredstev,  ki 
niso upoštevali  določil  o januarski  ravni osebnih dohod-
kov, izrekli  ukrepe »državne  prisile«  oziroma »družbenega 
varstva«.  Torej  naj bi ukrepal  nekdo  izven sredin,  kise niso 
obnašale  resolucijsko  oziroma stabilizacijsko.  Zdaj  je 
dana priložnost  za popravni izpit  preizkusa  pripravljenosti, 
da  delavci  osebne interese  podredijo  skupnim in da  dokaže-
jo, da  bodo s prakso nespoštovanja  sprejetih  samoupravnih 
sprejemov in družbenih  dogovorov  enkrat  za vselej  prene-
hali.  Tiste  sredine  pa, ki ne bodo »opravile«  popravnega 
izpita,  pa si zagotovo  zaslužijo,  da  jih pozneje tudi  z drugi-
mi ukrepi  opozorimo na škodljivost  njihovega početja. 

Marijan  Lipov še k 

Seja predsedstva 00 ZZB NOV Velenje 

Pomembne naloge borčevske organizaciji 
V ponedeljek je bila v Velenju 

seja predsedstva občinskega od-
bora ZZB NOV Velenje, ki je bila 
namenjena pripravam na razšir-
jeno sejo občinskega odbora zveze 
združenj borcev. Na seji so 
razpravljali o akcijskem programu 
za leto 1980 in ob tem precejšnjo 
pozornost namenili tudi aktu-
alnostim v domovini ter 
zunanjepolitičnim dogodkom. 

„Vse misli nas borcev so pri 
njemu, našemu prvemu in najve-
čjemu borcu z željo, da bi čimprej 
ozdravel in zmagal tudi v tej bitki 
tako, kot je zmagoval v neštetih 
poprej," so dejali, v uvodu, ko so 
govorili o zdravstvenem s*anju 
predsednika Tita. Po vsem svetu 
dobro vedo, kaj Tito porr;ni v 
mednarodnem političnem ži-
vljenju kot eden tvorcev f ibanja 
neuvrščenih, je bilo med irugim 
poudarjeno na ponedeljke vi seji. 
To se še posebej občuti v sedanji 
mednarodni situaciji, ki se še 
naprej zaostruje na političnem in 
gospodarskem področju, že nešte-
tokrat se je dokazalo, da so neuvr-
ščene države tiste, ki so s svojimi 
predlogi in pobudami sposobne 
ublažiti krizo in zagotoviti pogoje 
za trajnejši mir na svetu. To je 

Kaj veš o prometu? 
V nedeljo, 6. aprila bo tudi v 

naši občini potekalo tekmovanje 
Kaj veš o prometu. To tradici-
onalno tekmovanje organizira 
svet za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu. Na tekmova-
nju sodelujejo mladi iz osnovnih 
in srednjih šol v znanju iz cestno 

redpisov in spretno-
stni vožnjj s kolesom. Mladi, 
predvsem osnovnošolci, so se tega 
tekmovanja doslej zelo radi ude-
leževali. zato bo gotovo tudi le-
tošnji odziv precejšen. Pričakovati 
pa je tudi večjo udeležbo tekmo-
valcev s srednjih šol. 

spričo številnih kriznih žarišč 
potrebno storiti čimprej. Na 
ekonomskem področju pa je pred-
vsem aktualno vprašanje, kako 
postaviti mednarodni ekonomski 
sistem na nove osnove, da se ne bc 
prenad med razvitimi in nerazvitimi 
še bolj širil. Dolgoročni dialog 
med razvitimi in nerazvitimi bi 
pomenil velik dosežek za ves svet. 
Vsi se moramo z vso resnostjo in 

odgovornostjo lotiti uresničevanja 
stabilizacijskih nalog, so nadalje 
poudarili na seji predsedstva ob-
činskega odbora ZZB NOV 
Velenje. Predsedstvo je v soglasju 
z občinskimi družbeno političnimi 
organizacijami ob koncu lanskega 
leta pripravilo v vseh terenskih 
borčevskih organizacijah skupne 
sestanke, kjer so obravnavali razli-
čna gospodarska vprašanja. 
Razprav so se poleg borcev 
udeleževali tudi predstavniki 
krajevnih družbeno političnih or-
ganizacij, krajevnih skupnosti in 
drugi. 

Na seji so obravnavali tudi 
akcijski program za leto 1980, ki 
ga je predsedstvo OO ZZB NOV 
Velenje pripravilo na podlagi 
sklepov kongresov zveze komuni-

Seja predsedstva 00 ZSS Velenje 

Največ pozornosti načrtovanju 
Predsedstvo občinskega sin-

dikalnega sveta Velenje je na 
zadnji seji obravnavalo pripra-
ve na sprejemanje dokumentov 
za naslednje srednjeročno 
obdobje. Ugotavljali so, da so 
dosedanje priprave potekale 
več ali manj tako kot je bilo 
predvideno, kar dokazuje 
podatek, da so smernice in ele-
mente že sprejele vse krajevne 
skupnosti in več kot polovica 
organizacij združenega dela. 

Člani predsedstva so menili, 
da je že sedaj težko dati realno 
oceno predvsem glede kvalitete 
in realnosti pripravljenih doku-
mentov. To bo mogoče ugoto-
viti šele v fazi usklajevanja med 
vsemi temeljnimi nosilci 
načrtovanja. Poudarili so, da 
bi morali pri nadaljnjem 
načrtovanju bolj upoštevati 
združevanje dela in sredstev, 
celovitost načrtovanja in 
pravočasno pripravo planskih 
dokumentov, da bo dovolj časa 
za učinkovito usklajevanje in 
samoupravno sprejemanje. 

Glede usklajenosti planov 
SIS z resolucijskimi določili so 
ugotavljali, da je bila tudi v 
letošnjem letu ponovljena stara 
praksa, da delavci niso dobili 
poročil o izvajanju programov 
SIS pred začetkom poslovnega 
leta oziroma vsaj ob obravna-
vanju poročila o poslovanju za 
leto 1979. 

Ker niso bili programi neka-
terih gospodarskih SIS pravo-
časno pripravljeni in sprejeti 
(komunalno področje), je tudi 
v tem času zelo težko ugotavlja-
ti, v kolikšni meri vplivajo vse 
podražitve na standard delav-
cev. Občinski sindikalni svet bo 
še naprej spremljal gibanje cen 
in osebnih dohodkov, sproti 
ugotavljal, kaj to pomeni za 
družine, ki imajo nizke dohod-
ke na družinskega člana in tudi 
predlagal ustrezne ukrepe. Prav 
tako bodo morale oceniti OO 
ZS primere, ko delavci še vedno 
sprejemajo prenizke osebne 
dohodke in zagotoviti možnost, 
da bodo imeli tudi delavci z 
najnižjimi osebnimi dohodki 
možnost ustvarjati večji doho-
dek in s tem sorazmerno večje 
osebne dohodke. Ob vsem tem 
je potrebno vedeti, da splošna 
ustalitvena prizadevanja tudi 

stov in zveze združeni borcev 
NOV Jugoslavije, akcijskega 
programa republiškega odbora 
ZZB Nuv Slovenije, delovnega 
programa OO ZZB NOV občine 
Velenje za obdobje 1978 do 1980 
ter zvezne, republiške in občinske 
resolucije. V zvezi s tem so 
poudarili, da akcijski program ne 
sme biti le črka na papirju, marveč 
ga morajo tudi v celoti uresničiti, z 
reševanjem konkretnih nalog. Se 
posebej pomembni delovni nalogi 
pa sta gradnja doma borcev NOV 
in mladine ter referendum za naš 
tretji samoprispevek pod geslom: 
Gradili smo, gradimo, graditi 
moramo. Gradnja doma borcev in 
mladine pomeni le skromno 
oddolžitev naše družbe generaciji, 
ki je izvedla revolucijo in zmagala 
v narodnoosvobodilni vojni. Od 
leta 1975 do 1980 smo zgradili 
ogromno. Vsa brana sredstva 
obeh referendum v so omogočila, 
da smo rešili vrs.j problemov na 
komunalnem, kulturnem, social-
nem in športnem področju. 
Spremembe so vidne v sleherni 
krajevni skupnosti. Naš tretji refe-
rendum, naš „DA", mora tudi 
tokrat zveneti odločno, s polno 

mero samoupravljalske odgovor-
nosti, je bilo med drugim podč: 
tano v razpravi. Dohodkovne 
možnosti gospodarstva so v tem 
obdobju omejene, zato moramo , 
prevzeti del bremena nase, da 
obdržim T sedanjo stopnjo; 
družbenega razvoja v naši občini. 
Uspel referendum bo velik prispe-
vek k stabilizaciji, saj bomo s tem 
razbremenili gospodarstvo. Vse 
kar imamo, je zraslo na žuljih 
našega človeka, zato moramo biti 
na to ponosni. Borci morajo v tej ] 
akciji odigrati še posebej pomem- ; 
bno vlogo. ,,Ko smo se vključili v 
narodnoosvobodilni boj s tovari-
šem Titom na čelu, smo s tem j 
dokazali, da nam ni vseeno, da je ' 
naša domovina zasužnjena. Zma-
gali smo. Tudi sedaj, v času 
nadaljnje izgradnje samoupravne-j 
ga socializma, nam ni in ne more 
biti vseeno, kako poteka na! 
nadaljnji gospodarski in družbeni 
razvoj. Enotni in združeni 
moramo, dokazati, da bo refen 
dum odraz naše politične zavesti," i 
so poudarili ob koncu razprave na 
ponedeljkovi seji predsedst' 
občinskega odbora ZZB NO\ 
Velenje. 
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vplivajo na osebni standard 
delavcev in rast osebnih dohod-
kov v bodoče. 

V nadaljevanju seje so člani 
obravnavali tudi stališča sveta 
za delitev dohodka in osebnih 
dohodkov pri OS ZSS Velenje 
in podprli predlog, da je treba 
ustrezno obravnavati vse tiste 
OZD, ki so v mesecu januarju 
1980 izplačale višje osebne 
dohodke za več kot šest odstot-
kov v primerjavi z mesecom 
novembrom 1979. Resolucije in 
dogovor o uresničevanju druž-
bene usmeritve razporejanja 
dohodka v letu 1980 je treba 
dosledno spoštovati- in proti 
kršilcem ukrepati. 

Precej razprav je bilo tudi pri 
obravnavi poročila O stano-
vanjski graditvi v naši občini. V 
celoti so podprli stališča sveta 
za celovito stanovanjsko in 
komunalno izgradnjo pri OS 
ZSS Velenje o odgovornosti 
organizacij in organov na pod-
ročju stanovanjske izgradnje. 
Odgovornost je potrebno še 
bolj konkretizirati, saj se 
ugotavlja, da je s počasno 
stanovanjsko izgradnjo po-
vzročena tudi družbena škoda, 
prav tako pa neučinkovita 
stanovanjska izgradnja nega-
tivno vpliva na razpoloženje 
tistih delavcev, ki čakajo na 
družbeno stanovanje. 

Na tej seji predsedstva so 
tudi obravnavali skupni pro-
gram krajevnega samoprispev-
ka in mu dali podporo. Podpi-
rajo pristop k tretjemu samo-
prispevku občanov, saj vidijo v 
tem edino realno pot, da še v 
nadaljnih petih letih, tako 
uspešno kot doslej, gradimo 
objekte družbenega standarda. 
Ocenili so, da dosedanje 
razprave še niso dovolj prodrle 
do delavcev, zato bo v nasled-
njih dneh povečana aktivnost 
sindikata v OZD v zvezi s tem 
vprašanjem. 

Sprejeli so tudi sklep o sklicu 
volilne seje občinskega sindi-
kalnega sveta Velenje, ki bo 23. 
aprila 1980, na kateri bodo 
opravili tudi volitve skladno z 
usmeritvami o kolektivnem 
delu in vodenju^ občinske 
organizacije zveze sindikatov. 
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Kaže, da bo Rekreacijsko turistični center Golte znova usposobljen do > 
1. maja letos, kot je napovedal upravljalec Rdeča dvorana Velenje. Pred j 
nedavnim so predstavniki italijanske firme iz Milana 2e začeli dela za 
dokončno usposobitev gondoiske žičnice in obeh gondol vključno z vsemi > 
varnostnimi napravami. Dela bo seveda zelo zahtevna, saj morajo med ] 
drugim namestiti novo nosilno vrv težko 56 ton. 

Delo gospodarske zbornice 
Skupščina: skupščina savinjsko 

šaleška gospodarska zbornica se 
je v letu 1979 sestala na 1. seji, na 
kateri je sprejela program dela za 
leto 1979 ter izvolila organe in 
telesa savinjsko šaleške gospo-
darske zbornice Velenje. 

Izvršilni odbor: izvršilni odbor 
seje v letu 1979 sestal na 5. rednih 
sejah, na katerih je obravnaval: 
izvedbene aktivnosti, programa 
savinjsko šaleške gospodarske 
zbornice Velenje, sprejemal stali-
šča do gradiv, ki jih predložijo v 
obravnavo druge institucije, kot 
so GZS, KO pri GZS, IO GZS. 
SIS materialne proizvodnje, SIS 
družbenih dejavnosti, SDK, ban-
ke, SISEOT itd. Nadalje je obra-
vnaval tekočo problematiko go-
spodarjenja in ekonomski položaj 
OZD na območju savinsjko šale-
ške gospodarske zbornice ter 
predlagal in izvajal akcije za iz-
boljšavo in posredoval predloge 
organom GZS in izvršnim svetom 
skupščin občin Mozirje in Vele-
nje. problematiko skupne in 
splošne porabe ter se zavzemal za 
takšno rast porabe, ki bo v skladu 
z resolucijskimi predvidevanji in 
rastjo dohodka. Spremljal je te-
koče izvajanje dela v delovni enoti 
ter obravnaval tekoče organiza-
cijske in kadrovske zadeve za Sa-
vinjsko šaleško gospodarsko 
zbornico. 

Odbori pri savinsjko šaleški 

gospodarski zbornici: zaradi 1 
dravske zasedenosti v delov 
enoti vsi odbori v letu 1979 nisi 
delovali. 

Do sedaj so delovali nasledn 
odbori: odbor za turizem, gos 
stvo, preskrbo in agrokompieks,k 
je obravnaval problematiko ra 
voja turizma in gostinstva, ter 
problematiko razvoja RTCGolte; 
odbor za drobno gospodarstvo,je 
obravnaval problematiko razvoja 
drobnega gospodarstva in pristo-
pil k ocenjevanju kvalitete go-i 
stinskih prehrambenih obratov,! 
odbor za kadrovanje in kadrovska! 
politiko, je obravnaval infor 
cijo o izobraževanju poslovodn 
delavcev ter kadrovske zadeve za 1 
savinsjko šaleško gospoda 
zbornico. 

Delovna enota savinsjko šale-j 
ške gospodarske zbornice Velen 
deluje v sestavi delovne skupnosti j 
gospodarske zbornice Slovenije. 
V letu 1979jeopravljala naslednja 
dela in naloge: administrativno-< 
tehnična in organizacijska opra- j 
vila za organe savinjsko šaleški 
gospodarske zbornice, pripravili 
je gradivo za delo orgaH 
(predvsem za izvršilni odboi 
skrbela je za obveščanje OZD^ 
javnosti o delu Savinjsko'šale 
gospodarske zbornice, opravlja 
pa je še blagajniška opravilaj 
savinjsko šaleško gospoda 
zbornico. 

velenje 
t rg. in proizvodna DO 
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gnojila in 
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spomladai 
setev 


